
Danes začenja v Ljubljani z delom 9. kon-
gres Zveze komunistov Slovenije. Pripravenaj 
sobilenadvserazgibane;storjenojebilo vse, da 
bi uspešno potekal, da bi kongres uspel. 

»Pričakujemo, da bomo na 9. kongresu 
Zveze komunistov Slovenije in na 12. kon-
gresu Zveze komunistov Jugoslavije uveljavili 
kol stalnico vse napredne rešitve in ideje v 

družbeni praksi in naši zavesti. Stalnica mora 
biti uspešnost delegatskega sistema. dobro 
gospodarjenje. večja racionalnast, uspešen iz-
voz, zmanjšanje administracije in administri-
ranja. večja odgovornost, kar vse kot kon-
kretni prispevki utrjujejo kontinuiteto naše 
revolucije sploh«. je med drugim poudaril 5. 
aprila na seji CK ZKS Franc Šetinc. » V tem 
naj bo kongres — kongres kontinuitete.« 

Šaleška dolina 

Odlikovanja 
Predsednik obiinske komisije za 

odlikovanja je podelil v torek tri 
priznanja, ki jih je trem našim ob-
čanom dodelilo Predsedstvo SFRJ. 
Franc Vrtačnik je prejel red zaslug 
za narod s srebrno zvezdo, Jože 
Melanšek red ljudske armade s 
srebrno zvezdo tn Henrik Vrtačnik 

red za vojaške zasluge s srebrnimi 
meči. 

Predsednik občinske organiza-
cije Zveze rezervnih vojaških 
staresin pa je podelil zlato plaketo 
ZRVSJ Franju Korunu. ki mu jo 
je dodelila republiška konferenca 
ZRVS v sodelovanju z občinsko 
organizacijo, za dolgoletno delo na 
tem področju. 

Stafeta mladosti 

25. aprila 
v Titovem 
Velenju 

Stafeto mladosti, simbol 
bratstva, Ijubezni in enotnosti 
naših narodov in narodnosti, 
bomo v Titovem Vejenju spre-
jeli 25„aprila. Štafeta mladosti 
je letos posvečena 90-letnici 
rojstva — tovariša Tita, 40 le-
tnici prvega zasedanja 
AVNOJ, USAOJ, AFŽ ter 
pionirske organizacije. 

Velenjski mladinci bodo 
štafetno palico prejeli od mla-
dincev iz slovenjgraške občine 
v Doliču, 25. aprila, ob 8. uri pa 
jo bodo prinesli na Titov trg, 
kjer bo medtem osrednja pro-
slava. S Titovega trga bo nato 
štafeta odhitela proti Dobrni, 
kjer bo naslednja predaja. V 
osrednji proslavi na Titovem 
trgu bodo sodelovali rudarska 
godba, pevski zbori, recitatorji 
in folklorna skupina. 

Rudnik lignita Velenje 

Rekordna 
proizvodnja 

9. kongres Zveze komuni-
stov Slovenije so velenjski 
rudarji obeležili na poseben 
način — z rekordno dnevno 
proizvodnjo. V torek so na-
kopali 22.200 ton lignita in s 
tem za 100 ton izboljšali re-
kord. ki so ga bili dosegli 5. 
decembra lani. 

SOZD merx 
C E I J E 
Kmetijstvo, prehrambena in-
dustrija, trgovina, gostinstvo 
in turizem Včerajšnje prve skupne seje 

udeležili Dolnoštevilno 
novega mandata velenjske občinske skupščine so se delegati 

njega sekretarja komiteja ob-
činske konference ZK Mozir-
je, za sekretarja skupščine pa 
so imenovali Slavka Rosen-
steina, dosedanjega sekretar-
ja izvršnega sveta. 

V nadaljevanju seje so dele-
gati izvolili predsednika, pod-

predsednika in člane izvršne-
ga sveta občinske skupščine. 
Za predsednika so izvolili 
Franca Miklavca, dosedanje-
ga predsednika komiteja za 
gospodarstvo in planiranje pri 
občinski skupščini. Izvolili so 
seveda tudi ostale organe in 
delegate. 

Zveza sindikatov Velenje 

Izvolili bodo nove organe 
Delegati osnovnih organi-

zacij zveze sindikatov, seda-
nji in novi člani občinskega 
sveta in drugi vabljeni se 
bodo jutri popoldne v dvora-
ni doma kulture v Titovem 
Velenju sešli na sejo skupšči-
ne občinske organizacije ZSS 
Velenje. Na njej bodo obrav-
navali delo občinske organi-
zacije med 9. in 10. kongre-
som Zv'eze sindikatov Slove-
nije. spregovorili o sedanjih 
aktualnih družbenopolitičnih 
in gospodarskih nalogah v 
občini Velenje ter sprejeli 
smernice za delovanje v pri-
hodnje. V nadaljevanju seje. 

ki se bo začela ob 16. uri, 
bodo izvolili tudi nove člane 
občinskega sveta in nadzor-
nega odbora ter delegate za 
10. kongres Zveze sindikatov 
Slovenije in 9. kongres Zveze 
sindikatov Jugoslavije. 

Po končani seji skupščine 
se bodo se.šli na 1. sejo člani 
novoizvoljenega občinskega 
jveta. ki bodo izvolili nove 
članc predsedstva občinskega 
sveta, predsednika, podpred-
sednika in ^ekretarja občin-
skega sveta, imenovali pa 
bodo tudi sekretarja za stro-
kovno politična opravila. 

glasilo 
socialistične 

zveze 
delovnega 

Ijudstva 
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Pozdrav kongresu ZKS 
Prve seje zborov skupščine 

i 

10 srebrnih 
priznanj 0F 

Predsedstvo občinske kon-
ference SZDL Velenje je na 
zadnji seji, na predlog žirije za 
podeljevanje priznanj OF in 
izvršnega odbora P OK 
SZDL, določilo letošnje pre-
jemnike priznanj OF v občini 
Velenje. 

Srebrna priznanja OF bodo 
prejeli: krajevna konferenca 
SZDL Konovo, Elfrida Am-
brožič, Franc Drev, Tone 
Hladin, Henrik Jonko, Milan 
Meža, Vinko Miklavžina, 
Marija Skornišek, Stanko 
Ramšak in Jože Zakošek. 

14 srebrnih 
znakov ZSS 

Predsedstvo obč inskega sveta 
ZSS V e l e n j e j e na p r e d l o g o d b o r a 
za organizaci jska kadrovska 
vprašan ja pri predseds tvu na 
zadnj i seji potrdi la p red log kan -
didatov za spre jem s rebrnega 
znaka s i n d i k a t o v S l o v e n i j e z a l e t o 
1982. O d b o r je prejel 46 predlo-
gov. to p r i znan je s indika tov pa bo 
prejelo 12 s indikalnih aktivistov 
in dve konferenc i osnovnih orga-
nizacij. 

To so: Milorad Džordževič, 
Franc Goljuf, Dragica Grzinič, 
Maks Lichtenger, Janko Ledinek, 
Jože Mraz, Franc Ojstršek, Ri-
hard Sagmaister, Fanika Smon-
kar, Ludvik Škrablj, Viktorija 
Travner, Jože Verdev in konfe-
renci O O Z S S REK — delovna 
organizacija Rudnik lignita Vele-
nje in O O Z S S Gorenje — To-
varna gospodinjske opreme. 

Izvolili nova vodstva 
Velenje 

V dvorani skupščine občine Ve-
lenje so se včeraj z ju t ra j zbrali na 
prvem skupnem zasedanju novo 
izvoljeni delegati vseh treh zborov 
občinske skupščine. 

Delegati so za novega predsedni-
ka občinske skupščine izvolili 
Janeza Basleta, dosedanjega di-
rektorja delovne organizacije Veg-
rad, za predsednika izvršnega sveta 
pa Boia Lednika, vodjo tozda Se-
rijska proizvodnja v RŠC. Na 
predlog Boža Lednika so delegati 
izvolili v izvršni svet Franca 
Avberška, Mirana Arzenška, 
Joieta Čelika, Stefko Kordei, 
Slavka Korenila, Venčeslava 
Svoljška in Draga Suleka. O deve-
tem članu izvršnega sveta bodo na 
skupščini odločali naknadno. 

V nadaljevanju seje so delegati 
volili p r e d s e d n i k a in č l ane 
predsedstva skupščine SR Sloveni-
je, delegate zveznega zbora skup-
ščine SFRJ ter delegirali delegate v 
zbor občin skupščine SR Slovenije. 

V nadaljevanju je bila še ločena 
seja zbora združenega dela, na 
kateri so izvoliti za predsednika 
Alojza Sajeta, razpravljali o 
sporazumu o oblikovanju skupin 
delegatov ter izvolili delegate za 
zbor združenega dela Skupščine 
SR Slovenije. 

Mozirje 
Včeraj dopoldne so se v 

nazarr.kens delavskem domu 
na prvi skupni seji v novi 
sestavi zbrali delegati vseh 
treh zborov skupščine občine 
Mozirje. Seja je bila seveda 
namenjena konstituiranju 
skupščine in vrsti volilnih 
opravil. Za novega predsedni-
ka skupščine občine Mozirje 
so delegati izvolili Lojzeta 
Plaznika, njenega dosedanje-
ga podpredsednika in direk-
torja Zgornjesavinjske kme-
tijske zadruge, za podpredsed-
nika Jožeta Rakuna, doseda-

Janez Basle 
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Okrogla miza uredniStev tednika Naš čas in Radia Titovo Velenje pred 9. kongresom Zveze komunistov Slovenije: 

Izrazito v ospredju družbenoekonomska in 
Pred 9. kongresom Zveze komunislov Slovenije sta uredniitvi tednika 

Na5 fas in Radia Titovo Velenje pripraviti »okroglo mizo«. Predstavaike 
obf inskih konferenc ZKS Mozirje in Velenje smo povprašali o: 

— nalogeh in uspohih obf tnskih organizarij v obdobju med 8. in 9. 
kongresoin Zveze komunistov Slovenije, 

— pripravah komunistov na 9, kongres Zveze komunistov Slovenije, 
— osnovnih naloeah komunistov, ki izhajajo iz dokumentov za 9. 

kongres zveze komunistov Slovenije in progratr.sklh smernic, sprejetih na 
programsko volilnih konferencati obf inskih organizacij ZKS. 

V prejšnji Steviiki smo objavHi razpravi Bogomirja StraSka, sekretarja 
komiteja OK ZKS Mozirje in Janeza Zivka, sekretarja OK 7.KS Velenje o 
pripravah mozirskih in velenjskih komunistov na 9. koogres Zveze komu-
nistov Sloveniie. 

Daoes pa objavljamo razmiSljanja Jožeta Rakuna, Jožcta Tkakarja, 
Alojza Kikca, Rafka Berlof nika in Antona Boffnaka 

• Naloge in uspehi občinskih 
• organizacij ZKS Velenje 
• JH Mozirje v obdobju 
• med8. in 9. kongresom Zve-
• ze komunistov Slovenije? 

Okrepiti 
usposabljanje 
članstva 

Jože Rakun, dosedanji 
sekretar komiteja OK ZKS 
Mozirje 

V mozirski občini smo aktiv-
nost obžTnske organizacije ZK 
razdelili na nekaj temeljnih sme-
ri, ki smo jih izoblikovali na po-
dlagi resolucije 8. kongresa Zve-
ze Komunistov Slovenije in glede 
na temeljito oceno razmer v ob-
čini. Eno najbol j obsežnih po-
dročij so bila družbeno-ekonom-
ska in razvojna vprašanja, ki so 
izrazito izstopala. Znano je, da 
je bila občina Mozirje v tem ob-
dobju na meji med razvitimi in 
manj razvitimi občinami, zato 
smo si v preteklem srednjero-
čnem obdobju , ki se okvirno po-
kriva z obdobjem med obema 
kongresoma, zadali vrsto nujnih 
nalog. Vse te naloge so bile seve-
da tudi osnova za delovanje čla-
nov zveze komunistov in osnov-
nih organizacij. 

V ospredju je bilo prizadevanje 
za uresničitev prejšnjega srednje-
ročnega načrta, uresničitvi teh 
razvojnih smernic smo v zvezi 
komunistov namenili največ na-
porov. P o naših ocenah so te 
smernice že vsebovale osnovne 
elemente stabilizacije in niso 
predvidevale pretiranih investi-
cijskih posegov. Lahko trdimo, 
da so bili načrti realni, kljub te-
mu pa smo zabeležili pri njiho-
vem uresničevanju precejšnje ča-
sovne zaostanke. To velja za ne-
kaj osnovnih naložb v predelavi 
lesa, kovinsko-predelovalni in-
dustriji in konfekciji . Z velikimi 
napori smo vse naložbe le 
zaključili do konca srednjeročne-
ga obdobja , ob tem pa smo se 
srečevali z resnimi problemi v 
stanovanjski izgradnji. 

Ena najpomembnejših nalog iz 
resolucije 8. kongresa ZKS je bi-
la čvrstejše dohodkovno povezo-
vanje združenega dela. Pomem-
bna naloga naše občinske orga-
nizacije je torej bilo spodbujanje 
integracfjskih procesov in drugih 

oblik dohodkovnega povezova-
nja. Določene uspehe na tem po-
dročju smo dosegli v lesni indu-
striji, trgovini, zdravstvu in go-
stinstvu. Sem seveda sodijo tudi 
prizadevanja za ustreznejše sa-
moupravno organiziranje delav-
cev v združenem delu. V tem ča-
su smo ustanovili nekaj novih te-
meljnih organizacij združenega 
dela. Nova je temeljna organi-
zacija Kemija v Ljubiji , z 
reorganizacijo gradbeništva je 
nastala temeljna organizacija 
Gradbenik na Ljubnem, kot tozd 
pa se je organiziralo tudi zdrav-
stvo. 

V zadnjem obdobju smo se 
razumljivo največ srečevali z 
uresničevanjem politike ekonom-
ske stabilizacije. Konkretne na-
loge smo želeli vgraditi v sred-
njeročne načrte za obdobje 
1981 — 1985 in mislim, da smo v 
veliki meri v teh hotenjih tudi 
uspeli. Zveza komunistov je 
predvsem spodbujala opredelitev 
razvojnih smeri in prednostnih 
nalog bodočega . občinskega 
družbeno-ekonomskega razvoja. 
V pomoč so nam bile dileme iz 
prejšnjega obdobja in osnovno 

vprašanje — kam usmeriti bodo-
či razvoj občine. Prepričan sem, 
da smo se uspeli dogovoriti in 
smo začrtali naslednje razvojne 
smernice: višja s topnja predelave 
lesa z boljšim izkoriščanjem 
razpoložljive lesne mase, poveča-
nje proizvodnje hrane in odlo-
čnejši razvoj turizma v Gornj i 
Savinjski dolini. 

Drugo področje aktivnosti zve-
ze komunistov v tem obdobju je 
bil razvoj političnega sistema in 
samoupravnih odnosov. Aktiv-
nost smo usmerili zlasti v krepi-
tev delovanja delegatskega siste-
ma neposredno v krajevnih 
skupnostih in v temeljnih organi-
zacijah združenega dela. Pri tem 
seveda nismo pozabili na krepi-
tev vloge in aktivnosti slehernega 
člana zveze komunistov v dele-
gatskem sistemu. Zlasti v krajev-
nih skupnostih smo uspeli še bolj 
utrditi spoznanje o nujnosti sa-
moupravnega delovanja, vrsta 
odprtih vprašanja pa je seveda še 
ostala. Zlasti bo treba okrepiti 
spoznanje članov zveze komuni-
stov, da je naša prva naloga 
neposredno delo v delegacijah, v 
samoupravnih organih in vod-
stvih, v družbeno-političnih or-
ganizacijah in med občani. 

Prav tako pomembno področje 
aktivnosti med obema kongreso-
ma je bila krepitev organizira-
nosti zveze komunistov, njeno 
idejno in kadrovsko jačanje, 
skratka njen razvoj. Ustanovili 
smo 6 novih osnovnih organiza-
cij v združenem delu, kar za naše 
razmere pomeni 25-odstotno 
povečanje števila osnovnih orga-

nizacij. Delovanje številčno šib-
kejših osnovnih organizacij smo 
izboljšali tudi s sprejemanjem 
novih članov. Osta ja jo seveda še 
precejšnje praznine v tistih orga-
nizacijah združenega dela, v ka-
terih bi morala biti zveza komu-
nistov bolj prisotna glede na nji-
hov gospodarski pomen in glede 
na število zaposlenih. Vseh ciljev 
na tem področju nismo dosegli, 
vendar kljub temu velja ocena, 
ki smo jo sprejeli na program-
sko-volilni konferenci občinske 
organizacije ZKS Mozirje, da je 
zveza komunistov v tem obdobju 
bislveno spremenila svojo sesta-
vo z večanjem številom delavcev 
iz neposredne proizvodnje in 
mladih. 

Veliko časa in dela smo name-
nili tudi idejno-političnemu 
usposabljanju in marksističnemu 
izobraževanju članov. To je se-
veda nujno, če upoštevamo, da 
je naša občinska organizacija 
izrazito mlada, saj je bila večina 
članov sprejeta v obdobju od leta 
1974 do danes. Premajhna uspo-
sobljenost članstva je bila zago-
tovo zaviralni dejavnik, ki je 
vplival na učinkovitost zveze 
komunistov pri uresničevanju na-
log, ki smo si jih po 8. kongresu 
ZK Slovenije zadali v mozirski 
občini. Idejno-politično usposa-
bljanje je zato tudi ena temeljnih^ 
nalog naše organizacije v prihod-
njem obdobju . 

Samouprav-
Ijanje - edina 
mogoča pot 

Jože Tlaker, dosedanji 
predsednik OK ZKS Mozirje 

Ko ocenjujemo uspehe in 
r ezu l t a t e d e l o v a n j a zveze 
komunistov med obema kongre-
soma, potem je zagotovo eno 
najbolj objektivnih meril s tanje 
d r u ž b e n o - e k o n o m s k i h in 
političnih razmer v občini. V 
občinski organizaciji smo v 
preteklem obdobju te razmere 

sproti spremljali in ocenjevali ter 
glede na u g o t o v i i v e tud i 
usmerjali naše delo. Aktivnost 
smo torej usmerjali v učvrstitev 
s a m o u p r a v l j a n j a , uspešnos t 
opredeljene stabilizacijske politi-
ke in uresničitev vseh ciljev, ki 
smo jih zapisali v kongresni 
resoluciji in v programski us-
meritvi občinske konference. 

Če se torej strinjamo, da 
aktualne družbeno-ekonomske in 
politične razmere merijo rezulta-
te našega dela, moramo tudi ve-
deti, da smo se zlasti v obdobju 
zadnjih dveh let srečevali z 
nakopičenmi problemi, ki so 
bistveno vplivali na to, da 
doseženi rezultati ne ustrezajo 
našim prizadevanjem. To eno-
stavno pomeni, da smo morali 
komunisti v tem zaostrenem ob-

)ju veliko več delati, da smo 
dosegli približno takšne rezulta-
te, kot smo jih mogoče v 
prejšnjih obdobjih z manjšimi 
napori. Ob ugotovitvi, da so 
razmere sorazmerno ugcdne, 
moramo tudi vedeti, da za tem 
s to j i o g r o m n o dela , t a k o 
komunistov kot vseh drugih. Na 
seji konference smo ugotovili še, 
da so se člani zveze komunistov 
in osnovne organizacije vključili 
v prve vrste boja za napredek 
samoupravljanja in družbeno-
ekonomskih odnosov. 

Seveda moramo tudi ugotoviti, 
da je samo pripravljenost za delo 
v tem času premalo." Soočali smo 
se namreč s povsem strokovnimi 
problemi, na nekaterih področjih 
pa še danes nimamo ustreznih 
rešitev zanje. Dati pa bi jih 
morali strokovnjaki, ljudje, ki so 

. dolžni več razmišljati in več 
prispevati za nadaljnji napredek 
na vseh področjih. Ocenjujemo, 
da nismo dosegli enotnosti pri 
uveljavljanju strokovnih rešitev. 
Ve l ikokra t smo n a m r e č 
sprejemali sklepe in stališča, za 
katere smo potem pri uresničeva-
nju ugotavljali, da niso bila do-
volj strokovno pretehtana, pa 
tudi realizacija sama ni bila 
takšna, kot bi morala biti. S tem 
seveda ne opravičujem neakt-
ivnosti v nekaterih osnovnih or-
ganizacijah in drugod, ugota-
vljamo pa, da samo z dobro vo-
ljo in aktivnim pristopoin k akci-
jam, vseh nismo mogli zado-
voljivo obvladati. Zlasti seveda 
nismo uspeli dovolj obvladati 
stvari sistemskega značaja, ki v 
vsej naši družbi vplivajo ha 
dosežkein gibanja. 

Nekoliko bi se pomudil pri 
konkretnih rezultatih gospodar- ' 
jenja . Mi jih sproti spremljamo, 
ne le z indeksi, temveč smo 
uveljavili pravi, vsebinski pri-
stop. Ocenjujemo torej, v 
ko l ikšn i mer i smo uspel i 
prestrukturirati gospodarstvo, 
vključiti v izvoz tiste panoge, ki 
doslej niso izvažale, razvoj kme-
tijstva, turizma in sploh terciar-
nega sektorja. Na področju 

mednarodne menjave smo v 
občini pozitivno naravnani, s 
stanjem pa seveda nismo zado-
voljni in bomo morali na to pod-
ročje vložiti še veliko naporov. 
Izvažati bomo morali izdelke 
višje stopnje predelave, pridobiti 
moramo nove izvoznike in 
zagotoviti devize tudi za širše 
družbene potrebe. Pri izvozu se 
tudi širše srečujemo s proble-
mom, da ga ni moč povečevati 
samo fizično in ekstenzivno. 
M a n j k a j o načrti in usmeritve, ki 
bi izražale komparativne predno-
sti mozirskega gospodarstva gle-
de na zunanji trg. S ' t em bi v iž-
voz vključili novo kakovost, kar 
pa v enem letu seveda ni mogoče 
v celoti uresničiti. Ob tem je jas-
no, da vseh načrtov nismo 
uresničili in nam je ostalo še veli-
ko nalog. 

Z ras t jo industrijske proizvo-
dnje smo lahko zadovoljni, če 
upoštevamo, da smo imeli 
nenehne težave z reprodukcijski-
mi materiali, zlasti tistimi iz uvo-
za. Imeli smo, in jih š e imamo , z 
izgubo v temeljni organizaciji 
I ve rna , v r e k r e a c i j s k o -
turističnem centu na Golteh in v 
občinski zdravstveni skupnosti. 
Sestavljeni so sanacijski progra-
mi v različnih inačicah. Delno so 
tudi že uresničeni in v naslednjih 
letih b; se poslovanje moralo 
obrniti v pozitivno smer. Seveda 
to ne bo mogoče doseči samo s 
pisanjem sanacijskih programov, 
zagotoviti bomo morali pogoje 
za njihovo dejansko uresničitev. 
To razumljivo ni zgolj naloga 
zveze komunistov, ainpak pred-
vsem tistih organizacij, ki izgubo 
ustvarjajo. Vse občinske orga-
nizacije in vse subjektivne sile 
pa mora jo tem kolektivom dati 
popolno podporo, saj jo tudi 
u p r a v i č e n o p r i č a k u j e j o . 
Razumljivo to ne sme biti samo 
moralna podpora . Res je nam-
reč, da smo v zvezi komunistov 
v preteklosti vse probleme ocenje-
vali izredno kritično in samokri-
tično, tako, da so bile razmere v 
nekaterih kolektivih celo boljše, 
kol smo jih ocenjevali. Ob tem je 
prišlo tudi do mnenj , da zveza 
komunistov samo kritizira in 
izpostavlja probleme in da uspe-
hov ne vrednoti enakovredno. 
Prepričan sem, da mora zveza 
koniunistov kritično spremljati 
in ocenjevati razmere, mora pa 
ustrezno afirmirati tudi vse 
dosežke in s tem dati spodbudo 
tistim kolektivom, ki ses rečuje jo 
s takšnimi ali drugačnimi težava-
mi. Spodbuditi jih je treba, da 
bodo vztrajali v borbi, kar seve-
da ne bo lahko. 

Mislim, da so občinska konfe-
renca in njeni organi s svojim 
delom v preteklem obdobju bist-
veno razširili vrste aktivnih 
komunistov. Vsi načrti seveda še 
niso uspeli, lahko pa rečem, da 
je aktivnih tri četrtine vseh 
osnovnih organizacij, da so vpete 
v vse aktualne probleme, jih 
sproti rešujejo, ali pri tem poma-
gajo. Niso torej samo opazoval-
ke, ali organizacije, ki samo 
ugotavljajo, so dejansko v prvi 
vrsti borbe za spreminjanje raz-
mer, za izboljševanje gospodar-
skih in drugih rezultatov in od-
nosov. 

Vse te dejavnosti bomo mora-
li po kongresu še okrepiti, meto-
de našega dela p r ib l i ža t i 
delovnim ljudem in občanom in 
se še bolj vključevati v vse 
sestavine družbeno-političnega 
sistema. Zveza komunistov ne 
more biti neka posebna družbe-
no-politična organizacija s svoji-
mi interesi. Z delom v delegaci-
jah in v drugih družbeno-poli-
tičnih organizacijah bomo morali 
še okrepiti dosežke preteklega 
obdobja . 

Smatram, da moramo v seda-
njih razmerah, seveda predvsem 
komunisti utrjevati tradicije 
samoupravnega odločanja in se 
odločno zoperstaviti tistim silni-
cam, ki v zadnjem času še krepi-
jo težnje po etatističnem, biro-
kratskemu in centralističnemu 
načinu razreševanja stvari. Za 
vso našo občino lahko trdim, da 
smo dosegli solidno s topnjo 
vključenosti samoupravljalcev, 
ki ne želijo in nočejo, da bi 
namesto njih odločal kdo drug. 
Res je, da so problemi težki, 
lahko in mora jo pa se reševati po 
samoupravni poti. Dovolj ima-
mo primerov in zgledov, ki potr-
ju je jo ugotovitev, da bi aktivnej-

ši poseg struktur izven samo-
upravljanja, prinesel le kratko-
ročne koristi in dolgoročno ško-
do. Tudi po kongresu se bomo 
morali odločno spopasti s temi 
silnicami. Samo učinkovito 
samoupravljanje bo namreč pra-
vi odgovor na dilemo, če je tudi 
v zaostrenih razinerah možno 
sprejemati dobre rešitve po 
samoupravni poti in jih tudi 
uresničiti. Naša učinkovitost bo 
tako najboljši odgovor tistim, ki 
mislijo drugače, oziroma tistim, 
ki želijo probleme reševati po 
poteh, ki jih je naša družba že 
prešla. Ob spletu težav, ki jih 
imamo, moramo torej imeti pred 
očmi, da se bomo morali prav 
komunisti odločno spoprijeti z 
njimi. Vztrajati moramo na 
samoupravnemu načinu reševa-
nja težav, ga razvijati in krepiti 
ter tako dolgoročno zagotoviti 
dobre družbeno-politične razme-
re, razvoj gospodarstva in napre-
dek v celoti. 

Dosegli 
pomembne 
uspehe 

Alojz Kikec, dosedanji 
predsednik OK ZKS Velenje 

Ob ocenjevanju dela občinske 
organizacije zveze komunistov v 
obdobju med 8. in 9. kongresom 
ZKS ter 11. in 12. kongresom 
ZKJ je treba upoštevati, da smo 
dflovali v dveh srednjeročnih 
o b d o b j i h , 1978—1980 in 
1981—1985. Naša občinska or-
ganizacija ZKS je delovala v 
dveh raz l i čn ih o b d o b j i h 
gospodarjenja , zato so različni 
tudi doseženi uspehi. Do leta 
1979 s m o dosegl i i z r e d n o 
dinamično rast družbenega 
proizvoda, le-ta je znašaladetno 
kar 10 °7o, pozneje pa je rast 
upadala tako, da dosegamo zad-
nja leta v poprečju le 1 °7o letno 
rast družbenega proizvoda. 

Različnim pogojem gospodar-
jenja smo podrejali oziroma 
usmerjali delo zveze komunistov. 
Lahko trdim, da smo v obdobju 
med '8. in 9. kongresom Zveze 
komunistov Slovenije dosegli 
pomembne uspehe v delovanju 
občinske organizacije ZK in 
osnovnih organizacij ZK v 
združenem delu in krajevnih 
skupnostih. V tem času se je 
velenjska občinska organizacija 
ZKS povečala za 679 članov, šte-
vilo osnovnih organizacij ZK pa 
od 115 na 160 oziroma za45 . P o 

^ ... 

ukinitvi tovarniških komitejev 
smo dosegli napredek v delu 
osnovnih organizacij ZK, saj 
smo vzpostavili neposredno 
povezavo občinske organizacije 
ZK z osnovnimi organizacijami 
ZK, istočasno pa dobili celovitej-
šo podobo o delovanju osnovnih 
organizacij ZK. Osnovne orga-
nizacije so zdaj uspešnejše, res 
pa je, da vse še ne delujejo tako, 
kot bi želeli. Vzrok je pomanj-
kanje usposobljenih komunistov 
za vodenje osnovnih organizacij 
ZK. Še vedno so primeri, ko se 
sestane osnovna organizacija ZK 
le na pobudo občinske konferen-
ce ZKS oziroma njenega komite-
ja . 

Uvodoma sem že poudaril, da 
delujemo v zadnjem času v zao-
strenih gospodarskih razmerah. 
Občina Velenje daje , kot je zna-
no, več kot polovico vse sloven-
ske proizvodnje električne ener-
gije. In prav komunisti v ener-

getskem delu REK imajo poseb-
no odgovornost za zagotavljanje 
p r e d v i d e n e p r o i z v o d n j e 
električne energije. Pomemben 
razvoj je dosegla v obdobju med 
d v e m a k o n g r e s o m a t u d i 
predelovalna industrija, sa j 
pretežni del svoje proizvodnje iz-
važa na konvertibilno področje. 
Vse p o m e m b n e j š i d e j a v n l k 
postaja gradbeništvo, ki se vse 
bolj uveljavlja tudi z delom v 
inozemstvu. V zadnjem času se 
je začela hitro razvijati s t r o j n a ' 
industrija s proizvodnjo razne. 
mehanizacije in podpor ja za 
rudnike, kar vse moramo uvaža-
ti. Vidni uspehi so bili doseženi 
še v kmetijstvu; uspeli smo, da 
pridelamo za potrebe naših pre-
bivalcev dovolj mleka in perutini-
ne. 

V zvezi z delom občinske or-
ganizacije zveze komunistov 
moram poudariti še, da smo v 
večjih organizacijah združenega 
dela in v sestavljenih organtzaci-
jah združenega dela sklicevali 
akcijske oziroma problemske 
konference, s katerimi bo t reba 
nadaljevati tudi v prihodnje. De-
lo občinske konference ZK je bi-
lo zastavljeno tako, da smo z d a j 
prisotni v vseh osnovnih orga-
nizacijah zveze komunistov. Ema 
od oblik dela so sestanki in senrii-
narji s sekretarji osnovnih org;a-
nizacij ZK, s čimer smo zagoto-
vili neposredno povezavo med 
osnovnimi organizacijami in 
občinsko organizacijo ZK. Tuidi 
pretok informacij je ob takšnem 
načinu dela zagotovo hitrejši in 
učinkovitejši. 

Zivimo in delamo v zaostrenih 
ekonomskih razmerah. Napačno 
bi bilo zato reči, da se bo ž e 
prihodnje leto stanje izboljšalo. 
Zavedati se moramo, da j e 
gospodarska stabilizacija dol-
goročnejša naloga, za njeno ka r 
najbolj dosledno uveljavitev p a 
so odgovorni vsi dejavniki — 
posebej še člani ZK. S povečamo 
učinkovitostjo našega dela lahkco 
pričakujemo boljše rezultaite 
gospodarjenja, s čimer pa bo tui-
di zveza komunistov pridobila ma 
ugledu. Znano je, da se naše oir-
gan i zac i j e z d r u ž e n e g a della 
srečujejo s težavami zaracdi 
pomanjkan ja reprodukcijskiih 
materialov, tako uvoženih kcot 
domačih. Storiti je treba vse, cila 
se zagotovi potreben reprodulk-
cijski material in omogoiči 
delovnim kolektivom normalmo 
proizvodnjo. 

V obdobju med 8. in 9 . 
kongresom zveze komunisto>v 
Slovenije smo dosegli pomembnie 
uspehe. Vseh pričakovanj pa niss-
mo uresničili. S skupnimi močnni 
in prizadevanji moramo v 
prihodnje zlasti še bolj uveljavitd 
delegatski sistem! 

• Osnovne naloge komumi-
• stov, ki izhajajo iz dokui-
• mentov za 9. kongres Zvezte 
• komunistov Slovenije in iiz 
• programskih smernic, spre?-
• jetih na programsko volill-
• nih konferencah občinskilh 
• organizacij ZKS? 

Nadaljevati 
že začete 
aktivnosti 

Rafko Berločnik, predi-
sednik OK ZKS Velenje 

Ko smo v velenjski občinii 
opredeljevali naloge komunistovv 
za naslednje obdobje smos 
poudarili, da moramo nadalje— 
vati že začete aktivnosti, saj gree 
za r a z r e š e v a n j e p r o b l e m o w 
delovnih ljudi, zveza komunistov/ 
pa mora zagotoviti pogoje zai 
učinkovito odpravo težav. W 
dokumentu smo najpre j opre--
delili naloge osnovnih organiza--
cij zveze komunistov, pri čemerr 
smo skušali določiti tudi oblike: 
in načine dela za uresničitev do--
govorjenih nalog. 

Osnovna naloga zveze komu--
nistov je nadal jnje uresničevanje: 
politike gospodarske stabilizacije: 
in nadal jn ja izgradnja družbeno- -
ekonomskih o^nosov. Sodimo,, 
da je treba vse tekoče in razvojne; 
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razvojna vprasanja 
probleme reševati ob doslednem 
upoštevanju samoupravne poti, 
seveda ob zaostreni odgovor-
nosti. Sočasno moramo odprav-
ljati težnje po uveljavljanju moči 
države in skupinskem lastništvu, 
ki se, mimo drugega, odraža tudi 
v zapiranju temeljnih organizacij 
v okviru ozdov, neuveljavljenem 
dohodkovnem povezovanju itd. 

Druga skupina vprašanj , ki 
zadevajo trenutne in razvojne 

naloge, pa je uresničevanje sred-
njeročnega načrta razvoja za ob-
dobje 1981—1985. Gre za niz 
vpraJanj, za vrsto nalog, ki ne 
zadevajo samo zvezo komu-
nistov, ampak vse delovne ljudi. 
Z letnimi planskimi dokumenti 
m o r a m o k o n k r e t i z i r a t i 
posamezne naloge, in to na 
način, da bo mogoče ob koncu 
leta ugotavljati, kdo je svoje na-
loge opravil, kdo pa ne, da bo 
torej mogoče ugotavljati tudi 
odgovornost za neopravljeno 
delo. Eno od bistvenih vprašanj 
so plani kadrov, ki jih je treba 
izdelati ne samo do leta 1985, 1 

pač pa tudi dolgoročno, saj so le-
ti n e p o s r e d n o povezan i z 
moinostmi zaposlovanja oz. 
dodatnega zaposlovanja naše 
mlade generacije in z učinko-
vitostjo hitrejšega uvajanja 
novih programov in prestruktu-
riranja našega gospodarstva. To 
je ena od temeljnih nalog tega 
srednjeročnega obdobja , za 
uresničitev katere sta še vedno 
dva temeljna nosilca, to je sozda 
Gorenje in REK. Ena od nalog, 
ki tudi sodi v to področje, je 
borba za zmanjševanje admini-

* strativnih del, s čimer bodo 
' ustvariene tudi možnosti za 

zmanjšanje števila režijskih kot 
administrativnih delavcev. 

Vsak član zveze komunistov je 
zadolžen za dosledno uresni-
čevanje ustavne vloge delovnih 
ljudi v zvezi z odločanjem o 
pogojih in rezultatih dela, pose-
bej tudi pri oblikovanju in 
sprejemanju letnih in srednje-
ročnih razvojnih načrtov, pri 
o b r a v n a v a n j u r e z u l t a t o v 
gospodarjenja, pri razreševanju 
gospodarskih težav itd. Prav 
tako pomembno je tudi spod-
bu jan je d o g o v a r j a n j a med 
uporabniki in izvajalci v samo-
upravnih interesnih skupnostih. 

Prezrett seveda ne gre nalog po 
še večjem vključevanju v medna-
rodno delitev dela, se pravi za 
večanje izvoza in zmanjšanje 
uvoza. V izvoz se v zadnjem času 
zraven večjih organizacij združe-
nega dela vključujejo tudi 
manjše, kot Modni salon, Ele-
ktrostroina oprema v okviru 
sozda REK itd. Sodimo, da bo 
mogoče povečati izvoz tudi z 
ustrezno veljavo dela in znanja, 
kar ni deklaracija, amoak živ-
ljenjska nuja, seveda ob ustrezni 
delitvi dohodka in osebnih do-
hodkov, torej ob uveljavljenem 
nagrajevanju po delu. 

Nasleanje področje nalog za-
deva splošno ljudsko obrambo in 
družbeno samozaščito. Opozoril 
bi zlasji na dve najpomembnejši 
nalogi, to je za nadaljevanje 
podružbljanja tega področja, se 
pravi. da bi o splošni ljudski 
obrambi in družbeni samozaščiti 
pogosteje razpravljali delavski 
sveti in osnovne organizacije ZK, 
in pa za okrepljeno varovanje 
družbenega premoženja, torej za 
družbeno samozaščito. 

Vprašanje pa je, kako naloge 
uresničiti. Pri opredeljevanju na-
log smo izhajali iz dejstva, da 
Tveza komunistov ni sila nad 

družbo in da je temeljni način de-
lovanja osnovnih organizacij ZK 
in članov zveze komunistov — 
delovanje med ljudmi, v instituci-
jah političnega sistema. Zato bo v 
ospredju prav delovanje zveze 
komunistov v okviru institucij 
političrjega sistema, kar ni politič-
na parola, pač pa nujnost gospo-
darskega in družbenopolitičnega 
trenutka. Gre torej za najširšo 
mobilizacjjo delovnih ljudi in ob-
čanov za dosego nalog in ciljev, o 
katerih sem govoril in ki jih bomo 
dosegli, če bomo uspeli aktivirati 
delovne ljudi in občane, zlasti 
tudi člane zveze komunistov, za 
delovanje v socialistični zvezi, 
družbenih svetih, zvezi socialistič-
ne mladine, delegacijah. Skratka 
— gre za to, da se bodo delovni 
l judje in občani v kar največji 
mogoči meri vključevali v vse fa-
ze odločanja, od priprave do 
sprejemanja odločitsv, da bodo 
lahko komunisti delovali med 
ljudmi, da bodo osnovne organi-
zacije in člani zveze komunistov 
usposobljeni, tudi z načinom 
delovanja in organiziranostjo, za 
uresničitev dogovorjenih nalog. 

Sodimo, da bo moč občinske 
organizacije ZKS Velenje odvisna 
od dela osnovnih organizacij ZK 
v slehernem okolju, od znanja in 
pripravljenosti komunistov za 
delo. Zatorej bo treba nadalje 
krepiti in usposabljati osnovne 
organizacije ZK in komuniste, in 
to z izobraževanjem, s preverja-
njem aktivnosti članov, z idejno 
diferenciacijo ob posameznih 
vprašanjih in končno tudi s pove-
čano odgovornostjo slehernega 
komunista. 

Metode delovanja občinske 
organizacije ZKS Velenje bodo 
podobne tistim iz prejšnjih let, 
saj so se nekatere pokazale kot 
zelo koristne. Ena od uspešnih 
metod dela so tudi akcijske kon-
ference, z oblikovanimi delovni-
mi predsedstvi, ki naj bi v prihod-
nje povezovale osnovne organiza-
cije ZK v večjih organizacijah 
združenega dela; na akcijskih 
konferencah pa bi se komunisti 
idejno poenotili o posameznih 
vprašanjih in se dogovorili za na-
dal jn jo usklajeno akcijo. Nada-
ljevali bomo s premeščanjem čla-
nov ZK npr. iz O O ZK v delovnih 
skupnostih v O O ZK v tozdih ozi-
roma krajevnih skupnostih oziro-
ma iz O O ZK v združenem delu v 
OO ZK v krajevnih skupnostih 
itd. Nadaljevali bomo z ustanav-
ljanjem osnovnih organizacij ZK 
v vseh tistih okoljih, kjer še ne de-
lujejo. Posebno pozornost pa bo-
mo namenili tudi kadrovski poli-
tiki v zvczi komunistov in 
kadrovski politiki nasploh. 

Dogovorili smo se, da bomo 
kar naiboli podrobno opredelili 
naloge komunistov za naslednje 
obdobje in dejavnost komunistov 
usmerili zraven razreševanja 
sprotne proizvodne problematike 
tudi v razreševanju vseh tistih 
vprašanj , ki izstopajo v posamez-
nih okoljih, zlasti tudi tam, kjer 
bomo v pripravah na kongres 
zveze komunistov organizirali 
akcijske konference in zbore ko-
munistov. 

odpraviti 

Konferenca bo stalno ocenjeva-
la rezultate in težave pri uresniče-
vanju gospodarske stabilizacije, 
pri čemer se bomo še posebej 
trudili za hitrejše uveljavljanje 
kakovostnih dejavnikov gospo-
dar jenja . Obravnavali bomo sta-
nje in naloge na področju pre-
strukturiranja gospodarstva. Zla-
sti to velja za usmeritev v izvoz, 
za zagotavljanje normalnih pogo-
jev za proizvodnjo ter za združe-
vanje sredstev za prednostne go-
spodarske dejavnosti. Obravna-
vali bomo gibanje vseh oblik po-
rabe družbenega proizvoda in po-
sebej poudarili gibanje osebne 
porabe in realnega standarda de-
iovnih Ijudi. Skupaj s sindikatom 
se bomo ob tem zavzemali za več-
jo usklajenost in krepitev meril 
nagrajevanja po delu in rezultatih 
dela v mozirski občini. Ocenili 
bomo tudi razvoj zasebnega 
gospodarstva glede na stališča 
zveze komunistov. 

Anton Boršnak, prett-
sednik OK ZKS Mozir je 

Vsebinska usmeritev občinske 
konference Zveze komunistov 
Mozirje za obdobje od letošnjega 
marca do februarja prihodnjega 
leta zajema štiri področja. Prvo 
je področje samoupravnih odno-
sov in gospodarjenja, drugo je 
urejanje in razvoj političnega si-
stema, tretje je Ijudska obramba, 
družbena samozaščita in medna-
rodno-politični družbeno-eko-
nomski odnosi, četrto pa organi-
ziranost in razvoj zve/.e komuni-
stov. Na-j poudarim nekaj najpo-
membnejših nalog na posameznih 
področjih. 

Seveda bomo nadaljevali z 
aktivnostlni na področju kme-
tijstva, da bi uresničili stali-
šča in usmeritve 11. seje CK ZKS 
in sklepe občinske konference. 

Težišče bo na krepitvi samo-
upravnih odnosov v̂ temeljni 
organizaciji kooperacije ter na 
uresničevanju zemljiške politike, 
ki mora zagotoviti nadal jn jo rast 
v proizvodnji hrane. Veliko dela 
bo terjala kadrovska politika, saj 
moramo zagotoviti delo miadim, 
ki pr iha ja jo iz šol. 

Na področju razvoja politične-
ga sistema bomo spremljali in 
ocenjevali delovanje organizacij 
in članov zveze komunistov v 
delegacijah in drugih družbeno-
političnih organizacijah in skup-
nostih, zagotovili pa bomo tudi 
temeljito vsebinsko obravnavo 
kongresnih dokumentov. Z aktiv-
nejšim delovanjem komunistov v 
delegacijah si bomo prizadevali 
za vsebinsko obogatitev delova-
nja skupščin in za krepitev 
njihove odločilne vloge. Krepili 
bomo aktivnost komunistov v in-
stitucijah političnega s is tematerv 
organih samoupravljanja in druž-
beno-političnih organizacijah. 

Posebej bomo poudarili boljše 
delo komunistov v zvezi sociali-
stične mladine in pri delu z mlado 
generacijo. 

Spodbujali bomo tudi informi-
ranost delovnih ljudi in občanov 
o delu upravnih organov in o raz-
merah v občini sploh. Krepili bo-
mo ohrambne priprave v občini 
in sproti ocenjevali uresničevanje 
konkretnih nalog na področju 
krepitve koncepta splošne ijudske 
obrambe in družbene samozašči-
te. Ob tem bomo tudi zagotavljali 
nenehno- krepitev kadrovske se-
stave osnovnih organizacij, bolj 
uveljavili diferenciacijo znotraj 
članstva in tiste člane, ki se ne 
vključujejo v delo osnovnih orga-
nizacij dosledno klicali na odgo-
vornost ter izrekali potrebne 
ukrepe. 

Posebej se bomo opredelili do 
vprašanja odgovornosti kot te-
meljnega elementa učinkovitejše-
ga dela. Dali bomo pobudo za 
afirmacijo kriterijev odgovorne-
ga dela, tako v zvezi komunistov, 
kot izven nje. 

Prepričan sem, da bomo ta 
program lahko uresničili le pod 
pogojem, da bomo imeli podporo 
vsch komunistov v mozirski ob-
čini in pri vseh njenih naprednih 
silah. 

Kongresi Komunistične partije Siovenije - Zveze komunistov Slovenije 

VI. KONGRES ZVEZE 
KOMUNISTOV SL0VENIJE 
Ljubljana: 9. - 11. decembra 1968 

rt 

V obdobju med V. in VI. kongresom Zveze komum-
stov Slovenije so slovenski komunisti največ svojih sil 
namenili reševanju nalog in ciljev gospodarske reforme, 
v skladu z ustavo SFRJ in ustavo SRS širjenju samou-
pravnih odnosov na vseh področjih človekovega 
delovanja, ob tem pa tudi reorganizaciji zveze komuni-. 
stov in njeni demokratizaciji ter vrsti konkretnih 
problemov v zvezi s spremembami v celotni družbi, ki so 
jih spodbudili oziroma terjali omenjeni ukrepi, je bilo 
zapisano v poročilu CK ZKS o aktivnostih med obema 
kongresoma. Med spremembami pripada pomembno 
mesto boju za demokratizacijo odnosov v federaciji. 

Glavna prizadevanja za nadaljnji socialistični razvoj 
so bila povezana z začeto gospodarsko in dnižbeno 
reformo; v letu 1965 je bila, po reformnih ukrepih iz 
leta 1961, izvedena nova gospodarska reforma, ki 
predstavlja prelomnico v gospodarskem življenju Jugo-
slavije. Praktično izvajanje reforme se je začelo v 
Sloveniji z vrsto ukrepov, ki jih je junija 1965 sprejela 
Skupščina SRS. Kmalu zatem pa sta še Skupščina 
SFRJ in zvezni izvršni svet sprejela vrsto zakonskih 
predpisov s področja gospodarskega in monetarnega 
sistema. Vsi ti ukrepi naj bi pomagali rešiti težak 
gospodarski položaj in zavrli nebrzdano potrošnjo, 
zlasti investicijsko. Toda stabilizacija, ki je sledila 
prvim ukrepom, je žal izhajala le iz restrikcij, premalo 
pa iz prizadevanj za večjo produktivnost. 

Reformni cilj, to je stabilizacija gospodarstva na 
temelju intenzivne proizvodnje, modernizacija proizva-
jalnih sredstev in procesov, uveljavljanje znanosti, 
konkurenčnost na svetovnem tržišču, konvertibilnost 
dinarja itd. so zahtcvali trajno politično akcijo ne samo 
vseh komunistov, temveć tudi sindikatov, SZDL in 
drugih organiziranih družbenih sil. V borbi za uvelja-
vljanje smotrov reforme na posameznih področjih pa se 
je morala zveza komunistov spopasti z mišljenjem, da 
so za reformo odgovorni le oblastni in politični forumi, 
ne pa tudi delovni kolektivi. 

Učinkovitejše uresničevanje reforme so zavirale 
etatističnobirokratske težnje, ki so se kazale v prizade-
vanjih obdržati razpolaganje z materialnimi sredstvi in 
odločati v imenu delavcev. Politično zmago nad takim 
gledanjtm je CK ZK Jugoslavije izbojeval na IV. 
plenumu 1. julija leta 1966 na Brionih. Zveza komuni-
stov je pri tem izhajala iz oblasti delovnih kolektivov in 
branila njihove samoupravne pravice, kakor tudi 
samoupravne temelje razvoja Jugoslavije kot skupnosti 
enakopravnih narodov in narodnosti. Takšna politična 
izhodišća pa so terjala nadvse zavzeto delovanje 
komunistov v vseh celicah sistema, pri čemer so se 
srečevali z raznovrstnimi odpori celo v lastnih vrstah. 

Zveza komunistov Slovenije si je prizadevala, da se 
vse težave in problemi ter nova protislovja. ki so iz njih 
izvirali, ne bi obrnila proti reformi in proti zaupanju 
delovnih Ijudi v reformo. Pojasnjevala je ekonomsko in 
politično nujnost njenega doslednega izvajanja in 
terjala odprto, kritično in diferencirano obravnavanje 
vzrokov za težave, nedoslednosti in napake. Politično 
je podpirala stali.šća in ukrepe, ki naj bi razreševali 
probleme na liniji reforme ter kritiko stališč in ukrepov, 
ki bi vodili v nedosledno popušćanje pred težavami 
oziroma v njihovo izigravanje zoper samoupravljanje. 
Zavzemala se je za trajno odpravljanje deformacij in za 
takšno kadrovsko politiko, ki bo zagotavljala demokra-

tično in učinkovito izvrševanje gospodarskih in politič-
nih nalog. 

Zveza komunistov Slovenije se je namreč zavedala. 
da bo politična bitka za gospodarsko in družbeno 
reformo dobljena le, če jo bodo sprejeli in izbojevali 
delovni Ijudje sami, če bo postala akcija njihovih 
samoupravnih organov. Pri tem je opozarjala, da je 
reforma nujen, a dolgotrajen proces, ki zagotavlja 
stabilnejši razvoj Slovenije in vse Jugoslavije. zato je 
razumljivo, da je že V. kongres Zveze komunistov 
Slovenije postavil zahtevo po izdelavi dolgoročnega 
koncepta razvoja Slovenije. Temeljna izhodišća za 
izdelavo programa družbenoekonomskega razvoja 
Slovenije je sprejel CK ZK Slovenije na svoji 13. seji 
septembra 1068. leta. Zavzel se je za močnejše uvelja-
vljanje družbenega usmerjanja in planiranja, ki mora 
postati ena osnovnih in stalnih funkcij delovnih ljudi, 
povezanih v samoupravni skupnosti, in občanov v 
obćinah kot temeljnih političnih samoupravnih skupno-
stih. 

Pomembno moralno oporo delovnim Ijudem pri 
uveljavljanju samoupravljanja je pomenilo poročilo CK 
ZK Slovenije maja 1968 z zahtevo, da se rešujejo 
obstojeća protislovja in odpravljajo deformacije. za 
katere so krivi tako posamezniki, ki si podrejajo 
samoupravljanje, kot tudi družbenopolitične organiza-
cije, ki ne odpirajo celovite problematike in ne prikazu-
jejo dejanskih vzrokov za težave. 

Naloge in vloga zveze komunistov se je v procesu 
prehajanja ekonomske in politićne moći na samouprav-
ne organe delovnih ljudi bistveno spreminjala. Vodilno 
vlogo je partija v spremenjenih razmerah lahko opravila 
le kot vodilna idejnopolitična sila v samoupravni 
stmkturi. Temu primemo je bila potrebna tudi reorga-
nizacija ZK. Vnačelu demokratičnega centralizma je 
bil vse večji poudarek namenjen demokratičnemu 
sprejemanju sklepov. Načelna izhodišća take organizi-
ranosti komunistov so bila postavljena že na VI. 
kongresu Zveze komunistov Jugoslavije, Pri izvajanju 
reorganizacije je bila ves čas prisotna misel, da morajo 
biti komunisti s svojimi stališći in zgledom dejansko 
marksistično jedro v SZDL in drugih družbenopolitič-
nih organizacijah, društvih in samoupravnih telesih. 

Takšna reorganizacija se je zaćela že s sklepi IV. seje 
CK ZKJ in s sklepi VI. in VIII. seje CK ZKS. Pri CK 
ZKS so se oblikovali predsedstvo, izvršni komite ter 
komisije. Občinska organizacija ZK je postala enotnej-
ša organizacija članstva v obćini, ustanovijene so bile 
tudi večje organizacije zveze komunistov v delovnih 
organizacijah in krajevnih skupnostih. To je znatno 
zmanjšalo organizacijsko razdrobljenost in povećalo 
učinkovitost ter neposrednejšo vlogo komunistov. 

Stališća in naloge komunistov Slovenije, sprejeta na 
VI. kongresu Zveze komunistov Slovenije, so dala 
usmeritev za delo po kongresu. Komunisti so sprejeli 
obvezo, da bodo razvijali samoupravljanje z uveljavlja-
njem vodilne vloge delavskega razreda v družbi, 
uresničevali gospodarsko reformo, zlasti s tem, da bodo 
s svojim delovanjem uveljavljali takšen položaj delav-
cev, da bodo le-ti vse bolj odločali o rezultatih svojega 
dela, da bodo izoblikovali in samoupravno sprejeli 
koncept dolgoročnega razvoja Slovenije ter s tem tudi 
koncept planiranja na temelju samoupravnih družbe-
noekonomskih odnosov in razvite blagovne proizvod-
nje. 

VII. KONGRES ZVEZE 
K0MUNIST0V SL0VENIJE 
Ljubljana: 3. - 5. aprila 1974 

Ćas med VI. in VII. kongresom Zveze komunistov 
Slovenije predstavlja obdobje težkih preizkušenj, a tudi 
pomembnih zmag tako za zvezo komunistov, kot za 
sistem socialistićnega samoupravljanja. Zveza komuni-
stov je morala v svojih vrstah izbojevati boj proti 
neenotnosti, ki se je kazala v tehnokratizmu in birokra-
tizmu ter iskala zavezništvo v pojavih nacionalizma, 
liberalizma in dezideologizaciji družbe. 

V Sloveniji se je začela diferenciacija v zvezi komuni-
stov zaostrovati takoj po VI. kongresu in se prvič 
izrazito pokazala ob tako imenovani cestni aferi, ko je 
vodstvo izvršnega sveta izvajalo pritisk za spremembo 
dogovorov, ki so bili sprejeti v federaciji. To je opozori-
lo za začetek uveljavljanja republiškega etatizma, ki je 
z nacionalističnimi gesli iskal podpore v množicah ter 
se postavljal v vlogo varuha slovenskega nacionalnega 
interesa. 

Centralni komite je na VIII. seji oktobra 1969 
idejnopolitično obračunal z nacionalizmom in se zavzel 
za izpopolnjevanje in krepitev medrepubliškega dogo-
varjanja. Komunisti so zavrnili vsakršno obliko pritiska 
kot metodo za urejanje odnosov, ker je to nezdružljivo s 
sistemom socialističnega samoupravljanja, pa tudi z 
bratstvom in enakopravnostjo med narodnimi skup-
nostmi. Vendar pa sam idejnopolitični obračun ni 
zadoščal za zajezitev frakcionaških sil v družbi in ne v 
sami zvezi komunistov. 

Idejni in družbeni nosilci teženj„ki so nasprotovale 
vodilni idejnopolitični vlogi zveze komunistov oziroma 
odrekali samoupravno združenemu in organiziranemu 
delavskemu razredu sposobnost, da sam odloća o svoji 
usodi, so svoje zaveznike zaman iskau mea aeiavci, ces 
da se borijo za večjo učinkovitost prav v njihovem 
imenu. Našli pa so podpornike med vsemi tistimi, ki jim 
razvoj samoupravljanja ni bil po volji. Mednje sodijo 
tudi zagovomiki t.i. narodne sprave z izdajalci in 
vojnimi zločinci, ki so hkrati pristajali na popušćanje 
pred klerikalno dejavnostjo. 

Sprotno obračunavanje s pojavi vsakršne neenotno-
sti je onemogočalo, da bi se frakcija razvijala v po-
membnejše politično gibanje z elementi politićne 
stranke, ni pa vodilo Zveze komunistov Slovenije v 
odločilno politično in idejno ofenzivo. Izhodišće takšne 
ofenzive je dejansko pomenilo šele pismo predsednika 
ZKJ in izvršnega biroja predsedstva ZKJ septembra 
1972 organizacijam in članom ZKJ ter 21. seja pred-
sedstva ZKJ oziroma v Sloveniji 29. seja CK ZKS. 
Sprejeta stališća in ukrepi so v političnem smislu 
zaključili obdobje diferenciaeije in grupaštva v zvezi 
komunistov. To je bila tista nujna podlaga za široko 
ofenzivo zveze komunistov na vsej črti ostrih spopadov 
samoupravljanja z različnimi revizionističnimi ali bolje 
rečeno protisocialističnimi težnjami v tedanjih kon-
kretnih dmžbenozgodovinskih okolišćinah. 

Frakcionaško delovanje ni moglo zavreti, še manj pa 
spremeniti družbenega razvoja, vendar pa ga je na 
posameznih podroćjih precej ohromilo. Kajti v letih 
močnih frakcijskih teženj se je uveljavila zamisel 
takšnega gospodarskega razvoja, ki je podpiral predv-
sem terciame dejavnosti (trgovina, bančništvo, zavaro-
valništvo, turizem ipd.) ob hkratnem zanemarjanju 
energetike, prometa in industrijc ter nujnosti modemi-
zacije gospodarstva in odpravljanja stmktumih neskla-

dij. Vse našteto je našo dmžbo leta 1973 pripeljalo v 
kritićen gospodarski položaj, za katerega je značilno 
zlasti naslednje: nizka stopnja rasti proizvodnje, 
zmanjševanje osnovnih sredstev delovnih kolektivov, 
rast inflacije, narašćanje števila naših delavcev na 
začasnem delu v tujini, razraščanje administrativnih 
posegov v gospodarstvo itd., čemur so seveda botrovale 
tudi razmere v mednarodnem gospodarstvu, zlasti 
silovit izbmh prve energetske krize. 

Kritična analiza organiziranosti in delovanja zveze 
komunistov je vodila v pripravljanje novega statuta, ki 
ga je sprejel VII. kongres zveze komunistov Slovenije. 
Analiza je namreč pokazala, da so nekatera demokra-
dčna načela v dotedanjem statutu, ki jih je v procesu 
reorganizacije in demokratizac'je zveze komunistov po 
brionskem plenumu narekovala zahteva po močnejšem 
uveljavljanju članstva v ZK, izkoristili nasprotniki 
zaćrtane poti za manifestiranje elitističnih in dmgačnih 
skupin in za pačenje demokratičnega centralizma ter za 
poskuse kompromitiranja zveze komunistov. 

Kot eno temeljnih nalog so komunisti opredelili 
zahtevo po zavzetem in doslednem razvijanju samou-
pravnega dogovarjanja v vseh okoljih od obćine do 
federacije. V idejnopolitični akciji so v ospredje 
postavili nacionalno vprašanje. vlogo in pomen delav-
skega razreda v preobrazbi dmžbenih odnosov ter 
njegovo razmerje do izobraženstva in pa vlogo marksiz-
ma v sodobni družbi. 

VII. kongres Zveze komunistov Slovenije je »zaklju-
čeval« izredno bogato obdobje idejnopolitičnega in 
ustavno — pravnega dograjevanja sistema socialistič-
nih samoupravnih odnosov. Se enkrat je analiziral in 
potrdil pravilnost, v mnogočem pa tudi že izpričane 
uspehe prizadevanj zveze komunistov za okrepitev 
oblasti delovnlh Ijudi, za utrditev bratstva in enako-
pravnosti med narodi in narodnostmi Jugoslavije ter 
nadaljevanje njene aktivne vloge v boju za mir, sožitje 
in napredek v svetu. 

Kongres je sprejel već resolucij, v katerih je opredelil 
naloge organizacij, organov in članov zveze komuni-
stov v razvoju proizvajalnih sil in uresničevanju 
družbenoekonomskih odnosov, pri organiziranju delav-
cev in delovnih Ijudi v temeljnih organizacijah zdmže-
nega dela, v krajevnih in samoupravnih interesnih 
skupnostih. v razvoju kmetijstva in socialističnih 
odnosov na podeželju, v vzgoji in izobraževanju, v 
raziskovalnem delu in kulturnem ustvarjanju ter v 
krepitvi sistema splošne Ijudske obrambe. 

vsa prizadevanja zveze komunistov in dmgih 
organiziranih socialističnih sil bi se morala podrediti 
skrbi za izboljšanje delovnih in življenskih razmer 
delovnih Ijudi, kar je zahtevalo hitrejši razvoj proizva-
jalnih sil in dvig produktivnosti dela. Zato bi bilo 
potrebno z nenehno idejnopolitično akcijo pojasnjevati 
cilje in program zveze komunistov, da bi Ijudje razumeli 
za kaj se borijo. 

Ponovno izvoljeni predsednik Zveze komunistov 
Slovenije France Popit jeiasedanje zaključil z beseda-
mi, da nas kongres in njegovi sklepi tudi zavezujejo, da 
usmeritve in duh kongresa takoj prenesemo v osnovne 

• organizacije. aktive, med dclovne Ijudi. da jih spremeni-
mo v dejanja.« 
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Miran Ahtik 

Utrditi delovanje ZK med množicami 

Po ma tu r i n a celjski gimnazi j i 
se je Miran Aht ik vpisal na fa-
kulteto za sociologijo. polit ične 
vede in novinars tvo , k jer je ab-
solviral. V š tudentskih letih je 
deloval v Šaleškem š tuden t skem 
klubu Velenje , bil pa j e tudi 
predsednik zd ružen ja pokra j in -
skih š tudentskih k lubov ter član 
izvršnega o d b o r a š tudentske or-
ganizaci je na l jubl janski Univer -
zi. Po povra tku v Ti tovo Velenje se 
je zaposlil v R u d a r s k o elektro-
energetskem k o m b i n a t u , bil j e 
tajnik d ružbenopol i t i čn ih orga-
nizacii. Vključil se j e v delo zveze 
mladine , v takra tni rudniški ko-
mite, in predseds tvo s indikata , 
neka j časa pa tudi v delo samo-
upravne intcresne skupnos t i za 
telesno kul turo . Po ods lužen ju 
vojaškega roka j e s o d e l o v a l . v 
pr izadevanj ih za uresn ičevanje 
zakona o zd ruženem delu v R E K ; 
takrat so reorganiziral i sozd. T o j e 
bilo o b d o b j e us tanav l j an ja to-
zdov, zd ruževan ja delovnih or-
ganizacjj ter i skanja skupn ih in-
teresov. V tem času j e bil Miran 
Ahtik sekre tar osnovne organiza-
cije Z K v de lovni skupnost i sku-
pnih s lužb sozda Rek in si j e tako 
pridobil precej izkušenj za delo v 
Z K . Leta 1978 so ga izvolili za 
člana komi te ja obč inske konfe -
rence .ZK; postal j e izvršni sekre-
tar za področ je organiz i ranost i in 
razvoja zveze komunis tov , ka-
drovskih zadev in idejnopol i t ič-

nega usposab l j an ja . T e m vpraša-
n jem j e n a m e n j a l v zadn j ih štirih 
letih tudi na jveč pozornost i . 

»To j e bilo o b d o b j e po 8. kon-
gresu slovenskih komunis tov , ki 
so v resoluciji zelo j a s n o zastavili 
cilje. ki n a j bi j ih zveza k o m u n i -
stov v teh štirih letih dosegla . 

Vključeval sem se v us tanav l j an je 
osnovnih organizaci j , ki smo j ih 
oblikovali v vseh okol j ih , k jer j ih 
še ni bilo, p redvsem v kra jevnih 
skupnost ih in nekater ih man j š ih 
delovnih organizac i jah . Po od-
pravi tovarniških komite jev , ki so 
d o k a j d o b r o delal i v G o r e n j u , 
Reku in Vegradu in k je r so v veliki 
meri zelo k o n k r e t n o predpisoval i 
politične akci je in da ja l i zelo j a sne 
napotke , se v osnovnih organiza-
cijah niso znašli, sa j je bila po-
t rebna m n o g o večja samostojnos t 
in samoinicia t ivnost . Osnovna 
organizaci ja m o r a delovat i v svo-
j em okol ju kot sub jek t ivna sila, ki 
ocen ju je idejnopol i t ičnost in te-
žave ter u smer j a n j ihovo razreše-
vanje; tako je goni lna sila razvoja 
v t e m o k o l j u . T o p a j e m n o g o t e ž j a 
naloga, ki zah teva pr izadevnost 
celotnega članstva Z K ter uspo-
sobl jene sekre tar je in vodstvo 
osnovne organizaci je . V tem ob-
đob ju smo ugotavljal i , d a j e pri-
bližno t re t j ina č lanov pasivnih in 
ne deluje kot tde jno poli t ična sila 

Vzrok t emu je , kot sem že dejal , 
p r e m a j h n a ide jnopol i t ična uspo-
sobljenost in p r e m a j h n a samo-
iniciativnost. 

Osnovne organizaci je so veči-
noma le izpolnjevale navodi la . 
sklepe in stališča občinskega ko-
miteja, če pa teh ni bilo, so se težje 
znašle. T o slabost b o m o moral i v 
obdob ju po 9. kongresu Z K od-

Miran Ahtik 

praviti,« pravi Miran Aht ik , ki 
poudar ja , da m o r a kongres pri-
spevati, da bo Z K de jansko od-
govorna za d ružben i razvoj. 

V ta p r i zadevan ja j e p o t r e b n o 
vključiti ce lotno članstvo v te-
meljnih okolj ih. Od ločne je j e po-
t rebno odpravl ja t i tudi opor tun i -
zem. ki se pojavl ja in m u pogosto 
podležejo tudi komunis t i . »Ta 
opor tun izem j e po m o j e m m n e -
nju ena največj ih slabosti delo-
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vanja . sa j s talno iščemo vzroke za 
naše slabosti, ob jek t iv iz i ramo 
razmere in o p r a v i č u j e m o naše 
ravnanje , ki ni vedno takšno, da bi 
dos ledno uveljavljal i dogovor je -
ne cilje. Potem u t eme l ju j emo . d a 
m o r a m o zaradi takšnih razmer 
drugače delati . T a k o se tudi ko-
munis tom dost ikra t očita nedo-
slednost, do lgo t ra jnos t procesov 
itd. Pogosto se tako pojavi mi-
šljenje, da bi bilo p o t r e b n o dolo-
čena d o g a j a n j a presekat i . Skrat-
ka, obstoja tiha želja. tudi med 
komunist i , po od ločnem ukrepa-
nju, po trdi roki. Vsi se zavzema-
mo za od ločno uk repan je , v e n d a r 
za odločne poli t ične akcije. za 
odločnost v borb i za cilje Z K , za 
razvi janje s a m o u p r a v l j a n j a in 
uvel javl janja d r u ž b e n o e k o n o m -
skega položaja delavca. De j anska 
borba za uresničitev zakona o 
združenem delu mora zagotoviti . 
da bo Z K razvijala s a m o u p r a -
vljanje, ne pa poli t ika trde roke. ki 
bi k ra tkoročno g l edano m o r d a res 
učinkoviteje rešila kakšno gospo-
darsko težavo. če pa g l e d a m o z 
vidika razvoja d r u ž b e n o politič-
nega sistema, n a m takšne stvari 
škodujejo .« 

V velenjski občini j e t r enu tno 
163 osnovnih organizaci j Z K . V 
predkongresnem o b d o b j u s m o 
ustanavljali osnOvne organizaci je 
v soseskah po kra jevnih s k u p n o -
stih. S tem b o m o nadal jeva l i tudi 
po 9. kongresu v vseh večjih 
krajevnih skupnost ih , saj j e po-
t rebno Z K približati n a j m a n j š i m 
področjem s a m o u p r a v l j a n j a . V 
manjš ih s a m o u p r a v n i h eno tah , 
kjer se l jud je med seboj na jbo l j e 
poznajo , tudi l ahko na juspešne je 
deluje jo me d l judmi . Mi ran Aht ik 
pričakuie, d a bo 9. kongres Z K S 
ravno delu Z K med množ icami 
posvetil veliko pozornost i . 

G lede na naloge, ki j ih oprav l ja , 
se bo Miran Ahtik vključil na 9. 
kongres Z K S v de lo skup ine za 
organiziranost in razvoj Z K . saj 
mu j e to področ je najbl iž je . 

M. Zakošek 

Jožica Jegrišnik 

0 težavah ženskega kolektiva 
Danes bo v Ljubljani nadvse 

slovesno, saj so se na pravkar 
začetem kongresu Slovenije zbrali 
delegati iz vseh slovenskih občin. 
Med njimi je tudi Jožica JegrSnik 
iz velenjskega Modnega salona. 

Jožica je ena od mlajših dele-
gatk za 9. kongres, saj je stara le 
29 let. Po končani osnovni šoli se 
je vpisala na poklicno šolo v Celju 
in se izučila za krojačico. Svoj kos 
kruha pa si je pričela služiti prav v 
Modnem salonu. Leta 1978 se je 
prizadevno vključila v osnovno 
organizacijo ZK v delovni 
organizaciji, delavskem svetu in 
sindikatu, sodeluje pa še v aktivu 
ZK hišnega sveta. 

, ,Z delom konfekcionarke sem 
zadovoljna. Težav s proizvodnjo v 
Modnem salonu ne poznamo, saj 
veliko izvažamo in si za nakup 
p o t r e b n e g a ma te r i a l a sami 
zagotavljamo prepotrebne devize. 
V našem delovnem okolju je 

zaposlenih največ žensk, zato 
imamo vsako leto več težav z 
bolniškimi izostanki, sa j je mati 
tista, ki največkrat vzame bolni-

Jožica Jegrfinik 

ško za nego bolnega otroka. Na 
kongresu bom sodelovala v komi-
siji za družbenoekonomska vpra-
šanja in o težavah predvsem žen-
skega kolektiva seznanila vse 
sodelujoče. Gotovo bomo morali v 
Modnem salonu nameniti temu 
vprašanju malo več jMzornosti in 
zaostriti pregled nad bolniškimi 
izostanki. Tudi osebni dohodki 
zaposlenih niso najboljši. Delavci 
v proizvodnji bi morali biti bolje 
nagrajeni. Prav sedaj izdelujemo 
nov pravilnik nagrajevanja po 
delu, ki bo rešil marsikatero teža-
vo. Seveda, če bo zaživel tako kot 
mora. Tu se bomo morali truditi 
prav člani osnovnih organizacij 
ZK. O vsem tem bo treba na 
p r a v k a r zače tem kongresu 
sp r egovo r i t i . Pa še n e k a j . 
O d g o v o r n o s t , o d g o v o r n o s t . 
Izogibamo se je na vsakem 
koraku. Komunisti, ki bi se morali 
zavedati sprejetih nalog in jih 

dosledno izvajati, zatajimo veliko-
krat. Trudila se bom, da bom z 
dobrim pokongresnim delom 
upravičila zaupanje mojih delov-
nih tovarišic. 

Seveda si od kongresa obetam 
veliko, predvsem pa, da bomo 
poiskaii vzroke za reševanje nasta-
lih težav in z novimi sprejetimi 
nalogami začrtali pot, po kateri 
komunisti moramo stopati. Ni do-
volj jih le zapisati, ampak tudi 
uresničevati na vsakem koraku, 
povsod in ob vsakem času. Če 
bomo dosledno stopali po začrtani 
pioti, bodo rezultati dela še boljši. 

Praksa je, da težave največkrat 
rešujemo le z administrativnimi 
ukrepi, ki čestokrat zaobidejo 
samoupravne poti. Upam, da Se 
bomo po končanem kongresu lotili 
sprejetih nalog z vso resnostjo in 
dosegli' željene cil je," je končala 
pogovor Jožica Jegrišnik. 

Franc Lesnik 

Uveljaviti novo vlogo pravosodja 
Franc Lesnik se je rodil leta 

1928 kot sin rudar ja v Javor ju 
pri Črni na Koroškem. Mladost 
ie preživljal v Skornem pri 
Soštanju. še ne 16-leten je odšel 
sredi avgusta leta 1944 med 
oartizane. 

Po osvoboditvi se je zaposlil 
kot delavec v tovarni usnja v 
Šoštanju, v začetku leta 1948 pa 
je nastopil delo na takratnem 
okra jnem odboru v Mozirju, se-
dež so kmalu zatem preselili v 
Šoštanj . Tu je delal do njegove 
ukinitve. Nazadnje je bil tajnik 
odbora . Na to je bil do konca leta 
1970 tajnik občinske skupščine. 

Med delorn se je izobraževal in 
končal pravno fakulteto ter 
opravil tudi pravosodnj izpit. 
Tako je bil od začetka leta 1971 
sodnik bivšega občinskega sodi-
šča, od začetka leta 1979 pa je 
sodnik temeljnega sodišča v Ce-
lju. Na enoti tega sodišča v Tito-

vem Velenju vodi kazenski odde-
lek. 

Ves čas ie Franc Lesnik 
opravljal razne dolžnosti v 
samoupravnih organih ter v 
družbenopolitičnih organizaci-
jah. Med drugim je bil več let 
tudi tainik občinskega odbora 
zveze združenj borcev NOV. 
Šest let ie bil predsednik 
združenja borcev NOV v svoji 
krajevni skupnosti, sedaj pa je 
podpredsednik krajevne konfe-
rence SZDL v krajevni skupnosti 
Titovo Velenje — Cenfer desni 
breg. V zadnjem mandatnem ob-
dobju je bil tudi predsednik zbo-
ra uporabnikov samoupravne 
interesne skupnosti za socialno 
skrbstvo. 

. .Na devctem kongresu ZKS 
bom sodeloval v delu ene komi-
siie. najverjetneje v delu komi-
siie za delovanje družbenopoliti-
čnega sistema. V poročilu za 
kongres, ki ie bilo javno objav-

Franc Lesnik 

Ijeno, je prikazano, kaj smo na 
tem področju dosegli, v predlogu 
resolucije pa so nakazane tudi 
na loge vseh o rgan iz i r an ih 
socialističnih sil na tem podro-
čju. Kot delavec v pravosodju 
menim, da so v gradivu premalo 
prikazana prizadevanja celotne 

družbe in pravosodja samega pri 
prilagajanju pravosodnega sis-
tema novim ustavnim načelom. 
Na tem področju imamo sicer 
uveljavljeno novo zakonodajo, 
ki se uporabl ja od leta 1979 
dalje, vendar ti predpisi še niso 
zaživeli v celoti. Za celotno 
uveljavitev nove vloge pravoso-
dja bo potrebno skladno delova-
nje vseh organiziranih socialisti-
čnih sil, zlasti pa vseh tistih, ki 
smo zaposleni v pravosodju. 
Poudariti moram, da se tega vsi, 
kidelamo na območju temeljnega 
sodišča v Celju, dobro zavedamo 
in smo doslej že veliko pripomo-
gli, da se je delo sodišča izbolj-
šalo. Opravljeni so bili veliki 
zaostanki v delu, prednostno 
rešujemo družbeno pomembne 
zadeve, odgovorne samoupravne 
organe opozar jamo na razne 
družbeno negativne-.probleme, ki 
jih ugotavljamo pri vsakodnev-
nem delu in podobno . " 

Jožica Ferenc 

Uskladiti stališča 
D r u ž b e n o p o l i t i č n o j e z a -

če l a d e l a t i J o ž i c a F e r e n c . k o 
se j e l e t a 1972 z a p o s l i l a v 
G o r e n j u . A k t i v n o j e d e l a l a v 
m l a d i n s k i o r g a n i z a c i j i . l e t a 
1976 p a j e b i l a s p r e j e t a v 
z v e z o k o m u n i s t o v . J e č l a n i c a 
s e k r e t a r i a t a o s n o v n e o r g a -
n i z a c i j e z v e z e k o m u n i s t o v v 
t o z d u Š t e d i l n i k i . o p r a v l j a p a 
še v r s t o d r u g i h d r u ž b e n o -
p o l i t i č n i h n a l o g . m e d , d r u -
g i m j e t u d i č l a n i c a o b č i n s k e 
k o n f e r e n c e z v e z e k o m u n i -
s tov . N a j p r e j j e b i l a n a k l a -
d a l e c v e m a j l i r n i c i v t o z d u 
Š t e d i l n i k i . s e d a j p a j e že d e -
v e t let s e s t a v l j a l k a n a t r a k u . 
K l j u b t e m u . d a j e d e l o . ki g a 
o p r a v l j a . t e ž k o . d a j e m a t i -
d v e h o t r o k t e r d a j e d r u ž -
b e n o p o l i t i č n o a k t i v n a , p a j e 
v s e e n o n a š l a č a s . d a se o b 
d e l u t u d i i z o b r a ž u j e . O b -
i s k u j e n a m r e č s r e d n j o e k o -
n o m s k o š o l o . 

J o ž i c a F e r e n c b o s o d e l o -
v a l a n a d e v e t e m k o n g r e s u 
Z v e z e k o m u n i s t o v v k o m i s i j i 
z a r a z v o j p o l i t i č n e g a s i s t e m a 
s o c i a l i s t i č n e g a s a m o u p r a -
v l j a n j a . 

» M e n i m , d a o d k o n g r e s a 
vse p r e v e č p r i č a k u j e m o . « 
p o u d a r j a J o ž i c a . » J a z o s e b -
n o b o m z e l o z a d o v o l j n a . č e 
n a m b o u s p e l o u g o t o v i t i 
s l a b o s t i p r i n a š e m d e l u in 
n a k a z a t i r e š i t v e . N e m i s l i m , 
d a b o k o n g r e s d a j a l r e š i t v e z a 
d o l o č e n a v p r a š a n j a , t e m v e č 
u s k l a d i l s t a l i š č a o d o l o č e n i h 
v p r a š a n j i h . ki p a j i h b o m o 
m o r a l i r az re . ševa t i v s e k a k o r 
v b a z i . « 

In na katera nerazrešena 
vprašanja opozarja v času 
pred kongresom Jožica Fe-
renc? 

»V n a š e m d e l o v n e m o k o -
l ju j e v e l i k o t e ž a v z a r a d i 
n i z k e i z o b r a z b e n e s t r u k t u r e . 
s a j m n o g i n i m a j o n i t i k o n -
č a n e o s n o v n e š o l e . T a k š n i 
d e l a v c i p a se t u d i t e ž k o 
v k l j u č u j e j o v s a m o u p r a v n o 
o d l o č a n j e . M n o g o p r e m a l o 
j e s a m o i n i c i a t i v n o s t i , m n o -
g o v e č s k r b i p a bi m o r a l i 

p o s v e č a t i t u d i o s e b n i o d g o -
v o r n o s t i z a p o s l e n i h . M i s l i m . 
d a s m o n a m e n i l i t e m u 
v p r a š a n j u v p r e t e k l o s t i 
m n o g o p r e m a l o p o z o r n o s t i . 
M o t i m e t u d i z e l o l e ž e r e n 
o d n o s d e l a v c e v d o d r u ž b e -
n o p o l i t i č n e g a d e l a . V č a s i h 
i m a m o b č u t e k . d a n e k a t e r i 
m i s l i j o . d a j i m b o v s e p r i n e -
š e n o n a k r o ž r i i k u . 

O b t e m p a bt r a d a o p o z o -
ri la š e n a to . d a p r e p o g o s t o še 
v e d n o d a j e m o p r e m a l o 
m o ž n o s t i m l a d i n i in ž e n -

; i / 
J o ž i c a F e r e n c 

s k a m , d a bi se v k l j u č i l i v 
d r u ž b e n o p o l i t i č n o in s a -
m o u p r a v n o d e l o v a n j e . V 
p r e t e k l o s t i s r n o v e l i k o g o -
vor i l i o t e m . d a s o ' n e k a t e r i 
m e d n a m i p r e v e č o b r e m e -
n j e n i . d a o p r a v l j a j o v r s t o 
d o l ž n o s t i in j i h z a r a d i p r e -
z a p o s l e n o s t i n e m o r e j o do - . 
v o l j u s p e š n o u r e s n i č i t i . K o 
p a s m o j i h ž e l e l i r a z b r e m e -
ni t i , s m o u g o t o v i l i , d a t e g a 
s p l o h n e ž e l i j o . 

V e s e l a s e m , d a se b o m 
l a h k o u d e l e ž i l a d e v e t e g a 
k o n g r e s a Z v e z e k o m u n i s t o v 
S l o v e n i j e . T o p o m e n i . d a 
s e m s s v o j i m d o s e d a n j i m 
d e l o m d o s e g l a to . d a s o m e 
d e l a v c i v m o j e m d e l o v n e m 
o k o l j u o p a z i l i in m i z a u p a j o . 
P r e d v s e m p a j e u d e l e ž b a n a 
t e m k o n g r e s u v e l i k a o d g o -
v o r n o s t in t u d i o b v e z a z a 
n a d a l j n j e še p r i z a d e v n e j š e 
d e l o . « 

Miian Čepelnik 

0d besed k dejanjem 
S e d e m let j e M i l a n Č e -

p e l n i k z a p o s l e n n a R u d n i k u 
l ign i t a V e l e n j e . V j a m i P r e -
logc o p r a v l j a n a l o g e s t r e l c a . 
In v t e m d e l o v n e m o k o l j u j e 
bil i z b r a n za d e l e g a t a n a 
b l i / n j e m k o n g r e s u Z K S . 

M i l a n Č e p e l n i k se j e r o d i l 
v Š k a l a h . p a m l a d o s t p r e ž i -

M i l a n Č e p e l n i k 

vel v Š o š t a n j u . k j e r j e k o n č a l 
o s n o v n o š o l o . U č e n j e j e 
n a d a l j e v a l v r u d a r s k i šol i t e r 
se p o z a p o s l i t v i n a s e l i l v T i -
t o v e m V e l e n j u . V m l a d i n s k i 
o r g a n i z a c i j i s i c e r ni d e l o v a l . 
sc j e p a u s p e š n o v k l j u č i l v 
d e l o d r u ž b e n o p o l i t i č n i h o r -
gan iz .ac i j v t e m e l j n i o r g a n i -
zac i j i . M c d o d s l u ž e n j e m v o -
j a š k č g a r o k a j e bil l e t a I96S 
s p r e j e t t u d i v z v e z o k o m u -
n i s t o v . 

V lo / . du j e n a j p r e j s o d e -
lova l v s i n d i k a t u t e r p o s t a l 
š p o r t n i r e l ' e r e n t . n a j p o - . 
' m e m b n c j š a n a l o g a . ki j o j c 
o p r a v l j a l v zve/.i k o m u n i s t o v 

p a b o g o t o v o u d e l e ž b a n a 
b l i / n j e m k o n g r e s u Z K S . 

» Z a h t e v n a n a l o g a j e t o in 
v e l i k a o d g o v o r n o s t . v e n d a r 
t i p a m . d a j o b o m u r e s n i č i l 
t a k o , k o t s a m in t is t i , k i s o m e 
p r e d l a g a l i , o d m e n e p r i č a -
k u j e j o . 

O d k o n g r e s a t a k o k o t ve -
č i n a d e l e g a t o v in o b č a n o v 
v e l i k o p r i č a k u j e . s a j so v te-
ž a v n e m g o s p o d a r s k e m p o d -
roč ju p o t r e b n e o d l o č n e 
u s m e r i t v e . ki bi j i h m o r a l 
s p r e j e t i p r a v k o n g r e s z v e z e 
k o m u n i s t o v . » 

P r e d v s e m b o p o t r e b n o 
n a l o g e . ki si j i h b o m o z a d a l i . 
t u d i u r e s n i ć i t i . d a se n e b o 
d o g a j a l o t a k o k o t p r e j š n j a 
o b d o b j a . k o j e b i l o z a s t a -
v l j e n o v e l i k o d o b r i h z a m i s l i . 
p;i o d b e s e d v e d n o n i s m o 
p re š j i k d e j a n j e m . 

N a j v e č j o p o z o r n o s t b o 
m o r a l k o n g r e s n a m e n i t i d e -
l o v a n j u g o s p o d a r s t v a . i z v o -
/ u . p r o d u k t i v n o s t i . z a p o s l o -
v a n j u . n a g r a j e v a n j u p o d e l u . 
s p r c g o v o r i t i b o p o t r e b n o o 
k m e l i j s l v u t c r o d r u g i h n c -
r c š e n i h v p r a š a n j i h . ki o v i r a -
jo r a / v o j s o c i a l i s t i č n e g a s a -
n i o u p r a v l j a n j a . 

M i s l i m . d a b o k o n g r c s 
n a k a / a l d o l o č e n e r e š i t v e / a 
š t c v i l n a v p r a š a n j a . s k a t e r i -
mi sc s r e č u j c m o v R u d n i k u 
l i g n i t a V c l c n j c . l / r e d n o p o -
f h e m b n o p a b o . d a r a z r e š i m o 
n e k a t c r a / a p i o l n i š t v a n i c d 
i c m c l j n i m i o r g a n i z a c i j a m i . 
s a j to go tovc i m o č n o z a v i r a 
na.šo u s p e š n o s t . « p r a v i M i -
lan C ' e p e l n i k . 
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Medobčinski svet ZKS 

Proizvodnja 
ne sme stati 

Ko se je na zadnji seji 
medobčinskega sveta ZKS 
za celjsko regijo sekretar 
Janez Zahrastnik zahvalil 
predsednikom občinskih 
skupščin, ki odhajajo na 
nove delovne dolžnosti, je 
opozoril na njihov velik 
delež pri razvoju občin, 
predvsem pa pri razvoju 
političnega sistema sociali-
stičnega samoupravljanja ter 
pri krepitvi sodelovanja v 
regiji, ki se je najbolj doka-
zalo z združevanjem sredstev 
za zadovoljevanje skupnih 
potreb. 

Sicer pa je bila osrednja 
točka te seje, ki je bila 
tokrat na Teharjih, name-
njena obravnavanju lanskih 
in letošnjih gospodarskih 
dosežkov. Razpravljalci so 
ponovno opozorili na pogla-
vitne težave, ki ovirajo ne-
moteno poslovanje organiza-
cij združenega dela; največje 
težave med njimi povzroča 
pomanjkanje repromateria-
lov. Zato so poudarili, da je 
potrebno ob skrbi za nadalj-
nje večanje izvoza blaga in 
storitev na konvertibilno 
tržišče, zagotoviti predvsem 
nemoteno proizvodnjo. Stro-
ji ne smejo stati, saj drugače 
ne bo možno izpolniti spreje-
tih načrtov, resno pa bodo 
ogroženi vsi delovni napori 
delavcev v takšnih delovnih 
organizacijah. 

V preteklem ietu je v regiji 
poslovalo z izgubo 29 orga-
nizacij združenega dela, z 
nizko stopnjo ali na meji 
rentabilnosti pa 96 organiza-
cij združenega dela. Kar 90 

Predsedstvo OK SZDL Velenje 

odstotkov izgub v regiji od-
pade na Gorenje s Kortin-
gom, to pa je obenem tudi 
25-odstotkov izgub v SRS. 
Prav zaradi teh težav pa je 
regija, kljub visokim odstot-
kom rasti dohodka, dosegia 
realno nižjo gospodarsko 
rast. Seveda pa bi dohodek 
morali ovrednotiti tudi po 
tem, kako je bil ustvarjen, 
saj je razlika med prodajo na 
konvertibilno ali klirinško 
območje, še večja pa je 
razlika če je bil zadovoljiv 
dohodek dosežen izključno 
na domačem tržišču. 

»Težave Gorenja,« je me-
nil Janez Zahrastnik, »so 
prav gotovo le trenutnega 
značaja; ob doslednem ures-
ničevanju sprejetih ukrepov 
bo Gorenje v dveh, treh letih 
prebrodilo krizo in doseglo 
enake ali še večje uspehe.« 

Sekretar komiteja občinske 
konference ZKS Velenje Janez 
Živko pa je spregovoril o ukre-
pih, ki so jih sprejeli na občinski 
konferenci in ki naj bi pripomo-
gli k razreševanju gospodarskih 
problemov v organizacijah zdru-
ženega dela, ki so v naši občini 
poslovale z izgubo ali na meji 
donosnosti. V vseh takšnih 
delovnih okoljih bodo člani 
osnovnih organizacij zveze ko-
munistov spregovorili o ukrepih 
za boljše poslovanje, posebno 
skrb bo potrebno nameniti redni 
in tekoči proizvodnji ter stalne-
mu spremljanju in dopolnjeva-
nju srednjeročnih načrtov, ob-
ogatiti obravnavo rezultatov 
gospodarjenja ter izboljšati na-
grajevanje po delu. Seveda bo 
morala biti osnovna skrb vseh 
organizacij združenega dela na-
daljnja zunanjetrgovinska us-
merjenost. 

B. Zakošek 

Zdravstveni center Velenje -
Rudnik lignita Velenje 

Tudi v nekaterih delovnih orga-
nizacijah v velenjski občini se 
zlasti v zadnjih letih srečujejo s 
precejšnjo odsotnost jo z dela zara-
di bolniške, z veliko invalidnostjo, 
s poklicnimi obolenji, zato si seve-
da v vseh okoljih prizadevajo, da 
bi zboljšali preventivno zdrav-
stveno v a r n o s t zapos l en ih . 
Pomemben korak k temu na j bi 
bile tudi obratne ambulante, ki so 
oziroma bi morale postati temeljne 
celice preventivnega zdravstvenega 
varstva v združenem delu. Delati 
bi morale v tesni novezavi z 
dispanzerji za medicino dela, s 
ciljem, da bi zmanjšali invalidnost 
delavcev, odsotnost z dela zaradi 
bobiiške, .povečali delovno pro-
duktivnost — skratka, da bi dvig-
nili na višjo raven zdravstveno sta-
nje delavcev in sploh vseh ljudi. 

Tudi v Saleški dolini si v zadnjih 
letih nadvse prizadevajo, da bi 
povečali zdravstveno skrb za 
delavce. Zdravstveni center Vele-
nje je marca pred dvema letoma 
ustanovil v zdravstvenem domu v 
Titovem Velenju obratni ambulan-
ti za Rudnik lignita Velenje in za 
delavce tovarne gospodinjske 
opreme, obenem so sestavili tudi 
srednjeročni načr t r a z v o j a 
zdravstva v občini, ki predvideva 
nadaljnje izboljševanje zdrav-
stvenega varstva vseh delavcev v 
obliki službe za zdravstveno var-
stvo delavcev. Pri tem so izhajali iz 
tega, da je nujna kar najtesnejša 
povezava z dispanzerjem za 
medicino dela. V obratni ambu-
lanti za delavce Reka oziroma 
Rudnika iignita Velenje delajo 
štirje zdravniki, ki jih vodi koor-
dinator obratnih ambulant. Ta je 
tesno povezan s kadrovskimi, 
socialnimi in drugimi tovrstnimi 

Zaupanje v delegatski sistem 
Na četrtkovi, 37. seji je predsedstvo 

občinske konference SZDL Velenje 
obravnavalo oceno zadnjih voiitev 
delegatov v zbore občinske skupščine 
in v skupščine samoupravnih interes-
nih skupnosti. V pripravah na volitve 
so v Šaleški dolini, kot je zapisano v 
oceni, namenjali posebno pozornost 
uveljavljanju delegacij in delegatskih 
skupščin kot osnovnih oblik za vklju-
čevanje delovnih Ijudi v izvajanje 
oblasti s poudarkom, da je od usposob-

Ijenosti delegacij in delegatskih skup-
ščin ter njihove sposobnosti objektiv-
nega presojanja in soočanja različnih 
interesov odvisna kvaliteta sprejetih 
odločitev. Zato je tudi bila bitka za 
politično in gospodarsko stabilizacijo 
sestavni del kadrovskih priprav na 
volitve. 

V primerjavi s prejšnjimi volitvami 
so bile priprave na skupščinske volitve 
1982 obsežnejše, vsebinsko pogloblje-

ne in pravočasno opravljene. Volitve 
l t . in 14. marca predstavljajo, kot je 
bilo poudarjeno na seji, uspešen zak-
Ijuček aktivnosti, začetih sredi leta 
1981. Množična udeležba delovnih 
Ijudi in občanov na volitvah — 11. 
marca je prišlo v občini Velenje na 
volišča 903 % vseh vpisanih volivcev, 
14. marca pa 97,36 % vseh volilnih 
upravičencev pa je prav gotovo odraz 
zaupanja v delegatski sistem, ki se je 
potrdil in v celoti uveljavil. 

Predsedstvo OK SZDL je na seji 
soglašalo z izhodišči za oblikovanje 
novega občinskega izvršnega sveta in s 
predlogom za njegovo sestavo. Obrav-
navalo je še predlog možnih članov 
skupin delegatov za delegiranje v zbore 
Skupščine SR Slovenije, določilo 
prejemnike letošnjih srebrnih priznanj 
OF in imenovalo odbor za postavitev 
spominskega obeležja tovarišu Edvar-
du Kardelju. 

0 sestavi novega izvršnega sveta 
Predsedstvo občinske konference 

SZDL Velenje je na zadnji seji obrav-
navalo tudi predlog kandidata za 
predsednika izvršnega sveta skupščine 
občine Velenje, Boža Lednika za 
sestavo izvršnega sveta. Božo Lednik 
je na seji podrobneje obrazložil izhodi-
šča za oblikovanje novega občinskega 
izvršnega sveta. 

Osnovno vodilo pri tem je bilo: 
• zagotoviti kar največjo učinkovi-

tost izvršnega sveta in njegovo kar 
najtesnejšo povezanost z »bazo«, 

• predstojniki upravnih organov, z 
izjemo predsednikov obeh komitejev, 
ne bodo člani IS, 

• ker je izvršni svet kolektivno telo, 
je treba v njegovem delu uveljaviti iudi 
kolektivno odgovornost; za učinkovi-
tost dela ter za celovito in poglobljeno 
obravnavo problematike je zato po-
trebna posamična usposobljenost za 
posamezna področja oziroma naloge, 

• v občinskem izvršnem svetu, v 
obeh komitejih in družbenih svetih 
morajo biti zastopane vse organizacije 
združenega dela v občini, 

• uveljaviti v največji mogoči meri 
pluralizem interesov — posamičnih, 
skupinskih in splošnih. 

Upoštevaje omenjena izhodišča je 
Božo Lednik predlagal, da naj bi novi 
velenjski občinski izvršni svet sesta-
vljali 4 profesionalni člani, med njimi 
predsednika obeh komitejev, in pet 
neprofesionalnih članov. Sporočil je 
tudi predlog sestave urnega občinske-
ga izvršnega sveta. Predlog za sekre-
tarja izvršnega sveta, ki bo moral biti 
diplomirani pravnik, pa še ni izobliko-' 

Predsedstvo OK SZDL Velenje je 
soglašalo s predlogom za sestavo 
novega velenjskega občinskega izvrš-
nega sveta. Poudarilo je, da je potreb-
no z dogovori z organizacijami združe-
nega dela, kjer so zaposleni neprofe-
sionalni člani, zagotoviti, da bodo le-
tem omogočili možnosti in pogoje za 
delo. Le na ta način bo mogoče 
zagotoviti željeno kvaliteto in učinko-
vitost dela novega občinskega izvršne-
ga sveta. 

Občinska konferenca ZRVS Mozirje 

Okrepljene članske vrste 
Rezervni vojaški starešine mozirske 

občine so se v soboto v prostorih 
občinske skupščine zbrali na volilni in 
programski seji občinske konference 
ZRVS. Obravnavali so poročilo o 
svojem delovanju in poslovanju v 
preteklem obdobju, najstarejšim iz 
svojih vrst so podelili knjižne nagrade 
ter izvolili novo vodstvo občinske 
konferenee. Za predsednika so izvolili 
Edija Hermana, za sekretarja pa 
Janeza Žagarja. 

V oceni delovanja so posebej po-
udarili, da so tudi delo rezervnih 
vojaških starešin obeležile zaostrene 
družbeno-politične in gospodarske 
razmere doma in v svetu. Posebej je 
razveseljivo dejstvo, da so v preteklem 
letu močno okrepile svoje delo krajev-
ne organizacije, zlasti glede večje 
samostojnosti in samoiniciativnosti. 
Zelo seje izboljšalo tudi sodelovanje z 
vsemi diejavniki v posameznih krajih. 

Skratka, krajevne organizacije so se 
tehuio vključile v krepitev podružblja-
nja sistema splošne [judske obrambe 
in družbene samozaščite v svojih 
okoljih. Seveda na tesno povezanost z 
občinskimi organi in organizacijami 
ne smemo pozabiti. 

Povečalo se je število akcij, oblik 
usposabljanja. znatno večje je tudi 
število aktivnih članov ZRVS, čeprav 
slabosti pri tem še vedno obstajajo in 
jih bodo skušali odpraviti v prihod-
njem obdobju. Največ znanja in novih 
izkušenj so si nabrali pri izvajanju 
celoletne akcije Nič nas ne sme 
presenetiti kjer spodbudnih dosežkov 
zares ne manjka. Sicer starešine dobro 
sodelujejo z mladinsko organizacijo, 
pripravljajo strelska tekmovanja, 
množične pohode, vodijo obrambne 
krožke na osnovnih šolah in sodeluje-
jo na številnih driigih akcijah in 
prireditvah. Zlasti so bili v lanskem 

letu uspešni na področju pridobivanja 
mladih za vojaške šole in poklice. To 
je vsekakor rezultat vsestranskih na-
porov, v akcijo pa se bodo morali v 
bodoče bolj vključiti tudi ostali dejav-
niki. 

V svojo organizacijo so vključili 
veliko število tistih članov in članic, ki 
vodijo obrambne priprave in nimajo 
vojaškega čina. Posebno pozornost 
bodo prihodnje namenili zlasti vklju-
čevanju žensk. Zelo uspešni so bili 
tudi pri širjenju revije Naša obramba, 
saj jo prejema 85 odstotkov članov in 
se torej pridno približujejo načelu po 
katerem naj bi bila Naša obramba v 
vsaki družini ali hiši. Posebej so na 
konferenci ocenili delovanje komuni-
stov v občinski organizaciji ZRVS. 
Zaradi dobrega delovanja osnovnih 
organizacij ZK in krajevnih organiza-
cij ZRVS se je število komunistov med 
starešinami v zadnjem času močno 

povečalo. Dejstvo je tudi, da je večina 
komunistov zelo ^ktivnih in so nosilci 
dejavnosti zveze rezervnih vojaških 
starešin v vseh okoljih, problemov pa 
vseeno ne manjka. Precej starešin je 
namreč na vodilnih mestih v enotah, 
vendar niso člani ZK in zaradi 
najraziičnejših razlogov tudi ne kažejo 
pripravljenosti za to. Poleg njih bodo 
morali pozornost nameniti tudi stare-
šinam in članom zveze komunistov, ki 
so zaposleni izven občine in se izmika-
jo delu v domači organizaciji. Prav 
nasprotno je stanje z upokojenimi 
starešinami, saj so posamezniki izred-
no aktivni na najrazličnejših področ-
jih življenja in dela. 

Glede na te in druge dosežke so 
člani ZRVS Gornje Savinjske doline 
na konferenci ugotovili, da je bilo 
njihovo delo uspešno. To dejstvo je 
seveda tudi spodbuda in obveza za še 
boljše delo v prihodnjem obdobju. J. P. 

Kje obratne ambulante? 
službami v tej delovni organizaciji. 
Prav o dosedanjem delu teh 
ambulant , konkretno o uspešnosti 
dela obratne ambulante za delavce 
Rek smo se pogovarjali sč lanom 
kolektivnega poslovodnega organa 
zadolženim za zdravstveno podro-
čje v Zdravstvenem centru Velenje 
dr. Jožetom Rebernikom in vod-
jem tozda Splošno zdravstvo dr. 
Ivanom Zupancem. 

„Obra tne ambulante smo začeli 
ustanavljati z željo, da bi zagoto-
vili kar na jbol j učinkovito preven-
tivno in kurativno zdravstveno 
varstvo za vse delavce v občini, da 
bi dosegli naš končni cilj: čimboljši 
zdravstveni standard ljudi, da bi 
bili l jud je kar na jbol j zdravi in 
dosegali pri delu kar najbol jše 
delovne rezultate. V začetku je bilo 
delo naših obratnih ambulant 
uspešno, v zadnjem času pa ni več 
tako. Vzrokov za to je gotovo več, 
verjetno so tudi v dosedanjem 
družbenem po loža ju . " Dr. Reber-
nik in dr . Zupanc sta navedla tudi 
primera v zvezi s tem. , ,Ko se 
mora jo v delovni organizaciji T G O 
Gorenje odločiti za nenačrtovani 
dopust , se poveča „pr i t i sk" na 
bolniško, ker bi pač vsakdo rad 
koristil svoj letni oddih, takrat kot 
si ga je načrtoval. In drugi primer: 
tam, kjer imajo delavci relativno 
visoke osebne dohodke, prav tako 
p o g o s t o o b i s k u j e j o o b r a t n e 
ambulante. Če j im uspe dobiti 
bolniško, njihov osebni dohodek 
ni veliko nižji v primerjavi z delav-
ci drugih delovnih organizacij, je 
pa le doma. 

„Na jveč ja težava, da ne dose-
gajo željenih uspehov pa je v 
poman jkan ju prostorov, da bi 
lahko sedanje preventivno zdrav-
ljenje, ki ga opravlja dispanzer za 

medicino dela in delo obratne 
ambulante prostorsko in funkcio-
nalno zlili v eno celoto. V zdrav-
stvenem centru poudar j a jo da po 
letu 1972 niso dobili niti kvadrat-
nega metra novih površin za drav-
stvene namene. V tem času se je 
zelo povečalo število prebivalstva, 
zaposlenih, zrasle so nove šole in 
drugi objekti. Posledica tega je ve-
lika gneča v njihovih ambulantah. 
Glede na specifičnost velenjske 
industrije je tu obisk še večji kot 
drugod. Za primer na j navedemo, 
da poprečno vsak Slovenec obišče 
zdravnika 3. 4-krat na leto, vsak 
občan velenjske občine pa kar 7,1-
krat na leto. Pri rudarj ih pa je 
zaradi težavnosti dela še nekoliko 
višji. 

, ,Če bi bila pogostnost obiskov 
koriščenja zdravstvenega varstva v 
občini na slovenskem poprečju, bi 
gotovo zadovoljivo opravljali 
zdravstveno varstvo v obratnih 
ambulantah. Ob sedanji frekvenci 
pa bi namesto sedanjih štirih 
zdravnikov potrebovali kar šest 
zdravnikov, toliko pa jih po 
republiških normativih ne smemo 
zaposli t i ," pouda r j a jo v centru. 

Zapisali smo že, da je vprašanje 
bolniški izostankov, invalidnosti 
na jbol j pereče v velenjskem 
premogovniku. 

Prav zato je kje in je še v zad-
njem času kar precej pogo-
vorov med predstavniki Rudnika 
lignita Velenje in Zdravstvenega 
centra Velenje o dosedanjem delu 
obratnih ambulant in njihovi 
učinkovitosti. 

V zadnjem času je najbol j 
aktualno vp 'ašanje , kje naj bi bile 
obratne ambulante za zaposlene v 
premogovniku: ali v novi upravni 
zgradbi Reka kot želijo na RLV, 

ali pa v Zdravstvenem centru, kar 
predlagajo zdravniki. Znano je, da 
Rek gradi nove upravne prostore, 
v katerih je predvidena tudi ure-
ditev obratne ambulante. Pred-
nosti te ambulante pri njih bi bile 
kot nava ja jo naslednje: ambulanta 
bi bila v neposredni bližini delov-
nih mest delavcev, s tem tudi 
služb, ki mora jo sodelovati z 
zdravniki v obratni ambulanti 
(kadrovska, socialna, služba za 
varnost pri delu itd.); delovna 
organizacija bi imela večji nadzor 
nad gibanjem bolniškega staleža 
zaposlenih; zanemarjati pa ne gre 
po njihovem mnenju tudi psiholo-
škega učinka bližina obratne 
ambulante na delavce. 

V Zdravstvenem centru pa 
poudar ja jo , da bi morale biti v 
današnji stopnji organiziranosti 
zdravstva obratne ambulante pri 
njih in pri tem nava ja jo njihova 
s t r o k o v n a m e d i c i n s k a in 
organizacijska stališča. 

„ P o m e m b n o je, kako takšna 
ambulanta dela, ne pa k je je. Če 
bo obra tna ambulanta za ogra jo 
delovne organizacije, to ne pome-
ni, da bo s tem že vse rešeno. Smo 
za takšno organizacijo obratnih 
ambulant , kjer na j bi bila sredstva, 
tehnična oprema in kadri združeni 
na enem mestu. Vse to imamo že v 
zdravstvenem domu v Titovem 
Velenju, Zavzemamo se, da vse to 
še naprej razvijata, tudi s 
postopno dozidavo sedanjega 
zdravstvenega doma. Kolektivu 
Rudnika smo predlagali, da bi 
namesto ureditve in opreme 
prostorov za obra tno ambulanto v 
njihovi novi poslovni zgradbi, ra je 
sodelovali pri nadaljnj i razširitvi 
Zdravstvenega centra v Titovem 
Velenju, kjer bi lahko organizirali 

kar na jbol j celovito delovanje 
tovrstnih ambulant ne le zaposlene 
v Reku, ampak za vse delavce, 
kajti prizadevati si moramo, da 
zagotovimo dobro in učinkovito 
zdravstveno službo za vse zaposle-
n e . " 

V Zdravstvenem centru tudi 
poudar ja jo , da gre pri ustanavlja-
nju obratnih ambulant v občini 
vendarle za drugačne okoliščine 
kot v drugih mestih. Niihovi 
argumenti so naslednji: Ce bi 
ustanovili obratno ambulanto v 
prostorih rudnika, bi to pomenilo, 
da bi imeli na razdalji treh, štirih 
kilometrov praktično tri zdrav-
stvene postaje (upoštevati je treba 
še postajo v Soštanju). To bi 
p o v z r o č i l o ve l iko r azp r š i t ev 
kadrov, sredstev in tehnične 
opreme. Pacienti bi se morali za 
vsako preiskavo oziroma dodatni 
pregled voziti v Velenje, po pregle-
du pa se znova javljati pri obrat-
nem zdravniku. Seveda bi morali 
v Velenje tudi po zdravila. Taka 
organizacija zdravstvene službe za 
delavce bi pomenila prehod v 
njihovi zdravstveni zaščiti na nižjo 
raven, saj zdravnik pri sebi ne b o 
imel p o s e b e j o p r e m l j e n e g a 
laboratorija niti specialistov, ki so 
mu pri rednem delu nu jno potre-
bni. Nasprotno pa moderna orga-
nizacija zdravstvene službe predvi-
deva, poudar j a jo v zdravstvenem 
centru, koncentracija zdravnikov v 
obratnih ambulantah ter specialis-
tov in opreme na enem samem 
mestu. Povezava preventive in 
kurative, torej medicine dela in 
obratnih ambulant je nu jna za 
z m a n j š a n j e i n v a l i d n o s t i , 
bolniškega staleža . . . Prav zato 
v zdravstvenem centru trenutno 

vlagajo vse napore, da bi se medi-
cina dela in obratne ambulante 
tesneje povezale oziroma združile. 
Z organizacijo ločenih ambulant 
pa bi dispanzer in obratne am-
bulante izgubile svojo povezavo 
oziroma bi to pomenilo trganje 
vezi med preventivo in kurativo. 
Organizacija obratnih ambulant v 
Reku bi povzročila zdravstvenemu 
centru tudi kopico težav pri orga-
nizaciji zdravstvenega varstva dru-
gih občanov, predvsem zaradi 
o r g a n i z i r a n j a in i z v a j a n j a 
neprekinjenega zdravstvenega var-
stva in nu jne medicinske pomoči. 
Zato so v Zdravstvenem centru 
predlagali, da v Reku v novi 
poslovni zgradbi uredijo prostore 
za izvajanje prve pomoči, za nuino 
pomoč v izrednih pnmer ih , sani-
tarne prostore, prostore za dispan-
zerski način zdravljenja alkoholi-
kov, psihologa, skupne sestanke 
zdravnikov, ki delaio v obratnih 
ambulantah s predstavniki kadrov-
ske službe, službe za varstvo pri 
delu, prostore za zobno ambulanto 
itd. „ P r a v zaradi vsega tega 
navedenega ne moremo sprejeti 
oblike slabše organizacije zdrav-
s tvenega v a r s t v a , ka r bi 
ustanavljanje dislociranih obratnih 
ambulant dejansko pos ta lo ," sta 
poudarila naša sogovornika dr. 
Rebernik in dr. Zupanc. 

K vsemu morda še to. Upati je, 
da se bodo čimprej dogovorili 
in odločili za takšno organizacijo 
obratnih ambulant in zdrav-
stvenega varstva, da bomo imeli 
zdrave in za delo kar na jbol j 
sposobne ljudi, s čimer bo večja 
tudi naša delovna produktivnost, s 
tem pa tudi naša socialna varnost. 

S. V. 

Obiščite od30. apri/a do 9. maja 1982 

GRAŠKIVELESEJEM 
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Polepšajmo 
svoj kraj" 

ItkĆŠK' 

Če delavi-i bolj gledajo, kol aeiajo. 

B. Muger le 

Karel Škruba 

Mala anketa 

Milan Novak 

V krajevni skupnosti Soštanj 
se obtarii že neka j časa pritožu-
jejo zaradi nenehnih razkopa-
vanj na Kajuhovi cesti, pod 
katero so več kot pol leta 
napeljevali cevi za kolektor, nato 
cevi za vodovod in tudi sedaj še 
del ne bo konec, saj mora jo po-
tegniti še cevi za toplovod. Ta 
dela je pač potrebno narediti in 
temu tudi nihče ne ugovarja , le 
naglice ni prevelike in občani 
zato menijo, da bi z boljšo or-
ganizacijo lahko hitreje opravili 
zastavljene naloge, predvsem pa 
prihranili kakšen dinar. No pa ni 
cesta in njene jame edino, kar 
moti Soštanjčane, še marsikje jih 
čevelj žuli, ko steče beseda o 
njihovem kraju. 

KAREL SKRUBA: „Čeprav 
del Šoštanja zaradi izkopavanj 
premoga neusmiljeno propada in 
čeprav marsikaj ni več tako 
urejeno kot je bilo pred leti, pa 
je vendarle življenje tu kar pri-
jetno. Nama z ženo, ki sva že 
oba starejša, pa se bo še precej 
polepšalo, ko bo končno letos 
tudi v naši stanovanjski hiši 
urejeno toplovodno ogrevanje. 
Sicer pa me sedaj najbol j moti 
tale Kajuhova cesta, neprestano 
jo razkopavajo, zasipavajo in 
razkopavajo. Se res to ne da 
drugače organizirat i?" 

MILAN NOVAK: „ N a j b o l j 
me moti neurejenost kraja. 

J H ^ i ffl&mmmk 

potem gre vse zelo počasi. 

Marsikaj ne sodi pred oči. Večja 
skrb občanov za okolje bi močno 
polepšala podobo kra ja . Naj-
večja neprijetnost pa je vsekakor 
razkopavanje Kajuhove ceste. 
Kakor dela tečejo, bo leto 
naokrog predno bo vse urejeno. 
To pa ni v redu. 

Ker naše mesto zaradi izko-
pavanja premoga nima večjih 
razvojnih možnosti, se moramo 
truditi, da bomo uspešno vzdrže-
vali vse tisto, kar je bilo doslej 
narejeno. T a k o bo tudi naše 
življenje mnogo pri jetnejše." 

BENJAMIN FUKŠ: „Mislim, 
da je Soštanj zelo prijeten kraj , 
le nekoliko zanemarjen je, malo 
preveč umazan. In tista cesta v 
središču, ki jo že tako dolgo 
razkopavajo, nam gotovo ni v 
ponos. Naše okolje bi lahko 
polepšali tudi z različnimi delov-
nimi akcijami. To bi prav gotovo 
koristilo vsem. Sicer pa se bo z 
novim z a z i d a l n i m n a č r t o m 
marsikaj spremenilo." 

M A R I J A O V Č J A K : , ,V 
Šoštanju živim že dvajset let in 
ne bi ga želela zapustiti. Ni sicer 
več tako pomembno mesto, kot 
je bilo nekoč, tudi urejeno ni ta-
ko, a vendarle je bivanje tu prav 
prijetno. Ko bi le ne bilo teh 
nenehnih razkopavanj , pa saj bo 
enkrat tudi tega konec. Z novo 
urejenost jo starega središča, se 
bodo najbrž končala večja de-
l a . " 

Benjamin Fuks 
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Prednostna naloga -
izgradnja vodovoda 

V k r a j e v n i s k u p n o s t i Lo-
k o v i c a ž iv i in d e l a 6 0 0 k r a -
j a n o v . P o š t e v i l u p r e b i v a l c e v 
s o d i m e d m a n j . š e k r a j e v n e 
s k u p n o s t i v n a š i o b e i n i . Z 
d e l o m v p r e t e k l e m le tu s o 
k r a j a n i z a d o v o l j n i le d e l n o . 
s a j n i s o u r e s n i č i l i v s e h n a č r -
t o v a n i h n a l o g . 

N a j v e č t r u d a s o v lož i l i v 
i z g r a d n j o c e s t n e g a o d s e k a 
Š a l e š k a m a g i s t r ^ l a — D o n i k , 
s a j p r e j n i s o b i l i p o v e z a n i z 
z g o r n j o L o k o v i c o . Z a p r i -
b l i ž n o I k m d o l g o p o t s o 
p l a č a l i 180 t i s o č d i n a r j e v . 
P o v e d a t i m o r a m o t u d i to . d a 
s o se v a k c i j o p r i z a d e v n o 
v k l j u č i l i p r a v vsi k r a j a n i s 
p r o s t o v o l j n i m d e l o m . Z a 
i z k o p o d t o č n i h k a n a l o v . 
u r e d i t e v z e m e l j s k i h d e l in 
r a v n a n j e c e s t e s o p o r a b i l i 
o k r o g 5 0 0 u d a r n i š k i h u r . V 
d e l o v n e m p r o g r a m u z a p r e -
t e k l o l e t o so k r a j a n i L o k o -
v i ce z a p i s a l i še n a p e l j a v o 
v o d o v o d a . T e n a č r t o v a n e 
n a l o g e p a n i s o v c e l o t i u r e -
sn ič i l i . Z a r a d i t e ž a v p r i iz-
d e l a v i p r o j e k t a , z m a n j k a l o 
j i m j e t u d i n e k a j d e n a r j a , s o 
u s p e l i n a p e l j a t i v o d o v o d za 
s e d e m g o s p o d i n j s t e v v P o d -
g o r j u . Z a d r u g o v o d o v o d n o 
v e j o , iz z b i r a l n i k a L j u b i j a , 
s k o z i Š o š t a n j d o M o č n i k a p a 
j i m j e z m a n j k a l o d e n a r j a . 
S e v e d a t u d i t u n i š l o b r e z 
u d a r n i š k e g a d e l a . K a r k r e p -
k o s o z a v i h a l i r o k a v e s a m i 
k o r i s t n i k i in n e k a t e r i k r a j a -
ni . K r a j e v n a s k u p n o s t j e 
p r i s p e v a l a le 105 t i soč d i -
n a r j e v . R e d n o v z d r ž e v a n j e 
k r a j e v h i h c e s t j i m v z a m e 
p r e c e j č a s a in d e n a r j a , s a j s o 
c e s t e s k o r a j še v s e m a k a -
d a m s k e . Z a t o d e j a v n o s t 
i m a j o n a v o l j o le m a l o d e -
n a r j a . p o r a B i j o g a le z a n a -
k u p p o t r e b n e g a m a t e r i a l a in 
z a p r e v o z . V s a o s t a l a d e l a 
n a r e d i j o k r a j a n i p r o s t o v o l j -
n o . 

N a d v s e r a z v e s e l j i v o j e to , 
d a se p r i z a d e v n o v k l j u č u j e j o 

a k c i j e k r a j e v n e s k u p n o s t i 

p r a v vse d r u ž b e n o p o l i t i č n e 
o r g a n i z a c i j e . s a j v e d o . d a le s 
s k u p n i m i m o č m i l a h k o 
u s p e j o z a d o v o l j i t i v se p o t r e -
bc . 

D e l o v n i p r o g r a m za l e t o s 
j e d o k a j o b s e ž e n . N a j p o -
m e m b n e j š a n a l o g a . ki j o 
m o r a j o u r e s n i č i t i k r a j a n i 
L o k o v i c e j'e i z g r a d n j a v o d o -
v o d a . P r e d r a č u n s k a v r e -
d n o s t z n a š a o k o l i 8 m i l i j o -
n o v d i n a r j e v . N a j v e č d e n a -
r j a z a n j n a j bi p r i s p e v a l a s a -
m o u p r a v n a k o m u n a l n a in-
t e r e s n a s k u p n o s t . n e k a j š o -
š t a n j s k e t e r m o e l e k t r a r n e in 
k r a j e v n a s k u p n o s t iz B p r o -
g r a m a z a d n j e g a s a m o p r i -
s p e v k a . l ev j i d e l e ž p a b o d o 
g o t o v o p r i s p e v a l i še k r a j a n i z 
u d a r n i š k i m d e l o m . 

Ž e l j a v s e h p r e b i v a l c e v 
L o k o v i c e , še n a j b o l j m l a d i h , 
j e , d a b i k o n č n o p r i č e l i g r a -
d i t i v e č n a m e n s k o š p o r -
t n o ig r i šče . V t e m l e t u bi r a d i 
o d k u p i l i z e m l j i š č e t e r p r i -
d o b i l i p o t r e b n a s o g l a s j a in 
d o k u m e n t e . 

V z d r ž e v a n j e k r a j e v n i h 
m a k a d a m s k i h ces t j e s t a l n a 

n a l o g a . k i j i b o d o t u d i l e t o s 
n a m e n i l i p r e c e j p o z o r n o s t i . 
V d e l o v n i p r o g r a m za to l e t o 
so k r a j a n i L o k o v i c e z a p i s a l i 
še u r e d i t e v p r o s t o r a za d e l o 
d r u š t v a p r i j a t e l j e v m l a d i r . e 
in m a l e šo l e . N c k a j d e n a r j a 
b o za to p r i s p e v a j a k r a j e v n a 

s k u p n o s t . S e v e d a t u d i t o k r a t 
n e b o š lo b r e z u d a r n i š k e g a 
d e l a k r a j i t n o v . ki b o d o 
o p r a v i l i v sa o b n o v i t v e n a 
d e l a . 

Pa še n e k a j t ež i k r a j a n e 
L o k o v i c e . P r e d d v e m a l e t o -
m a se j e n a c e s t i š č e p o d 
K l a v ž . e m . ki p o v e z u j e - L o -
k o v i c o in Š m a r t n o o b P a k i , 
vsul v e l i k p l a z . T a p r e d s t a -
v i j a v e l i k o n e v a r n o s t z a v s e 
k o r i s t n i k e c e s t e . D e l a p r i 
o d s t r a n j e v a n j u t e č e j o p r e -
p o č a s i . 

N a č r t o v a n e n a l o g e z a h t e -
v a j o m n o g o v e č d e n a r j a k o t 
g a i m a j o k r a j a n i n a v o l j o . 
Z a v e d a j o se . d a b o d o s p r o -
s t o v o l j n i m d e l o m l a h k o 
u r e s n i č i l i v se p o t r e b e in t a k o 
p r i p o m o g l i k h i t r e j š e m u 
r a z v o j u s v o j e g a k r a j a . 

T . P. 
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Srečanje na delovnem mestu 

Adi Hofer 
Za današnje srečanje na delov-

nem mestu se nismo odločili po 
naključju, sa j je bil prejšnji te-
den posvečen zdravju. Bolezni je 
vedno več, moderen način življe-
n ja nam zdravje vedno bolj 
„ r a h l j a " . Mnoge bolezni imajo 
svoj izvor v nepravilni prehrani 
in slabem zobovju. Naš današnji 
sogovornik je bil človek, ki se na 
,,te stvari doka j dobro spozna" , 
zobozdravnik Adi Hofer iz 
Šmartnega ob Paki . 

Adi je domačin. Rodil se je 
pred 39 leti v premožni kmečki 
družini. Osnovno šolo je obisko-
val v Šmartnem ob Paki, na 
materino željo pa je nadaljeval s 
pridobivanjem znanja na celj-
skem učiteljišču. „Vedno sem si 
želel delati z l judmi, j im poma-
gati. Zato mi učiteljski poklic ni 
najbol j ustrezal. V njem nisem 
našel pravega zadovoljstva. Po 
dveh letih poučevanja na šmarški 
osnovni šoli sem se vpisal na 
medicinsko fakulteto, oddelek za 
stomatoiogijo. Ko sem opravljal 
obvezen staž v Titovem Velenju, 
sem spoznal, da mi je poklic 
zobozdravnika „pisan na 
kožo" . Leta 1973 sem postal 
stažist, čez leto dni pa sem se za 
stalno zaposlil na zobozdrav-
stveni postaji v domačem kra-
j u , " je začel pogovor Adi Hofer . 

Začetki so vedno težavni. 
Tako je bilo tudi pri našem 
sogovorniku. Pripomočki za 
zdravljenje zob so bili zelo stari, 
delovni prostori nemogoči, 
norme zelo visoke. Toda Adi je 
vztrajal. Z lastnimi rokami je 
pomagal pri obnovitvi prostorov. 
Trud je bil bogato poplačan. 
Takole pravi Adi: „Leta 1973 se 
je pričela v Šmartnem ob Paki 
redna zobozđravstvena služba. 

Zaupanje ljudi, pacientov si je 
zelo težko pridobiti. Še težje je 
to na vasi, v domačem kraju. Z 
vestnim delom mi je to tudi 
uspelo. Krajani so vse raje pri-
hajali na moj stol in tudi danes 
je tako. Ne samo krajani 
šmar tna , ampak tudi od dru-
g o d . " 

Adi Hofer 

Delo, ki ga opravlja je zani-
mivo in zahtevno. To nam je 
tudi potrdil. „Pokl ic zobozdrav-
nika je zelo lep, seveda če ga z 
veseljem opravljaš. Takrat ne 
poznaš njegovih slabih strani. Če 
nastopijo težave, jih z dobro 
voljo z lahkoto premagaš. V ve-
liko zadovoljstvo mi je, ko 
opravim dobro delo in rešim bol-
nika bolečin. Vsakemu, ki stopi 
v ordinacijo, rad pomagam. Biti 
zobozdravnik je zelo naporno in 
odgovorno delo. Umetna svet-
loba, prisiljena drža, delo oprav-

ljaš stoje, ti z leti prinese 
marsikatero nevšečnost. Pri 
zdravijenju zobnih obolenj mo-
raš biti zelo natančen in vesten, 
saj lahko bolniku s slabo oprav-
Ijenim zdravljenjem bolj škodiš 
kot koristiš. Gniii in zanemarjeni 
zobje še kako vplivajo na 
splošno počutje, slaba prebava 
pa na ostale človeške organe. Za 
vsakega bolnika moraš najt i 
„pravo mero pos luha" , ker so 
I j u d j e r az l i čno obču t l j i v i . 
Pomagati mu moraš, da bo 
premagal strah. S človekom se je 
treba pogovoriti, mu vliti po-
gum, vendar to pri tako visokih 
normah ni mogoče ," je poudaril 
Adi Hofer . 

Lagodno življenje, nepravilna 
prehrana povzročata vedno več 
zobnih obolenj, zobozdravstve-
nih delavcev pa je vedno manj . 
Mladi se vse manj odločajo za to 
vrsto poklica. Gotovo svoje 
n a r e d i j o t ežavnos t de la , 
odgovornost, svoj delež pa 
prispevajo še okvare sluha, vida 
hrbtenice, ki jih zobozdravnik v 
dolgoletnem služenju trdega kosa 
kruha „pris luži" . „Naše delo še 
vedno ni dovolj cenjeno in 
nagrajeno. Pa tudi v prihodnje 
se nam ne obeta jo ničkaj rožnati 
časi ," je dejal. 

Hrostega časa danes Ijudje 
skoraj ne poznamo več. Tako 
tudi Adi. Največ prostih uric mu 
vzame delo v gledališki skupini 
Gledališče pod kozolcem. Nara-
va dela ga sili, da se mora nene-
hno gibati. Zato se poleg kultur-
nega udejstvovanja ukvarja še z 
rekreacijo ter postori to in ono 
okoli svojega doma. 

Hišnisvet 
Vrnjačke Banje 6 

Pozorni 
dookolice 
V Ti tovem Velenju j e neka j 

hišnih svetov. ki svoje delo 
nadvse vzorno oprav l ja jo . Ž e 
sama n j ihova p r i zadevan ja so 
dovolj . da so s tanovalci zadovol j -
ni in pr ipravl jeni sodelovat i pri 
najrazl ičnejših akci jah . T a k o j e 
tudi v s t anovan j skem nasel ju 
Šalek-Gorica . k jer je zelo uspelo 
p reneka te ro pros tovol jno delo na 
p o b u d o hišnih svetov. Urcdil i in 
počistili so zelenice, pa rk i rne 
prostore. pešpoti . tu in tam 
pobelili kleti. s topnišča in še bi • 
lahko na š t e va lb 

»Zastavili smo si obširen delovni 
načrt,« je povedal predsednik 
Mohamed Čaušević 

Pred dnevi s m o se pogovar ja l i 
s p r edsedn ikom hišnega sveta 
Yrn jačke Banje 6 Muhamedom 
Čauševićem. Povedal je , d a i m a j o 
sestanke hišnega sveta p o pot re-
bi. Skra tka , ko j e toliko odpr t ih 
vprašanj , d a j ih m o r a o b r a v n a v a -
ti hišni svet ali zbo r s tanovalcev. 
N a sestankih hišnega sveta, k je r 
se p o g o v a r j a j o za dnevn i red 
zbora s tanovalcev, sode lu je jo 
tudi člani komisi j za t ehn ična , 
organizaci jska in splošna vpraša-
nja ter za delo z mlad ino . 

Zelo pestri so tudi sestanki 
zbora s tanovalcev, ki so zadovo-
ljivo obiskani . »Žal se ses tankov 
ne ude ležu je jo preds tavniki Ve-
kosa. — tozda S tanovan j ska 
oskrba . kaj t i prav vzdrževanje in 
odprav l j an je n a p a k v s tanova-
njih so vprašan ja , ki j ih n a j p o -
gosteje o b r a v n a v a m o . T a k o smo 
za popravi la in r edno vzdrževa-
nje por'abili že več kot 50 tisoč 
dinar jev. D o danes , p o treh letih. 
pa še n i smo rešili vp ra šan j a 
p repo t rebne razsvetl jave na par-
kirnih prostorih in poteh med 
s tanovanjsk imi bloki. Luči so 
postavljene, venda r n ihče noče 
narediti pr i lopa. Potrkali s m o na 
mars ika te ra vrata, os ta lo pa j e le 
pri besedah in izgovorih. Z a r a d i 
neu re j ene razsvet l jave j e bilo na 
parkiriščih s tor jenih že več vlo-
mov v av tomobi le . 

K l j u b neka te r im nerešen im 
na logam v preteklost i , s m o si za 
letošnje leto zastavili obš i ren 
delovni načr t . Opravi l i b o m o vsa 
p o t r e b n a vzdrževaina dela , ure-
dili pa rk i rne pros tore in zelenice, 
prepleskal i opaže v hodn ik ih in 
terasi, namest i l i klopi p red blo-
kom in tako napre j . D o g o v a r j a -
m o se tudi za špor tno s rečan je 
med stanovalci sosednj ih hišnih 
svetov. Precej pozornost i b o m o v 
tem letu nameni l i delu pionirske-
m u o d r e d u Vrn jačke Banje 6. 
n j im b o m o nameni l i tudi n e k a j 
d e n a r j a . Prostore za ses tanke, 
smo si uredil i z las tn im de lom. 

N e k a j pre j naštet ih del pa s m o 
v tem letu uspešno že opravi l i . 
Ena takih akcij j e bila 27. in 28. 
marca , enaka j e bila tudi v 
s t anovan j skem bloku Vrn jačke 
Banje 4. ko s m o belili ce lo tno 
stopnišče in kle tne pros tore . 
očistili pa rk i rne prostore, zeleni-
ce in pešpoti . Akci ja j e bila 
n a m e n j e n a lepšemu izgledu oko-
Ija pred kongresom Z K S in Z K J . 
Je zelo uspela, saj se j e j e udeleži-
lo več kot 30 s tanovalcev. V n je j 
so sodeloval i tudi gasilci iz Tito-
vega Velenja . Uspela akcija pa j e 
tudi nadvse lep dokaz . kako n a m 
ni vseeno. kakšna je okolica. v 
kateri ž ivimo in de lamo.« 

Marija Ovčjak 
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V petek, 9. aprila dopoldne 
ob 10. uri so pionirji osnovne 
šole Bratov Mravljakov pri 
grobu kurir ja Ludvika Bla-
gotinška v Paki prejeli ku-
rirčkovo torbico od slovenj-
graškega pionirjev. 

Poleg pionirjev te velenjske 
osnovne šole in pionirjev ob-
čine Slovenj Gradec, so se ob 
grobu zbrali tudi borci, pred-
stavniki družbenopolit ičnih 
organizacij občine Velenje in 
krajevne skupnosti Paka. 
Kurirčkovo torbico je prinesel 
pionir Bojan Rednak, prvi pa 
jo je od pionirjev velenjske 

občine sprejel Gregor Suha-
dolnik, ki je obljubil, da jo 
bodo varno in skrbno nosili 
prek vseh zased, od javk do 
javk in jo 19. aprila izročili 
sovrstnikom iz mozirske ob-
čine. 

Pioniiji osnovne šole bra tov 
Mravljak so pripravi l i ku l tu rn i 
program, ml ad im pa j e govoril 
Milan Razdevšek iz Slovenj 
Gradca. Opisal j e žalostni dogo-
dek, ko je padel Ludvik Blago-
tinšek. ko sta s k u p a j oprav l j a la 
kurirsko nalogo, sam pa j e po 
naključju ostal živ. 

Pionirji osnovne šole b ra tov 
Mravljak so na to kur i rčkovo tor-
bico ponesli d o Obirca , k je r so j o 
predali p i o n i r j e m osnovne šole 
Gustav Silih in podružn ične šole 
Šentilj. Kur i rčkova torbica ie 
nato prenočila v kra jevni skup-
nosti Kavče. N a p r e j so j o ponesl i 
pionirji osnovne šole Pesje v po-
nedeljek zjutraj . Tega d n e so j o 
prenašali še pionir j i o snovne šole 
Miha Pintar To ledo podružn ične 
šole Škale. V ponedel iek popol-
dan je bila tudi o s redn ja slo-
vesnost ob kurirčkovi torbici v 
Titovem Velenju . Program so 
pripravili pionir j i o snovne šole 
Veljko Vlahovič. 

V torek z ju t r a j so ponesl i ku-
rirčkovo torbico pionir j i osnovne 
šole Št i r inajs te divizije na Ljube-
lo, k jer so j o predal i p ion i t j em šole 
iz Cirkovc, ti pa so j o n a G r a š k i 
gori, k je r j e bila p rav tako slove-
snost, p reda l i p ion i r j em osnovne 
šole Vel jko Vlahovič . T u se je 

Obljuba 
pionirjev 

Iz rok v roke si letos i e 
dvajset? podajamo kuriičkovo 
pofito. Z njo bogatimo venec 
prijateljstva, bratstva in enot-
nosti med vsemi pionirji naše 
domovine, z vsemi otroki sve-
ta. Z njo nosimo veselje in 
smeh tisof e želj. Največja želja 
nam je, da bi bila nsža domo-
vina vedno svobodna in da bi 
bili svobodni vsi narodi sveta. 

Vemo, da je bila svoboda težko 
pridobljena. Ponosni smo, ker 
so bili v vrstah pionirske or-
ganizaeije tudi pionirjl kurirji, 
bombaši najmlajši borci za 
svobodo. Prav oni so 27. 
decembra leta 1942 v Bihaču 
sodelovali kot delegati na 
kongresu SKO^ na katerem so 
ustanovili pionirsko orga-
nizacijo. 

40. obletnico naše or-
ganizacije bomo proslavili z 
delom, učenjem in igro, ra-
dostjo ter ponosom. 

Ponosni in srtč ni smo, ker 
živimo v samoupravni so-
cialistCni in neuviščeni Titovi 
Jugoslaviji. In zato z življe-
njem in srcem ostajamo zvesti 
vrednotam gesla jugoslovan-
skih pionirskih iger Rastemo 
pod Titovo zastavo. 

pošto m e d n a r o d n o osvobodi lno 
vojno in mnog i da rova l i za svo-
bodo tudi svoja živl jenja. Z n j o pa 
se tudi na na jbo l j nepos reden 
način vk l juču je jo v pr ip rave na 
akcijo Nič nas ne sme preseneti t i 
in se seveda tudi samozašč i tno 
usposabl ja jo . 
kurirčkovi torbict prikl juči la še 
pošta, ki so j o prinesli pionir j i 
osnovne šole Plešivec. Učenci 
osnovne šole Vel jko Vlahovič so v 
torek ponesl i torbico d o Raven , 
od tu p a so j o nas l edn je j u t r o pi-
onirji te osnovne šole odnesl i d o 
Žlebnikove domač i j e , k je r so j o 
predal i p ion i r j em osnovne šole 
Kare l Des tovnik K a j u h . Ti so j o 
na to odnesl i v Topolš ico. 

Danes z ju t ra j se j e kurirčkovi 
torbici pr ikl juči la pošta , ki so j o 
prinesli učenci podružn ične 
osnovne šole Bele vode, n a t o pa j o 
bodo pionir j i o snovne šole A n t o n 
Aškerc ponesl i n a Trg svobode v 
Šoštanju , k j e r b o o b 14. uij 
osredn ja slovesnost v tem kra ju o b 
prenosu kur i rčkove torbice. 

Jutr i b o kur i rčkova torbica 
nadal jeva la pot prot i Š m a r t n e m u 
ob Paki. Pionirj i osnovne šole 
Biba Roeck j o b o d o predal i pi-
oni r jem t amka j šn j e šole o b 14.30, 
v ponede l jek pa j o b o d o pionir j i 
šole bra tov Le tonje o b 10. urt 
predal i na G n e č u sovrs tnikom iz 
mozirske občine. 

Pionir jem p o m a g a j o pri pre-
nosu kur i rčkove torbice borci, 
mladinci , člani rezervnih vojaških 
starešin, občinskega š taba TO, 
občinske konfe rence S Z D L , ta-
borniki. planinci , r ad io k lub, ko-
miteji za splošni l judski o d p o r po 
k r a j e v n i h s k u p n o s t i h , f o t o k l u b in 
člani n a r o d n e zaščite. Borci skr-
bijo za varnost p ioni r jev ter j im 
pr ipovedu je jo spomine na na-
rodno osvobodi lno vojno. Za 
varnost p ioni r jev skrbi jo pr ipa-
dniki n a r o d n e zaščite. različni 
klubi pa organiz i ra jo akt ivnost i 
na osvobojenih ozeml j ih . 

S kur i rčkovo torbico se spomi-
n ja jo pionir j i vseh par t izanskih 
kurir jev, ki so j u n a š k o prenašal i 

Bodo jedli nedorečene 
predpise? 

lz dneva v d a n p o s l u š a m o in 
beremo, kako s t ra teško po-
m e m b n a pos ta ja h r a n a in kako 
nujen je zato večji pr idelek. N a 
področ ju občin Zalec, Velenje 
in Mozir je so živinorejci doslej 
dosegali iz redne rezul ta te v 
prireji mesa in mleka . T o d a 
nada l jn j i načrt i in dosežki so 
močno ogroženi , vse preveč 
p rob lemov se j e zgrnilo nad 
živinorejo in kmet i j s tvo v celoti. 

Pred n e d a v n i m so se v G o r -
n jem gradu zbral i živinorejci , 
predstavniki kmet i j sk ih pospe-
ševalnih služb in kmet i j sk ih 
organizaci j obč in Žalec , Vele-
nje in Mozir je , ve te r ina i j i ter 
predstavniki regijskih in repu-
bliških s t rokovnih us tanov. 
Med d rug im so ocenili dosežke 
lanskoletne regijske živinorej-
ske razstave v Moz i r ju . R e p u -
bliški s t rokovnjak i so i z redno 
ugodno ocenili kakovos tno ra-
ven razs tavl jenega i j avega go-
veda, sa j so poudar i l i , d a j e 
enakovredna kakovost i čred v 
ostalih evropskih d ržavah , ki se 
ponaša jo z razvito govedore jo . 
Zadovol jn i so bili tudi z doseže-
no tržno p ro i zvodn jo v vseh 
treh obč inah . 

To j e vsekakor laskavo pri-
znan je za vse n a p o r e živino-
rejcev in vseh, ki s svoj im 
delom pr i speva jo k d o s e g a n j u 
tSko visokih rejskih sosežkov. 
Hkrat i j e to tudi obveza za še 
boljše delo v p r ihodn je , k a r j e 
pri vseh napor ih za večji pr ide-
lek h rane še kako p o m e m b n o . 
Vendar pa j e to le e n a s t ran 
medal je . Živinorejci in pospeše-
valci so n a m r e č na posve tu 
znova resno opozori l i n a števil-
na nerešena vp rašan ja , ki zavi-
rajo 'hitrejše uresn ičevanje spre-
jetih načr tov in prot i ka te r im so 
sami več inoma brez moči . O b 
takšnem s tanju j e povečevan je 

prireje mleka tn mesa, kot j.e 
zapisano v s redn je ročn ih in 
drugih načrt ih , n a m r e č že moč-
no vprašlj ivo. 

Prva velika težava j e ne r edna 
in nezados tna osk rba z gnojili , 
krmili, semeni , zašči tnimi sred-
stvi, rezervnimi deli za kmet i j -
sko mehanizac i jo in naf to . Po-
m a n j k a n j e gnojil j e povzročilo 
manjš i pr idelek in s labšo kako-
vost d o m a pr ide lane krme. 
P r iman jk l j a j bi mora l i n a d o m e -
stiti s krmili . ki pa so o b č u t n o 
predraga in j ih vrh »sega še 
močno p r i m a n j k u j e . S tem j e 
močno ogrožena že n o r m a l n a 
p reh rana obstoječega števila 
živali. ka j šele nač r tovano pove-
čanje pr i re je mesa in mleka . 
Klan je telet j e že z d a v n a j 
p repovedano , prav tako j e ob-
vezna n a d a l j n j a reja vseh za to 
p r imern ih telet. T o d a n u j n o 
po t rebn ih mlečnih nadomes t -
kov in močn ih krmil ni, za to 
rejci uprav ičeno o d k l a n j a j o po-
godbe za p i tan je . Z a d r u g e telet 
za zakol ne sme jo odkup i t i , ' 
k m e t j e j ih noče jo in ne m o r e j o 
pr ivezovat i in p o l n j e n j u zamr -
zovalnih skr inj se torej n e 
s m e m o čudit i . K a k o h u d e b o d o 
posledice g lede števila živali že 
v bl ižnj i p r ihodnos t i ni po t reb-
no razlagati . 

Drug i zaviralni de javn ik so 
povsem neusk l a j ene cene koru-
ze in živinorejskih pro izvodov 
m e d Sloveni jo in širšim jugos lo-
vansk im pros to rom. Živinorejc i 
r a z u m e j o nu jnos t stabilizacij-
skih p r izadevan j , p o p o l n o m a 
pa so prepr ičani , da j e spošto-
van je dogovor j en ih cenovnih 
razmer i j v vsej Jugoslavi j i n u j -
no, če resnično že l imo n a p r e -
dek v kmet i js tvu. T e m u se 
p r id ružu j e še d rug p rob l em. 
Tudi , če b o d o cenovna r azmer -
j a idea lno rešena , b o d o n a r a v n e 

razlike v pogoj ih g o s p o d a r j e n j a 
ostale enake . Razl ike med ni-
žinskimi in hr ibovi t imi kmet i j a -
mi b o d o mora i i izravnavat i z 
razl ičnimi spodbu j eva ln imi 
ukrep i in zato so živinorejci 
prediagal i vrsto ustreznih n a p o -
tkov. 

J a s n o j e tudi , d a j e mes to 
pospeševa lne s lužbe v n e p o -
sredni pro izvodnj i , na pol ju in v 
hlevu. T o d a pospeševalci so vse 
bol j adminis t ra tor j i , pišejo n a 
k u p e statističnih in drugih po-
•oči l , skrb i jo za kredi tne e labo-
rate, p remi je , regrese, na f to , 
gnoji la , nosi jo g lavno b r e m e 
družbeno-po l i t i čnega dela n a 
vasi in še bi l ahko našteval i . 
Časa za pospeševa lno de lo n a 
terenu in za las tno s t rokovno 
i zpopo ln j evan j e skora jda ni 
več. T u d i t u k a j b o d o takojšnj i 
ukrep i nu jn i . 

Nas l edn j i h u d p rob l em j e 
d a v č n a pol i t ika. P red l agane 
s p r e m e m b e so ne j a sne in n e d o -
rečene in pri kmet ih n u j n o 
povzroča jo n e z a u p a n j e in bo ja -
zen, ka j b o pr ineslo novo ob-
davčen je . T u d i zato k m e t j e ne 
kaže jo z a n i m a n j a in pr iprav l je -
nost i za povečevan je t ržne 
pro izvodnje . Ne jasnos t i in po-
manjk l j ivos t i b o t reba takoj 
odpravi t i , sicer b o m o r a l n a in 
ma te r i a lna škoda še veliko 
večja. Vsekakor j e j a sno , d a 
k m e t j e ne misl i jo v e d n o tako, 
kot sestavljalci zakonskih p red -
pisov v u rad ih , če pa so ti 
p redpis i p o v r h vsega še po-
manjk l j iv i in ne jasni , j e nezau-
p a n j e še tol iko večje. N a takšen 
nač in b o k m e t e težko prepr iča t i 
o koristnosti davčn ih spre-
m e m b , v preteklost i so bili 
n a m r e č že prevečkra t izigrani. 

J a n e z Plesnik 

Kmetje so v teh dneh že pričeli saditi zgodnje 
vrste krompirja. Tudi pri tem opravilu vse bolj 
zamenjujejo ročno delo stroji, saj je delo tako 
mnogo hitreje opravljeno, potrebnih pa je tudi 
precej manj rok. Tiste, ki niso pohiteli, pa je v 
torek nekoliko presenetil sneg. 

0b dnevu železničarjev 

15. april je dan železničarjev. 
Zato smo se odločili, da jih za nji-
hov praznik obiščemo in jih 
povprašamo to in ono o delu, ki 
ga opravljajo. Kljub njihovim 
bogatim izkušnjam in zanimive-
mu pripovedovanju smo v našo 
beležnico zapisali le nekaj njiho-
vih misli. 

Dragan Daničič, prometnik 
v Velenju: , ,Na železnici sem 
zaposlen že 11 let. Letos bom 
prejel značko in priznanje za 10-
letno zvestobo. Kaj lahko rečem 
o svojem delu? Da je mnogo bolj 
zahtevno kot pred I0-Ieti, način 
dela in sam pristop drugačen, se-
veda pa nadvse odgovoren. Veseli 
me, da naše delo v zadnjem času 
družba mnogo bolj ceni kot ga je 
nekoč. Tehnika se je pri nas sicer 
počasneje uveljavila, pa še ta le 
na glavnih prometnih poteh. 
Kljub temu lahko trdim, da so 
delovni pogoji precej boljši, prav 

- tako tudi osebni dohodki. Vsak, 
ki enkrat poskusi kruh železnitar-
ja, poklica zlepa ne bo zapusti l ." 

Mirko Urpel, blagovni 
blagajnik na velenjski postaji: 
„Moje delo ni neposredno veza-
no na železniške tire. Kljub temu 
lahko rečem, da se je v teh letih 
tudi pri nas veliko spremenilo, 

Kljub napredku je delo zahtevno 
izboljšalo. Mojana loga j e sk i epa -
nje prevoznih pogodb, torej delo 
s strankami. V desetih letih, 
odkar delam na železnici, se je 
povečal promet, l judje se vse raje 
vračajo nazaj na železnico. Le 
vagonov nam večkrat primanjku-
je. Mnoga dela so poenostavlje-
na, res pa je, da tudi bolj od-
govorna in zahtevna. Današnji 
delovni pogoji se s prejšnjimi ne 
da jo pr imer ja t i . " 

Konrad Vodenik, strojevodja 
za premik: „Zelezničarski kruh si 

služim že 23 let. Začel sem kot 
kurjač na parni lokomotivi. Ja, 
do danes se je na železnici i eli-
ko spremenilo, delovni pogoji 
mnogo boljši. Delam 12 ur, 24 ur 
pa sem prost. To je precej boljše, 
saj smo včasih delali noč in dan. 
Delo, ki ga opravljam sedaj je 
mnogo čistejše, a nadvse od-
govorno. Za starejšega tudi neko-
H k o u t r u d l j i v o . S k r b za 
lokomotivo ni enostavna, čeprav 
si p o m a g a m o z m n o g i m i 
pripomočki. Ne vem, zakaj se 
mladi ne odločajo za železničar-

ske poklice, saj so zelo iskani, po-
goji za šolanje pa zelo ugodni. 
M o r d a za r ad i tega , ker 
železničarji ne poznamo prostih 
sobot in praznikov. Delo je tudi 
izmensko." 

Jože Hrastnik, kretnik v Šmar-
tnem ob Paki: „Delo, ki ga op-
ravljam, je zelo zahtevno in od-
govorno. Pa tudi težko, saj mora-
mo delati v vsakem vremenu. 
Skrbeti moramo, da vozijo vlaki 
po voznem redu in svoje delo zelo 
vestno opraviti. Seveda se je v teh 
24 letih precej spremenilo na bo-

lje. Avtomatska varnostna napra-
va je naše delo poenostavila. Na 
železnici sem se zaposlil na jpre j v 
skladišču, naredil tečaj za kretni-
ka, premikača in zavirača. V na-
ših vrstah je največ starejših, saj 
se mladi danes za delo železničar-
jev ne odločajo. Gotovo tiči 
vzrok v dvoizmenskem delu, ne-
delje in prazniki so za nas prav ta-
ko delovni kot ostali dnevi v ted-
n u . " 
Janez Šket, kretnik v Šoštanju: 
,,Vsi poklici na železnici so od-
govorni in zahtevni, saj delamo z 

ljudmi in družbenim premože-
njem. Delo je mnogo enostavnej-
še, saj nam je tehnika precej 
pripomogla k boljšemu kosu 
kruha. Naloga kretnikov je skrb 
za kar največjo varnost. V zad-
njem času je prometa na železni-
ških tirih vedno več, saj je vožnja 
še najcenejša in udobnejša. Po-
trebe po mladih šolanih kadrih so 
iz leta v leto večje, naše vrste pa 
vse redkejše. Praznik bomo 
praznovali delovno, saj dela tudi 
ob takih priložnostih ne moremo 
ustaviti ." 

Dragan Damičić Mirko Urpel Konrad Vodenik Jože Hrastnik Janez Šket 
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Prejelismo 

Anltimilitaristično pozivanje 
zodra 

Clani dramske sekcije se v teh dneh pridnn oripravljajo na premiero igre Večna lovgča. Premiera bo v nedeljo 
25. aprila ob 16. uri v gasilskem domu v Skalah. 

Kulturno druitvo Stane Sever Škale 

Desetletnica delovanja 
Pred desetimi leti so v Škalah 

ustanovili kulturno društvo Stane 
Sever, da bi tako kar najbolj 
poživili kulturno življenje kraja. 
Takrat je delovala v tem kraju tudi 
kulturna sekcija pri mladinski or-
ganizaciji. Oboji so marljivo delali 
in pripravili vrsto zanimivih pri-
reditev. Vendar so kmalu prišli do 
spoznanja, da je kraj premajhen, 
da bi imeli obe kulturni skupini 
dovolj članov. Zato so ukinili kul-
turno sekcijo pri mladinski or-
ganizaciji in jo priključili h kultur-
nemu društvu. V tem društvu pa 
so posvetili vso pozornost mladim 
članom. 

V desetih letih delovanja so do-
segli člani kulturnega društva Sta-
ne Sever iz Skal vrsto dobrih uspe-
hov. Največja sta bila prav gotovo 
pred leti, poudarja predsednik Sta-
ne Tepej, ko so sodelovali na pod-
ročni prireditvi Naša beseda v Mo-
zirju ter na področnem srečanju 
gledaliških skupin v Ločah. „Sicer 
pa je naša osnovna naloga, da kar 
najbolj popestrimo kulturno živ-
ljenje kraja. To smo v preteklih le-
tih tudi delali. Naša dramska 
skupina vsako leto pripravi eno 
igro, ki si jo ogleda večina naših 
krajanov. Z njo pa obogatimo 
kulturno življenje tudi sosednjih 
krajevnih skupnosti. Prav tako v 
kraju ni prireditve, na kateri ne bi 
sodelovali. Tako pripravljamo pri-
ložnostne programe ob vseh 
praznikih. Po desetih letih z zado-
voljstvom ugotavljamo, da ljudje 
radi prihajajo na naše prireditve." 

V začetku je delovalo pri društ-
vu približno 15 krajanov, ki so 
pripravljali igre ter priložnostne 
recitale ob praznikih. Kasneje so 
pričeli v kraju razmišljati še o 
ustanovitvi jjevskega zbora. Precej 
njihovih krajanov je namreč pelo v 

drugih pevskih zborih po dolini. 
Pred tremi leti so razpisali avdicijo 
za sprejem v pevski zbor. Odzvalo 
se je preko 70 krajanov. Tudi pev-
ski zbor, ki ga vodi pevovodja 
Pavla Lipnik, je postal nepo-
grešljiv na vseh krajevnih priredit-
vah. Organizirali so tudi prvo pod-
ročno srečanje pevskih zborov iz 
krajevnih skupnosti, letos je bilo 
to srečanje na Konovem, prihod-
nje leto pa bo verjetno spet v 
Škalah. Upajo, da bodo letos so-
delovali tudi na občinski reviji pev-
skih zborov. Trenutno je v zbo-
ru 40 pevcev. Njihova dramska 
sekcija ima 15 članov, literarna, v 
kateri so predvsem mladi, pa 11. 
Vaje imajo v prostorih osnovne 
šole, kjer imajo za njihovo delo 
veliko razumevanje, nastope pa v 
dvorani gasilskega doma, kjer je 
oder za potrebe dramske sekcije 
mnogo premajhen. Upajo, da bo-
do imeli boljše pogoje za delo, ko 
bodo v kraju zgradili večnamenski 
dom. 

Denar za to delo dobijo od 
Zveze kulturnih organizacij Vele-
nje in krajevne skupnosti. To pa je 
toliko, da izvedejo program, s temi 
sredstvi pa ne morejo nabaviti nuj-
no potrebne opreme. Ze nekajkrat 
so naslovili prošnjo na občinsko 
kulturno skupnost, da bi jim 
odobrila sredstva za nakup naj-
nujnejšega, vendar pa niso prejeli 
niti odgovora, kar ne morejo 
razumeti, saj menijo, da so naredi-
li v zadnjih desetih letih na kul-
turnem področju kar veliko. 

Tudi v prihodnjih letih bo kul-
turno društvo Stane Sever Škale 
pripravljalo prireditve ob vseh 
praznikih. Osrednja prireditev pa 
je vsako leto 27. aprila, ko 
proslavljajo v Škalah krajevni 
praznik. 

Vso pozornost bodo v prihodnje 
posvečali tudi pridobivanju novih 
članov Povečati želijo pevski 
zbor, prav tako pa bi želeli, da bi 
bili njihova dramska in literarna 
sekcija številnejši. 

Desetletnico delovanja bocjo v 
Škalah proslavili s tednom kulture, 
ki bo od 17. do 25. aprila. V tem 
času bodo pripravili dve večji 
prireditvi, in sicer v soboto 17. 
aprila bo ob 19. uri koncert me-
šanega pevskega zbora iz škal, 
program pa bo obogatil še vokalni 
oktet Flamingo. V nedeljo, 25. 
aprila pa bo ob 16. uri premiera 
igre Večna lovišča. 

Amatersko gledališče iz Titovega 
Velenja se ves čas svojega obstoja 
loteva času primernih gledaliških 
del, se pravi, repertoarna narav-
nanost je postavljena v službo da-
našnjemu človeku, času in prosto-
ru. Tako je bilo tudi tokrat, ko so 
se s svojim najnovejšim delom 
predstavili javnosti. Dolgoletni 
sodelavec gledališča, pa tudi sam 
poklicni igralec SLG v Celju 
Bogomir Veras, je tokrat na 
velenjski oder postavil delo znane-
ga slovenskega dramatika Janeza 
Zmavca, delo z naslovom Sekira 
ali igra za vojaški boben. 

Uprizoritev je že nekaj časa na 
repertoarju in jo je videlo že kar 
nekaj gledalcev, med njimi mnogo 
mladih. Zakaj se je režiser Bogo-
mir Veras in seveda z njim celoten 
gledališki ansambel odločil za to 
delo? Kdor pozna njegovo dose-
danjo vsebinsko opredelitev in 
vizijo gledališkosti njegovega dela, 
bo najbrž lahko prišel do ugoto-
vitve. Tudi Zmavčeva Sekira sodi 
med tiste tekste, ki jim pravimo, 
da niso izrazito bogati dramski 
teksti, ampak da puščajo široko 
paleto poustvarjalnih (avtorskih) 
možnosti režiserju in igralcem, da 
izoblikujejo novo učinkovito celo-
to. Tako je bilo tudi s Sekiro, 
izrazitim antimilitarističnim tek-
stom, ki poziva gledalce k raz-
mišljanju o nesmislih vsakršne 
oblike vojne in nasilnih dejanj člo-
veka nad človekom. Močno so 
poudarjene posamezne scene, kjer 
prihaja do izraza pronicljiva, 
ironizirajoča Zmavčeva misel o 
človeških slaboumnostih, o nega-
tivnem oblastništvu v vseh obli-
kah, o nasilju nad človekovo svo-

bodo v temeljnih pogledih — 
skratka, Janez Zmavc nam je v 
tekstu samem ponudil številne 
možnosti, da se znova in znova 
lahko prepričamo o aktualnosti 
sporočila, kakršnega je sicer gleda-
lišče že neštetokrat poslalo z odra 
med gledalce po vsem svetu. 

Vprašanje je seveda, kako je 
uspelo ugledališčiti to sporočilo 
velenjskim gledališčnikom, kako 

go besedila izčrtal in poudaril le 
najbolj bistvene elemente, na kate-
rih je lahko zgradil razumljivo 
sporočilo. Morda je to tudi 
poglavitna slabost predstave, da je 
preveč jasno in je sporočilo gledal-
cu bilo preveč servirano na 
krožnik. Ko gledalec zapušča dvo-
rano. nima skoraj o ničemer več 

premišljevati, kajti vse je bilo 
povedano. 

To je seveda izostrena optika te-

Prizor iz Sekire 

je uspelo vizualizirati režiserju 
sporočilno celoto in seveda poan-
to. Odgovor ni tako preprost, kot 
bi se lahko zdel ob površnem zbi-
ranju vtisov. Kajti vtisov pušča 
predstava mnogo. Režiser je mno-

Jezikovno razsodišče (67) 

Zbirka sodnih odločb 
» P o š i l j a m o v a m f o t o k o p i j o n e k a -

terih s t r an i p r a v k a r p r e j e t e g a p r v e g a 
zvezka pe t e k n j i g e Z b i r k e s o d n i h 
o d l o č b , ki j o i z d a j a Z v e z n o sod i šče v 
B e o g r a d u . S p r e m n a b e s e d a k s ra -
m o t n e m u o đ n o s u d o s lovenšč ine v 
t ako resni p u b l i k a c i j i p a č ni p o t r e b -
na . P r e d s e d n i k sodišča .« 
. O m e n j e n i p rv i zvezek p e t e k n j i g e 
Z b i r k e s o d n i h o d l o č b j e izšel v 
Beog radu z l e tn ico 1980. De lo j e 
zelo r e s n o z a s n o v a n o , s a j so v svetu 
in u r e d n i š t v u z a s t o p a n a v r h o v n a 
sodišča vseh r e p u b l i k in o b e h av to -
n o m n i h p o k r a j i n . I z d a j a j e t a k o 
rekoč š t i r i j ez ična , ke r so n a č e l n a 
s p o z n a n j a f i o s a m e z n i h s o d n i h 
o d l o č b n a v e d e n a v h r v a š k o s r b s k i 
različici (v la t inic i ) , v m a k e d o n š č i n i , 
v s lovenšč in i in v s r b o h r v a š k i razl iči-
ci (v cirilici). 

V s l o v e n s k e m d e l u j e s icer čuti t i 

p r i z a d e v a n j e za p r a v n o n a t a n č e n 
p r e v o d . v e n d a r j e b e s e d i l o p r e v e č k -
rat o k o r n o . n e p r e g l e d n o . k a r nes lo-
vensko . na p r i m e r : » O d l o č a n j e o 
sporu o zah tev i , d a j e sosed d o l ž a n 
trpet i . d a se kor is t i n j e g o v d o l o č e n i 
del dvo r i š ča z a r a d i p o p r a v i l a in 
o m e t a v a n j a z ida s o s e d n j e s t a n o -
v a n j s k e hiše, česa r d r u g a č e ni m o g o -
če oprav i t i , s p a d a v s o d n o pr i s to j -
nost . ne pa v p r i s t o j n o s t u p r a v n e g a 
o rgana .« 

Posebe j n e m o g o č e p a j e o p r a v l j e -
no g r a f i č n o d e l o pr i s l o v e n s k e m 
besed i lu . n a m r e č s t a v l j e n j e in k o r e k -
tura . s a j včas ih k o m a j u g a n e š , k a j bi 
m o r a l o biti n a p i s a n o , n a p r i m e r 
p r e i z r u š n j o ( p r e i z k u š n j o ) , d r a m b e ^ 
( o b r a m b e ) , s h o d n o ( s o d n o ) . p r e v e d i ' 
( p r e p o v e d i ) , v laž i tev t ožbe (v lož i tev 
tožbe) , z n e o d p l e č n i m r a s p o l a g a -
n j e m (z n e o d p l a č n i m r a z p o l a g a -

n j em) , l ada r . ( l a d j a r ) , r a z i skova ln i 
sodnik ( p r e i s k o v a l n i s o d n i k ) . n a -
sprot iv ( na sp ro t i ) . d v o š č a (dvor i šča ) , 
r a d n a sod i šča ( r e d n a sod i šča ) , k a -
kad ( k a d a r ) , ne m o r a ( n e m o r e ) . 
g ruz inske p o g o j n i n e ( d r u ž i n s k e po-
ko jn ice ) . za o s n o v o p o s t o p k a (za 
o b n o v o p o s t o p k a ) . . . 

T a k o d a l e č g re to. d a č lovek še 
enkra t p o g l e d a nas lov k n j i g e in j e 
ves s rečen . k o vidi.- d a p iše Z b i r k a 
sodnih o d l o č b in ne » Z b r k a « , sa j e 
zarad i t ak ih in p o d o b n i h n a p a k 
s lovensko b e s e d i l o večk ra t d o n e r a -
zuml j ivos t i p o p a č e n o , n a p r i m e r : 
»Obso j enec , k a t e r e g a p r i t o ž b a z o p e r 
s o d b o p r v e s t o p n j e j e b i la z a v r š e n a , 
ne m o r e vlaži t i z a h t e v e za i z r a d e n 
p re i skus so d b e .« 

Razsod i šče v a b i vse, ki j i m ni 
vseeno. k a k o S lovenc i g o v o r i m o in 
p i š e m o . n a j p r e d l o g e za p o b u d e za 
bol jše j e z i k o v n o i z r a ž a n j e p o š i l j a j o 
na nas lov : 

Sekci ja za s lovenšč ino v j a v n o s t i , 
J e z i k o v n o razsodišče , R K S Z D L 
S loven i j e , 61000 L j u b l j a n a , K o m e n -
skega 7. 

D o b e r s lovensk i j e z ik n a j b o n a š a 
s k u p n a sk rb ! 

ga vidika predstave. Sicer pa so 
velenjski gledališčniki spet enkrat 
pokazali, kaj so sposobni narediti. 
Amaterski ansambel se žlahtni ob 
takšnih študijskih predstavah, 
kjer je treba mnogo miselnega tru-
da ob sami igralski inerciji, ki po-
tem ponese vsakega posameznika 
in seveda tudi celoto v ustvarjalno 
snovanje predstave. Igralci so zelo 
dobro vedeli, kaj jx>čno in so bili 
zaradi tega tudi prepričljivi, kar 
je pomembna odlika vsakršnega 
dogajanja na odru in sploh v 
umetnosti. Zlasti so izstopali Leon 
Cižmek v vlogi carja Temanije 
Kozomana, Karel Cretnik v vlogi 
generala Baldomirja in Marija Ko-
lar v vlogi ministrice Ciprijanke. 
Izredno pomembno vlogo je imela 
igralka pri bobnu Majda Gaber-
šek, nekoliko manjšo možnost pa 
so imeli igralci pozitivne plati v 
igri, in sicer Jože Kotnik kot carje-
vič Marko, Milan Tirnanič kot 
dvorni sluga Simon, Milena 
Urnaut kot Zorislava in Jana 
Turnšek — Hey v vlogi varnostni-
ka, zla in smrti. Kot celota je 
igralski ansambel deloval homoge-
no, predstava je izražala nedvo-
umno sodobno repertoarno potrje-
vanje, prijetnega odziva pa je bila 
deležna tudi pri občinstvu. 

DRAGO MEDVED 

MARJAN 
BREGAR I L . I R S E V R F l C n 

42 . Ken se j e nasmehni l navzdol . 
» H v a l a , hrabri vojščak, ne b o m se bil — 

morda kdaj pozneje . H i t im, da dv ignem deže lo 
na n o g e . D a p o ž e n e m o čez mejo tuje rablje.« 

Ken je izginil v s tolpu, spodaj pa so obnemel i 
U r s u s in njegovi . K a k o bi š lo v vojaške buče to , 
da se barbar norčuje iz vabila na boj s prvakom 
n a j m o č n e j š e armade na svetu: Pa da govorič i o 
vstaji, napadu med tem, ko ga požirajo pla^ 
meni! 

H i p za tem se j e os treš je stolpa zruši lo v ob-
laku isker. P lameni s o začel i lizati tudi o s t a l e 
strehe. Požar j e h las tno požiral vse, kar j e 
o s ta lo od boja. N a pomladnem nebu je kot 
orjaški zas tor po divji predstavi obvisel oblak 
dima. Kmetje z oko l i šk ih rebri so z grozo str-
meli vanj in z bornim imet jem bežali v gozdove . 

Tujci so odhajal i z Gradišča . Vojaške malhe 
so bile po lne plena in za armado je korakala 
truma teh, ki bodo prodani na trgu sužnjev v 
Kimu . . . 

Ken je s svojimi hitel p o dežel i . N a njegov 
klic so se zapirala vrata Gradišč , p o t e m k o so s e 
zgrnile za obzidje m n o ž i c e z vsem, kar s e j e da lo 
odnest i iz skromnih domov . 

Najpogumnejš i s o se pridružili Kenu, ki j e z 
malimi, okretn imi e n o t a m i vznemirjal r imsko 
vojsko. > 

In ne le vznemirjal! Z nejevol jo j e moral G a j 
poslušati m n o g a poroči la o krvavih zasedah , 
pobitih predhodnicah in plenu, spet i z trganem 
iz tujih rok . . . 

Z a t o se j e R iml janom mudilo . M u d i l o ven iz 
deže le , kjer j e vsaka k o č a skrivala sovražno 
kopje, vsak grm roj smrtonosn ih pušč ic . 

S lednj ič se j e Gaj izvil iz negos to l jubnih 
gričev, s e spustil v m e g l e n o ravan, korakal po 
močvirju in na desni zrl v bele planine . Ons tran 
močv irja s o ga sprejele t e m n e hos te . Vanje se je 
izgubil s svojo vojsko, prekoračil hrib in dol in 
navsezadnje sta! na pragu svoje d o m o v i n e . 
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Ksenija Gošnjak 

Zlata na državnem 
prvenstvu 

Nadvse so se razveselili £Iani judo 
kluba Velenje uspeha njihove mla-
dinke KSENIJE GOSNJAK na 
mladinskem driavncm prvenstvu v 
Dubrovniku 3. aprila letos. Ksenija 
je na dolgo pot odpotovala sama, 
domov pa se je vrnila z zlato 
medaljo. ki jo je prejela za osvojeno 
prvo mesto v kategoriji mladink do 
61 kilogramov. 

Ksenija obiskuje prvi letnik pro-
metne tehniške šole v Celju. Ko smo 
io pred dnevi obiskali na Šaleški 16. 

»Mislim, da sem se z zlato 
medaljo najlepše oddolžila klu-
bu« 

v Titovem Velenju, je povedala, da 
si že vseskozi želi postati miličnica. 
»Dobro se spomnim, da sem že v 
mali šoli narisala miličnico, ko nam 
je tovarišica dejala, naj vsakdo 
nariše poklic, ki bi ga rad opravljal. 
Zato sem se z 12 leti včlanila v judo 
klub, ker sem menila, da so judo 
prijemi koristni tudi za miličnico. Po 
končani osnovni šoli pa sem se 
vpisala na prometno šolo, saj mo-
ram kot dekle najprej imeti poklic, 
da bom lahko kasneje šla med 
miličnice.« je dejala. 

Ksenija trenira trikrat na teden v 
Titovem Velenju, včasih pa gre na 
trening še v Topolšico, kajti judo 
klub tma sekciji v Topolšici in 
Titovem Velenju. Veselila jo ie tudi 
atletika, vendar ob judo ni bilo časa 
za ta šport. Rada pa kolesari in 
plava. S tema dvema športoma se 
zlasti ukvarja pred tekmovanji, da se 
znebi morebitnih odvečnih kilogra-
mov. Doslej je nastopila že na 

sedemnajstih tekmovanjih. Že lani 
se je kot članica na republiškem 
prvenstvu na Jesenicah uvrstila na 
državno prvenstvo, vendar si je na 
enotedenskih pripravah v Mariboru 
poškodovala roko in na državnem 
prvenstvu prvi borbi izgubila, s lem 
pa je bilo tudi konec upanja na 
kakšen uspeh. 

Letošnjo sezono je začela nadvse 
dobro. 20. marca je sodelovala na 
mladinskem republiškem prvenstvu 
v Murski Soboti. 

»Na tem prvenstvu sem imela 
malo smole, saj sem med borbo za 
nastop v finalu s Hojnikovo iz Slo-
venj Gradca nepazljivo stopila z 

• borilnega prostora. Zaradi te napa-
ke sem izgubila 5 točk in namesto 
nastopa v finalu sem se morala 
zadovoljiti z delitvijo tretjega do 
četrtega mesta. Če se to ne' bi 
zgodilo, bi zagotovo dobila to bor-
bo, saj sem bila do takrat v prednosti 
za dve točki. 

Čeprav je bila Ksenija šele tretja, 
so se v klubu prav zaradi njene 
dobre pripravljenosti odločili, da se 
bo udeležila državnega prvenstva v 
Dubrovniku. Pravico nastopa sta 
imeli dve tekmovalki iz Slovenije, 
ker pa je slovenska mladinka tudi 
lani osvojila državni naslov, so 
lahko iz naše republike potovale tri. 

Ksenija pa se je na to dolgo pot 
odpravila sama. Najprej je potovala 
z vlakom do Zagreba, najprej pa z 
letalom do Dubrovnika. To je bil 
njen prvi let z letalom. Vodstvo 
slovenske reprezentance in ostale 
tekmovalke so jo nekoliko začudeno 
pogledali, ko se je nenadoma znašla 
med njimi, veselo presenečeni pa so 
bili na dan tekmovanja, ko je 
Ksenija brez težav opravila s sotek-
movalkami in stopila na najvišjo 
stopnico. Premagala je tudi Hojni-
kovo in se ji tako oddolžila za poraz 
na republiškem prvenstvu. Tako sta 
menjali vlogi, Ksenija je osvojila 
zlato medaljo, Hojnikova pa brona-
sto. 

Mlada državna prvakinja je ob 
tem uspehu dejala: »Nadvse hvalež-
na sem svo-
jemu klubu, ki mi je plačal stroške 
za tako dolgo pot. Za medaljo pa sta 
zaslužna tudi moj prvi in sedanji 
trener Verko oziroma Apat.« 

Za konec smo jo še vprašali, kaj 
načrtuje za prihodnje: »Letos.sem 
zadnje leto mladinka, zato bom 
morala še veliko trenirati. da bi bila 
uspešna tudi med članicami. Obe-
nem pa si želim, da bi uspešno 
končaia šolo in kasneje oblekla 
modro uniformo.« S. Vovk 

J a d r a l n i k l u b , , V " T i t o v o V e l e n j e 

Prihodnji teden 
otvoritev nove sezone 

V preteklem letu so v Titovem 
Velenju ustanovili jadralni klub, v 
katerega je včlanjenih nekaj več kot 
80 Ijubiteljev jadranja. V prvem letu 
delovanja so člani kluba. kot so dejali 
na drugem občnem zboru pred dnevi, 
glavno pozornost namenili rekreaciji. 
Jadrati z desko so naučili nekaj več 
kot 150 oh janov. skrbijo tudi za 
izobraževanje članov. saj imajo v 
svojem klubu že 16 vaditeljev in enega 
demonstratorja. Poleg tečajev so v 
prvem letu delovanjaorganizirali tudi 
sposojanje jadralnih desk, precej urso 
namenili za čiščenje jezera in si 
seveda obljubili, da bodo v tem letu 
delali še bolj organizirano in načrtno 
ter nudili delovnim Ijudem še boljše 
pogoje za rekreacijo. Njihova velika 
želja je. da bi ob pomoči in razumeva-
nju drugih. ob Plevelovem jezeru 
uredili pravi rekreacijsko-turistični 
kotiček, 

Tudi V letošnji se/.oni bodo organi-
zirali enotedenske začetniške in nada-
Ijevalne tečaje. Tistim, ki se teh 
tećajev ne bodo mogli udeleževati 
med tednom. bodo omogočili, da se 
bodo naučili jadranja ob koncu tedna. 
Prav tako si bo v klubu moč sposoditi 
jadratne deske. Podobno kot lani 
bodo tudi letos sodelovali na raznih 
medklubskih regatah, tzvedli bodo 
sindikalno prvenstvo v jadranju, raz-
mišljajo pa tudi.o organizaciji prvega 
jugoslovanskega tekmovanja v pro-
stem stilu. ki bi ga sklenili z veliko 
nočno prireditvijo. Že doslej je njiho-
vo delo nesebično podpirala delovna 
organizacija Veplas. zato bodo z njo 

§D Vrbovec Nazarje 

Priprave na maraton 
Člani športnega društva Vrbovec iz Nazarij imajo v svojem pestrem 

delovnem načrtu kol eno najpomembnejših nalog zapisano organizacijo 
tradicionalnega nogometnega maratona. Letos ga bodo pripravili že 
četrtič zapored in tudi s tem obeležili dan Osvobodilne fronte. Prvi maj in 
mesec mladosti. Moštvi igralcev mlajših in starejših od 25 let bodo na 
igrišče v Nazarjah stopili 30. aprila ob 18. uri in srečanje sklenili 24 ur 
kasneje. 

Prav v zadnjih dneh nogometaSi preurejajo igrišče. Postavili so 
ograjo in zaščitno mrežo. pridno pa tudi nabirajo moči in uigravajo 
posamezne ekipe. Opravljajo seveda tudi zadnje organizacijske priprave. 

Pred začetkom maratona bodo pripravili slavnostni program. 
poskrbeli pa bodo tudi za kresovanje in podobno. Manjka jim pravza-
pravsamo še lepo vreme, s katerim doslej niso imeli ravno sreče. J P. 

Nogomet 

Vse manj gledalcev 
Blizu petsto gledalcev je v nedeljo 

popoldne znova razočaranih zapušča-
lo tribune Rudarjevega igrišča ob 
Jezeru. Velenjčani so doživeli nov 
poraz. V dvajsetih kolih je bil to že 
trinajsti, v spomladanskem kolu pa 
četrti. Skorajda neverjetno je, da so 
Rudarjevi napadalci v spomladan-
skem delu le enkrat premagali na-
sprotnikovega vratarja. Zadetek je 
dosegel Kolenc v 55. minuti na tekmi 
drugega kola z Jedinstvom iz Bihača 
in to iz enajstmetrovke. So resnično 
Narandža, Omladič, Djurovič (Ko-
lenc v nedeljo ni igral zaradi nedisci-
pline) in drugi pozabili, kako se 

. zatrese mreža. Jim je po šestih spo-
mladanskih kolih lahko še vedno v 
opravičilo, da so se v zimskem odmo-
ru premalo pripravljali. Resda so 
vsemu temu nekoliko botrovale tudi 

objektivne (denarne) težave. Toda te 
so za silo uredili oziroma jih urejujejo. 

Prav zato bodo morali igralci ne 
glede na to, da so si zapravili skorajda 
že vse možnosti za obstanek (so le še 
razni če j i . . . ) , vendarle pokazati več 
na igrišču; vsaj zaradi gledalcev, ki jih 
je iz nedelje v nedeljo manj. 

Proti prav tako zelo slabemu Leo-
tarju si nekateri igralci niso zaslužili, 
da igrajo. Zato je škoda. da poleg 
Klajiča ni dobil pnložnost za igro že 
na samem začetku še kakšen igralec iz 
Rudarjevega podmladka. Saj bodo ti 
čez leto, dve morali prevzeti glavno 
breme. 

Danes gostujejo Velenjčani v Subo-
tici, kjer se bodo v 21. prvenstvenem 
kolu sestali s Spartakom. Se jim bo 
tokrat nasmehnila sreča? 

Dobro v drugem polčasu 
V 18. prvenstvenem kolu v SNL 

so nogometaši Smartnega ob Paki 
gostovali v P tu ju in premagali 
istoimensko ekipo z rezultatom 5:2. 

Šmarčani so v prvem polčasu 
igrali zelo slabo, sa j so gostje ne-
pričakovano p o prvih 45. minutah 
vodili z rezultatom 2:0. Delež k tem 
temu vodstvu je prispeval tudi 
Frangeš, ki je že v 6. minuti prema-

gal svojega vratar ja Podgorška. V 
nadaljevanju so se gostje veliko 
bolj potrudili, zaigrali poletneje in 
napadalneje in dosegli kar pet za-
detkov. Strelci so bili: Kupošar in 
Žalig po dvakrat , en zadetek pa je 
dal Prašnikar. 

V naslednjem kolu se bodo 
nogometaši Šmartnega sestali na 
domačem igrišču z Nafto . 

Rofcomet 

Še poveed prednost 
Igralke Velenja so dosegle 

pomembno zmago. V 14. kolu so 
gostovale v Sisku in premagale 
t amkajšn jo INO s 25:23. Velenj-
čanke so bile boljše tudi v prvem 
polčasu, saj so ga dobile z rezulta-
tom 12:11. 

Glede na to, da so njihove naj-
večje konkurentke igralke Zrinske-

ga iz Čakovca na domačem igrišču 
igrale le neodločeno z Mlinotestom, 
vodijo sedaj Velenjčanke pred 
igralkami iz Čakovca, ki so na dru-
gem mestu in so odigrale tekmo 
manj , za pet točk. Vendar bodo 
morale Velenjčanke še naprej igrati 
enako odgovorno kot doslej, saj se 
mora jo med drugim sestati tako še 
z Zrinskim kot z Mlinotestom. 

Tokrat obe točki 
V 13. kolu vSlovenski rokometni 

ligi so igralke Šmartnega v P tu ju 
presenetljivo premagale ekipo Dra-
ve z rezultatom 18:17. Ves čas tek-
me so bile rokometašice Šmartnega 
boljši nasprotnik in so povsem 
zasluženo osvojile obe točki. Pri 
gostjah sta bili najboljši Darinka 
Tajnšek in Antonija Šmerc. 

Za ekipo Smartna so zaigrale: D. 
Tajnšek, Ledinek, J. Tajnšek 3, 
Trdina 3, Jud 3, Resnik, Šmerc 6, 
Bole 1, Tajnik 2 in Fevžar. V so-
boto se bodo igralke Šmartnega 
sestale na domačem igrišču z ekipo 
Itosa iz Kočevja. 

J . Dvornik 

Še okrepili sodelovanje. enako pa tudi 
z drugimi proizvajalci športne opre-
me. 

Prvo letošnjo akcijo bo velenjski 
jadralni klub organiziral 24. aprila, s 
čimer bodo tudi uradno začeli novo 
sezono. Na to otvoritev sezone se že 
nekaj časa zelo skrbno pripravljajo, saj 
se bo tega dne zvrstilo več zanimivih 
prireditev. Tako bodo ob 11. uri na 
Plevelovem jezeru delovna organizaci-
ja Veplas in še nekateri drugi proizva-
jalci predstavili programe 82. Ob 14. 
uri bodo organizirali na jezeru spret-
nostno regato, na kateri bo lahko 
sodeloval vsakdo, povabili pa so še 
klube iz drugih krajev Slovenije, 
Jugoslavije in tudi iz zamejstva. Zve-
čer ob 20. uri pa bodo skupaj z Rdečo 
dvorano in velenjskim smučarskim 
klubom oraganizirali ples za Ijubitelje 
jadranja in smučanja. Pričakujejo, da 
se bodo njihovega plesa udeležili tudi 
jadralci iz vse Jugoslavije, prišli bodo 
tudi najboljši jugoslovanski smučarji 
in smučarke z izjemo tistih smučarjev, 
ki so pred nedavnim odšli na služenje 
vojaškega roka. Skratka, to ne bo 
samo ples, ampak, kot obljubljajo in 
napovedujejo, bo to prireditev z zel„ 
zanimivim zabavnim programom, med 
katerim bodo velenjski jadralci pred-
stavili tudi svojo himno. Od zanimivo-
sti naj omenimo poleg udeležbe naših 
najboljših smučaijev in jadralcev še 
udeležbo tovarne Utok iz Kamnika, ki 
bo predstavila svoj najnovejši modni 
program z revijo, Velenjska plesna 
skupina bo predstavila nekaj plesov 
itd. 

Razburljivo srečanje 
V prejšnjem kolu je gostovala v 

Rdeči dvorani v Titovem Velenju 
ekipa Splita. Šoštanjčani so zmagali z 
rezultatom 24:22. vendar šele z veliko 
prizadevnostjo v zadnjih minutah 
tekme. Srečanje je bilo zelo razburlji-
vo in živčno; precej tudi po zaslugi 
slabih sodnikov. ki sta s svojimi 
odločitvami pogostokrat povzročala 
negodovanje med gledalci, še bolj pa 
vnašala nervozo med igralce. 

Igralci Šoštanja so vodili ves prvi 
polčas. Na sredini prvega dela igre že 
s 13:6. V tem delu se je zlasti izkazal 
Potušek, saj so bili skorajda vsi 
njegovi streli neubranljivi za gostu-
jočega vratarja. Kljub razmeroma 
visokemu vodstvu, so domači igralci 
vodili po prvem polčasu samo s tremi 
zadetki prednosti (15:12) 

V nadaljevanju igre se je poškodo-
vat Potušek. Šoštanjčani so kmalju 
ostali še brez Gučka. ki sta ga sodnika 
diskvalificirala. ker se ni strinjal z eno 
od njunih odločitev. 

Vse to je bilo v prid gostom, ki so 
sredi drugega polčasa prvič na sreča-
nju izenačih (18:18). Takoj za tem so 
Spličani še enkrat izenačili (19:19). 
Nato sp igralci Šoštanja. ki so v 
zadnjih trenutkih ostali še brez disk-
valificiranega Toplaka, povedli za dva 

zadetka in ta razlika je bila tudi na 
koncu. 

Zadetke za Šoštanj so dosegli: 
Potušek 11, Stvasnik in Toplak po 4, 
Gučer 3. Vrečar in Lesjak po enega. 

V naslednjem kolu se bodo igralci 
Šoštanja sestali v gosteh z ekipo 
Istraturist. 

O srečanju s Splitom pa je treba 
zapisati še naslednje. Ne glede na 
slabo sojenje, se bodo morali nekateri 
igralci Soštanja vendarle zavedati, da s 
prigovarjanjem sodnikoma nabirajo 
rumene oziroma rdeče kartone, s tem 
pa najmanj pomagajo sotovarišem v 
bojih za prepotrebne prvenstvene to-
čke. Tako je bilo tudi v soboto, ko so 
morali ostali igralci zaigrati skrajno 
požrtvovalno, da so brez poškodovane-
ga Potuška (ki se je sicer še vrnil na 
igrišče, vendar z bolečino v nogi), 
izključenih Gučka in Toplaka, ven-
darli osvojili dve točki. Na sobotnem 
srečanju se niso znali obvladati tudi 
nekateri gledalci. Zaradi njihovega 
nešportnega obnašanja je bila igra celo 
prekinjena več minut. Kaj bi bilo, če bi 
bili sodnika in delegat ugotovili, da ni 
pogojev za normalni potek srečanja. 
Verjetno bi domači igralci izgubili 
tekmo za zeleno mizo. Na srečo se to 
ni zgodilo, vprašanje pa je, če se bo 
klub izognil denami kazni. -sv-

Skok za gledalce 

Mutaob Dravi 

Jubilejni taborniški tek 
Tabomiki odreda »Bistri potok« z 

Mute ob Dravi bodo tudi letos 
priredili mladinsko-športno prireditev 
»taborniški tek«, ki bo že dvajseta 
izvedba tega priljubljenega srečanja 
tabornikov in športnikov ne samo 
severovzhodne Slovenije, temveč tudi 
udeležencev iz vse Slovenije, bratskih 
republik in tudi zamejstva. 

Letos bo prireditev 24. in 25. aprila, 
posvetili pa jo bodo dnevu taborni-
kov, ki ga slovenski taborniki prosla-
vljajo kot spomin na 22. april 1951, ko 
so v Ljubljani ustanovili slovensko 
taborniško zvezo. Prav tako bodo na 
Muti proslavili dan osvobodilne fron-
te slovenskega ljudstva in delavski 
praznik 1. maj. Zato ima prireditev 
tudi širši družbenopolitični pomen v 
tem obmejnem kraju. 

Na predvečer osrednje prireditve 
bodo zakurili taborni ogenj in ob 
njem obudili spomin na herojsko 
narodnoosvobodilnio vojno in sociali-
stično izgradnjo. V nedeljo dopoldne, 
že zgodaj zjutraj, pa bodo ob otvoritvi 
dvajsetega teka na slavnosti počastili 
praznike in podelili krajevna prizna-
nja OF. Po kulturnem programu bodo 
s tekmovanji v spomladanskem krosu 
začeli najmlajši pripadniki taborni-

ških enot in šol ter drugih športnih 
društev in organizacij (ob 9.30). Ob 
12. uri bodo štartali udeleženci že II. 
tradicionalnega teka NOB, ki ima 
štart na Braniku. Proga tega zanimi-
vega teka poteka vzdolž Bistrice, se 
dviguje pri Gortini na Zgornjo Muto,-
nato se spusti na Spodnjo Muto in se 
znova vzpne na Gradišče, kjer tekmo-
valce pričaka množica udeležencev in 
obiskovalcev teka. Naj povemo, da je 
za ta tek že pripravljena nekdanja 
odlična velenjska tekačica Andreja 
Šverc. Prav tako pa pričakujejo števil-
no udeležbo veteranov iz Maribora, 
Zagreba in Varaždina. Največjo ude-
ležbo so že napovedali atleti Velenja, 
prav tako pa na teku v Muti že deset 
let sodelujejo atletski sodniki z Vero 
Zupančičevo na čelu. 

Popoldne bo na sporedu tudi tradi-
cionalni turnir v malem nogometu, ki 
prav tako pritegne številne tekmoval-
ce od blizu in daleć. 

Fotografija: Start spominskega teka 
NOB je vsako leto na Braniku, ob 
spomeniku padlim borcem Lackove-
ga odreda. 

Hinko Jerčič 

DO ERA -
TOZD V I N O S M A R T N O OB PAKI 
Razpisna komisija 

RAZPISUJE 
\ 

prosta dela in naloge s posebnimi pooblastili in odgovornost-
mi 

R A C U N O V O D J A TOZD 

Zahtevana izobrazba: 
— VŠ strokovna izobrazba ekonomske smeri ali z delom pri-

dobljene izkušnje 
— 5 let delovnih izkušenj 

Pisne vloge z dokazili o strokovni izobrazbi in navedbo dose-
danjih izkušenj naj kandidati pošljejo v roku 15 dni po objavi 
na naslov: DO ERA - TOZD VINO Šmartno ob Paki - za 
razpisno komisijo. 

VZGOJNO-VARSTVENI Z A V O D VELENJE 
Komisija za medsebojna delovna razmerja 

RAZPISUJE 

prosta dela in opravila 

1. 5 VZGOJITELJIC za nedoločen čas 
2. 4 VARUHINJE za nedoločen čas 
3. 1 SURDOLOGOPEDA za nedoločen čas 
4. 1 ORTOPEDAGOGA za nedoločen čas 

Pogoji: 
pod 1. — končana srednja vzgojiteljska šola 
pod 2. — končana šola za varuhinje ali končanih 8 razredov 
osnovne šole 
pod 3. - končana višja šola za specialne pedagoge - smer 
surdologoped 
pod 4 . - končana višja šola za specialne pedagoge — smer 
ortopedagog 

Prijave z dokazili pošljite na komisijo za medsebojna de-
lovna razmerja Vzgojno varstvenega zavoda Velenje. 
Prijave sprejemamo 15 dni od dneva objave. 

oim 
REK — TITOVO VELENJE 
DO A v t o p r e v o z n i š t v o in serv is i 
Koroška 64 
63320 TITOVO VELENJE 

VABI K S O D E L O V A N J U DELAVCE ZA DELA 
vodje prometa 

najmanj srednja prometna šola in najmanj 2 leti delov 
nih izkušenj na podobnih delih 

voznike 
za dolnćon in nedoločen čas kategorija B, C. D, E 
izkušene mehanike 
kleparje ličarje in 
delavca za obračun realizacije 
s končano ekonomsko šolo, znanjom strojepisja in prakso 
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Rudnik lignita Velenje 
n. sol. o., Velenje 
Rudarsko elektroenergetski 
kombinat Titovo Velenje 

Rudnik lignita Velenje 
Kadrovsko-splošni sektor 

Delavski svet DO Rudnik lignita Velenje 

RAZPISUJE 
dela in naloge Kolegijskega poslovodnega organa — po-
slovnega odbora 

1. ČLAN P0SL,0V0DNEGA 0 D B 0 R A ZA PR0 IZV0DNJ0 -
GLAVNI INŽENIR PROIZVODNJE 

2. CLAN POSLOVODNEGA ODBORA ZA MEHANIZACIJO 
- GLAVNI INŽENIR MEHANIZACIJE 

z zakonom mora kandidat Poleg splošnih pogoiev določenih 
izpolnjevati še naslednje pogoje: 

ad 1. 
— visoka oziroma višja strokovna izobrazba rudarske smeri 
— 5 let delovnih izkusenj v metanskih jamah 
— strokovni izpit za delo v metanskih iamah 
— organizacijske sposobnosti in sposobnost dela z Ijudmi 
— znanje enega svetovnega jezika 
— družbeno-politična primernost 
ad 2. 
— visoka oziroma višja izobrazba elektro ali strojne smeri 
— 5 let delovnih izkusenj v metanskih jamah 
— strokovni izpit za delo v metanskih lamah 
— organizacijsKe sposobnosti in sposobnost dela z Ijudmi 
— znanje enega svetovnega jezika 
— družbeno-politična primernost 

Nadalje 

RAZPISUJE 
dela in naloge delavcev s posebnimi pooblastili in odgovor-
nostmi: 

1. VODJA PRIPflAVE DELA 
2. VODJA SLUZBE RAZSTRELJEVANJA 
3. VODJA SPLOSNO-PRAVNE SLUZBE 
4. VODJA KADROVSKE SLUŽBE 
5. VODJA FINANČNO-RAČUNOVODSKE SLUZBE 
6. VODJA EKONOMSKO-KOMERCIALNE SLUZBE 
7. VODJA SLUŽBE ELEKTRO-PROJEKTIRANJA IN PRI-

PRAVE DELA 
8. VODJA STROJNEGA PROJEKTIRANJA IN PRIPRAVE 

DELA 
9. VODJA ŠTUDIJA 

10. VODJA JAMOMERSKO-HIDROLOŠKE SLUZBE 
11. VODJA INVESTICIJ 
12. VODJA SLUZBE VPD IN REŠEVALNE POSTAJE 

Poleg splošnih pogojev določenih z zakonom morajo kandi-
dati izpolnjevati še naslednje pogoje: 

ad 1. 
— naimani višja izobrazba rudarske smeri 
— 3 feta delovnih izkušenj v metanskih jarnah 
— strokovni izpit za delo v metanskih jamah 

sposobnost dela z Ijudmi, vodenja in organiziranja dela 
znanje enega svetovnega jezika 
družbeno-politično primeren 

ad 2. 
— najmani srednja izobrazba rudarske smeri 
— 3 leta delovnih izkušenj v metanskih jamah 
— strokovni izpit za delo v metanskih jamah 
— sposobnost dela z Ijudmi, vodenja in organiziranja dela 
— znanje enega svetovnega jezika 
— družbeno-politično primeren 
ad 3. 
— naimani višja izobrazba pravne smeri 
— 3 leta delovnih izkušenj 
— sposobnost dela z Ijudmi, vodenja in organiziranja dela 
— znanje enega svetovnega jezika 
— družDeno-politično primeren 

ad 4. 
— naimani višja strokovna izobrazba 
— 3 leta delovnih izkušenj 
— sposobnogt dela z Ijudmi, vodenja in organiziranja dela 
— znanie enega svetovnega jezika 
— družbeno-politično primeren 

ad 5. 
naimani srednja izobrazba ekonomske ali finančne smeri 
3 feta delovnih izkušenj 
sposobnost dela z Ijudmi, vodenja in organiziranja dela 
znanje enega svetovnega jezika 
družbeno-politično primeren 

ad 6. 
najmanj višja izobrazba ekonomske ali komercialne smeri 
3 feta aelovnih izkušeni 

in organiziranja dela sposobnost dela z Ijudmi, vodenja 
— znanje enega svetovnega jezika 
— družbeno-politično primeren 

ad 7. 
— naimani višja izobrazba elektro smeri 
— 3 feta delovnih izkušenj 
— strokovni izpit 
— sposobnost dela z Ijudmi, vodenja in organiziranja dela 
— znanie enega svetovnega jezika 

• — družbeno-politično primeren 

ad 8. 
— najmanj višja izobrazba strojne smeri 
— strokovni izpit 
— 3 leta delovnih izkušenj 
— sposobnost dela z Ijudmi, vodenje in organiziranje dela 
— znanje enega svetovnega jezika 
— družbeno-politično primeren 

lajmanj višja izobrazba rudarske smeri 
feta aelovnih izkušenj v metanskih jamah 

ad 9. 
— naji 
— 3 I 
— strokovni izpit za delo "v metanskih ja'mah 
— smisel za studijsko delo, sposobnost za delo z Ijudmi, 

vodenje in organiziranje dela 
— znanje enega svetovnega jezika 
— družbeno-politično primeren 

ad 10 
— naimani srednja izobrazba rudarske smeri 
— 3 feta delovnin izkušenj v metanskih jamah 
— strokovni izpit za delo v metanskih jamah 
— sposobnost dela z Ijudmi, vodenje in organiziranje dela 
— znanie enega svetovnega jezika 
— družbeno-politično primeren 

ad 11. 
— naimani višja strokovna izobrazba tehniške smeri 

3 feta delovnih izkušenj 
— strokovni izpit za delo v metanskih jamah 
— sposobnost dela z Ijudmi in komuniciranja z zunanjimi 

partnerji 
— znanje enega svetovnega jezika 
— družbeno-politično primeren 

ad 12. 
— visoka strokovna izobrazba rudarske smeri 
— 3 leta delovnih izkušenj v metanskih jamah 

— strokovni izpit za delo v metanskih jamah 
— organizacijsl<e sposobnosti in sposobnost dela z Ijudmi 
— znanje enega svetovnega jezika 
— družbeno-politično primeren , 
Kandidati naj vložiio pismene prijave na razpis z ustrezno do-
kumentacijo v roku 15 dni po objavi razpisa na naslov: 
Kadrovska služba DO RLV, pod oznako za razpisno komisijo 
DO RLV, Prešernova 5, Titovo Velenje. 
Izbran delavec bo imenovan za dobo 4 let. 
Prijavljene kandidate bomo pismeno obvestili o izbiri 30 dni 
po preteku razpisnega roka. 

Delavski sveti TOZD DO RLV 

RAZPISUJEJO 
dgla in naloge individualnih poslovodnih organov: 
1. VODJA TOZD J A M A ŠKALE 
2. VODJA TOZD PRIPRAVE 
3. VODJA TOZD JAMSKE GRADNJE 
4. VODJA TOZD JAMSKI TRANSPORT 
5. VODJA TOZD GRADBENA DEJAVNOST 
Poleg splošnih pogojev določenih z zakonom morajo kandi-
dati izpolnjevati še naslednje pogoje: 
ad 1., 2., 3. 
— najmani srednja strokovna izobrazba rudarske smeri 
— 3 feta aelovnin izkušenj 
— strokovni izpit za delo v metanskih jamah 
— sposobnost dela z Ijudmi, vodenja in organiziranja dela v 

v TOZD 
— družbeno-politično primeren 
ad 4. 
— najmanj srednja strokovna izobrazba elektro, strojne ali 

ruaarske smeri 
— 3 leta delovnih izkušenj 
— strokovni ižpit za delo v metanskih jamah 
— sposobnost dela z Ijudmi, vodenja in organiziranja dela v 

TOZD 

— družbeno-politično primeren 

ad. 5. 
— naimani srednja strokovna izobrazba gradbene smeri 
— 3 feta delovnin izkušenj 
— strokovni izpit 
— sposobnost dela z Ijudmi, vodenja in organiziranja dela v 

TOZD 
— družbeno-politično primeren 
Kandidati naj vložiio pismene. prijave na razpis z ustrezno do-
kumentacijo v roku 15 dni po objavi razpisa na naslov: 
Kadrovska služba DO RLV, Prešernova 5, Titovo Velenje, 
pod oznako za razpisro komisijo TOZD DO RLV. 
Izbran delavec bo imenovan za dobo 4 let. 
Prijavljene kandidate bomo pismeno obvestili o izbiri 30 dni 
po preteku razpisnega roka. 

Srečno! 

I 
I 
I 
I 
I 
I 

J 
Č e j e n a k u p u t r ideset č l a n k o v o 

R a d e n s k i , j ih i m a p e t i n d v a j s e t e n a k 
začetek: o t e m , k a k o se j e v p r e j š n j e m 
s tole t ju »pel ja l tod m i m o š t u d e n t ke-
mi je K . F . H e n n n a k m e č k e m vozu , in 
kme t , ki ga j e vozil, ga j e opozor i l n a 
n e k d a j m o č v i r n i t r avn ik , O p l e t a r ' 
( seveda , b a r a b e , l a s tna i m e n a b o m o 
z d a j pisal i k a r v n a v e d d i c a h ! ) , s redi 
ka t e r ega j e vrel in včasih g rozeče 
b o b n e l vre lec Bubl ja .« 

K r a s e n zače tek! M a j č k e n o sk r ivno-
sten: k m e t , ki k a k o r v rusk ih n o v e l a h 
pe l je ( p o p o l n o m a n j e m u p r e p u š č e n e -
ga) p o p o t n i k a skozi s a m o t o in noč , n a 
l epem pa s i k a n j e in b r b o t a n j e vre lca , 
okol i k a t e r e g a j e l juds tvo n a p l e t l o 
b a j k e o č a r o v n i c a h , ki v z e m e l j s k e m 
žrelu k u h a j o točo, sa j se t akra t , ko j e 
vrelec n a j b o l j r a z b u r k a n , vsele j pr i -
p rav l j a k n e u r j u . In p o p o t n i k n a vozu , 
glej, j e č u d e ž n i pr inc , ki ga j e u s o d a 
p r ipe l j a l a p r av tod m i m o , d a b o odreš i l 
spečo p r inceso . 

Iz n a s l e d n j e g a o d s t a v k a že i zvemo, 
d a j e p r inc izpolni l svo jo do lžnos t . 
Š tuden t H e n n , ki j e bil p o v sem sodeč 
p o d j e t e n m o ž a k a r (in n a j b r ž t ud i iz 
p o d j e t n e d ruž ine ) , ni pozab i l č u d e ž n e 
Bub l j e ( k a k š n o l epo i m e za pr inceso! ) , 
m a r v e č se j e čez leta , ko j e bil že pr i 
svo jem k r u h u , vrni l v R a d e n c e , vzel 
vzorec v o d e iz vre lca in j o anal iz i ra l . N i 
se zmot i l v p r e d v i d e v a n j i h : v o d a j e bi la 
resn ično b o g a t a in p r i n c j e s č u d e ž n i m 
p o l j u b o m zbudi l p r inceso iz n a r o č j a 
t e m n i h , v d a v n i n o sega joč ih sil n a r a -
vnos t v svetli, h l a d n i svet kap i t a l a . 

Postavi l j e t eme l j e b o d o č e m u z d r a -
vilišču. 

Pri t e m m u m e n d a niti ni bi lo p reveč 
rožna to . K m e t j e t r avn ika niso hote l i 
p roda t i , češ d a bi j i m to p r ines lo ne-
srečo. Kron i s t i t rd i jo , d a so se k m e t j e 
bali m a š č e v a n j a slovite Bubl je in n je -
nih čarovnic ; bili pa so tudi taki, ki so 
d o vre lca čutil i še d r u g a č n o spoš tova-
n je — s p o š t o v a n j e , p o v e z a n o s p ra -
vljico, ki j e v vseh teh n a p l e t a n j i h okol i 
zače tkov R a d e n c e v še na j l epš i u t r inek 
in za to ne bo n o b e n e škode , če j o tu 
posebe j z a p i š e m o . 

PRAVLJICA 
T a m , k j e r d a n e s pri R a d e n c i h vre 

v o d a iz zeml je , j e n e k d a j ležalo ve l iko 
jezero. Po n j e m so, ko t še z d a j p o ro-
kav ih M u r e , p lava le race, in k m e t j e iz 
okol iških vasi so hodi l i v a n j r ibar i t . 

V r a d g o n s k e m g r a d u j e tiste čase 
živel o š a b e n graščak . Za t i r a l j e k m e t e z 
b ičem in z b i r i č e m , na s i l o j i m j e j e m a l 
na jbo l j še , k a r so imeli , za svo jo pos te l jo 
in za svo jo s h r a m b o . 

N e k e g a d n e j e pr iš la n a g r a d l epa 
vedeževa lka — c iganka . G r a š č a k se j e 
pri priči za l jub i l v a n j o in ho te l j o j e 
dobi t i z l epa ali zg rda . V e d e ž e v a l k a se 
m u j e n e k a j časa up i ra l a , p o t e m pa j e 
čez n o č izginila. 

G r a š č a k j e ves besen s svo j imi 
spreml jeva lc i z j u t r a j od jezd i l , d a j o 
poišče. V e d e ž e v a l k a j e beža la , beža la , 
dok le r ni pr iš la d o b r ega r a d e n s k e g a 

M o r d a bi bi la še d a n d a n a š n j i t a m , 
če j e ne bi bili odnse l i Turk i , ko so 
zavzeli in op len i l i g r a d . 

R A D E N S K A N A J D E P O T M E D 
L J U D I 

M o ž n o p a j e še t re t je : d a se k m e t j e 
niso up i ra l i n o v e m u p o d j e t j u s a m o iz 
s t rahu , m a r v e č tud i za to , ke r so za 
zeml jo ho te l i iztržiti č im več. J 

Z a t ako s k l e p a n j e j e k a r p rece j 
pod lage . M a l o j e n a m r e č v e r j e t n o , d a 
bi k m e t j e občut i l i to l ikšen s t rah r a v n o 
p red t em vre lcem, sa j j e b i lo o k r o g in 
okrog še ve l iko d r u g i h in iz vseh, tud i iz 
Bubl je , so s a m i na t aka l i s la t ino , ko 
H e n n a še n a sve tu ni bi lo. Povsod po 
š i rnem o b m o č j u o b M u r i in o b Šča-
vnici j e b r b o t a l a iz tal v o d a , ki so j o 
imeli za zd rav i lno , po l eg tega pa j e bi la 
d o b r o d o š l a v p o l e t n i h d n e h , ko so j o 
odnaša l i p r e p o t e n i m ž a n j c e m in ko-

jezera . N a j p r e j ni več mog la . G r a š č a k 
je bil v e d n o bliže, p r e p r i č a n , d a j e z d a j 
n jegova , t o d a dek l e se j e ra je p o g n a l a v 
v o d o — in u ton i la . 

V t is tem h i p u j e začela v o d a s t r a šno 
valovat i in k lokota t i . G l a d i n a se j e 
začela nižati pred prestrašenimi očmi 
graščaka in n j egov ih sp reml jeva lcev , 
dokler ni slednjič ostal od jezera le še 
Klokotajoči vrelec. 

Z r a v e n vrelca j e čez n e k a j dn i po-
gna la čudov i t a roža, ki ji n ihče ni vede l 
imena . Z a n j o j e izvedel tudi g raščak in 
jo prišel pog leda t . 

Ni se moge l p r e m a g a t i , m a r v e č j o j e 
utrgal in odnese l s sebo j v g rad . Da l j e 
pokl icat i n a j b o l j š e g a z la ta r ja , ki m u j e 
iz zlata nap rav i l n a t a n k o takšen cvet . 
Po tem j e z la to rožo obesil nad v h o d n a 
gra j ska v ra ta . 

scem ter g r a b l j i c a m , d a so si z n j o 
( p o n a v a d i so j o pr icurn i l i v i n u ) gasili 
p e k o č o žejo. M 

Bodi kakorko l i , H e n n s ^ e n a k o n c u 
le pogod i l s k m e t i za z e m l j o in začel 
iskati g l a v n o žilo. T u m o r a m o , če gre-
m o še v e d n o p o sledi p r o p a g a n d n i h 
člankov, spet postati malo jezni. Kajti 
H e n n j e m e n d a p o št ir ih letih i skan j a , 
f i n a n č n o ( b a n k r o t ) in t e lesno (tu-
b e r k u l o z a ) i zč rpan (ves o b u p a n skleni l 
p repus t i t i v re lec usodi , ko j e v d rug i 
polovici leta 1869 zasluti l , d a j e k o n č n o 
naletel na g l a v n o žilo.« Ste videli , spe t 
nak l juč je ! S p e t j e m a l o m a n j k a l o , p a j e 
ne bi bilo, te R a d e n s k e — in p r o p a -
gand i s tovega k r u h a tudi ne. V e n d a r 
s m o j o s r ečno zvozili , s k u p a j s H e n -
n o m , ki j e veselo živel še o sem let, 
zastavil zače tke zdravi l išča in tudi že 
začel p r o d a j a t i R a d e n s k o tja d o D u -
na ja . 

K o j e H e n n umr l , j e n a k l j u č i j oč i t no 
konec . V R a d e n c i h pa j e dob i l k r u h 
mars ika te r i od t a m k a j š n j i h p r eb iva l -
cev — bodis i , d a so de la l i v po ln i ln ic i 
(tiste č a s e j e bi la bo l j »na l iva ln ica«) , ali 
p a so (v P r e k m u r j u j e lonča r s tvo d o m a ) 
izdeloval i l o n č e n e s tek len ice za slat i-
no. P r e m o ž n e j š i , tisti s kon j i , so zas lu-
žili s t em, d a so j o p revaža l i p o sve tu . 

R A D E N S K A P R I T E Č F S A M A 
In t a k o j e še d a n d a n a š n j i . Le s to 

razl iko, d a poln i lc i ne d e l a j o več v j a -
m a h , d o ko len in k o m o l c e v v mrzl i 
vodi , m a r v e č s toj i jo o b s t ro j ih in po-
b i r a j o o s t a n k e s teklenic , ki j ih r aznese 
pritisk, če se s t ro j zmo t i in p reveč d o 
v rha nal i je . In tud i s tek len ice n iso več 
take, k o t so bile: lončene . Z e l e n e so, iz 
s tekla, in z a d n j a leta že k a r d r a g o c e -
nost, t a k o d a so se p o o b r a t i h pojavi l i 
napisi — N e odmetavaj steklenic v 
smeti! 

P r o p a g a n d i s t i — ti so m o g o č e ma lce 
d rugačn i . S lovensko sicer še ne z n a j o 
ka j p r ida , č u d e ž e p a u p o r a b l j a j o bol j 
p o r e d k o . Ni več m o d e r n o . 

Vsi pa se vr t i jo okol i R a d e n s k e . T a j e 
še v e d n o taka , k o t j e bi la . I z o s m i h vrt in 
se s teka v po ln i ln ico . b r b o t a po visokih 
s teklenih val j ih n a t o se p o ceveh zlije 
d o s t ro ja , k j e r se v k rogu p r e r i v a j o ze-
lene s tek len ice kot ženske , ki č a k a j o pri 
m e s a r j u . Še z a m a š e k in listek s t r emi 
srci. p o t e m pa v zabo j , ria p a l e t o in na 
t ovo rn j ak . (Prav nič s i m p a t i č n a ni v tej 
množic i z a b o j e v — nič ni v n j e j tiste 
pr i je tnos t i , ki j o ima , ko za šumi v 
kozarcu . ) 

Tri mi l i j one let — in še j e ni 
z m a n j k a l o . Pred k r a t k i m so dela l i po-
skusne vr t ine na š i ršem o b m o č j u o k r o g 
R a d e n c . in videli so. d a bo n j i h o v krui i , 
ki j e — kot bi rekli p r o p a g a n d i s t i — po 
tolikih čudež ih pos ta l to, k a r j e . preži-
vljal še m n o g e gene rac i j e in da b o d o 
tudi z a n a m c i rekli, ko j ih bo žeja lo: — 
R a d e n s k o bi! 

Ka te r i od osveži lnih p i jač d a n a š -
n jega d n e m o r e m o še p r e rokova t i 
t akšno p r i h o d n o s t ? 

: 
: 
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Koledar 

Četrtek, april — Helena 
Petek, 16. april — Boža 
Sobota, 17. april — Rudi 
Nedelja, 18. april — Jaka 
Ponedeljek, 19. april — Ema 
Torek, 20. april — Hilda 
Sreda, 21. april — Drago 

Mali oglasi 

PRODAM BARVNI TV 
sprejemnik. Ploščad Edvarda Kar-
delja 4 stanovanje 7, Titovo Ve-
lenje 

U G O D N O P R O D A M 
RENAULT 4, metalno zelene bar-
ve, letnik oktober 1978, prevože-
nih 45.000 km, cena 95.000,00 din. 
Naslov v uredništvu. 

V VARSTVO VZAMEM 2 
otroka. Sadek, Foitova 4, Titovo 
Velenje. 

PRODAM SALONITKE manj-
!e, rdeče, 230 kom in betonsko 
železo 400 ke (desetica). Telefon 
850-973. 

UGODNO PRODAM FIAT 
1300, Ietnik 1977, telefon 852-745. 

SPACKA, prva registracija let-
nik 1976 obnovljenega, prodam. 
Gorenje 850 — 700, int. 248. 

UGODNO PRODAM sedežno 
garnituro in kavč. Tel. 851-582. 

UGODNO PRODAM električni 
Stedilnik. Dopoldan 850-874. 

GRADBENI LES, fosne, deske 
proda Foto Pajk, Titovo Velenje, 
Celjska 47 a. 

Dežurstva 

VETERINARJl V VETERINAR-
SKIPOSTAJI VELENJE 

Od 16. aprila do 22. aprila — 
Ivo Zagožen, dipl. vet., Velenje, 
Vrnjačke Banje 7, telefon 852-381 

Z O B O Z D R A V N I K I V 
ZDRAVSTVENEM DOMU TI-
TOVO VELENJE 

Sobota, 17. aprila — dr. Ivana 
JEVSEK, Kidričeva 17, Titovo Ve-
lenje 

Nedelja, 18. aprila — dr. Ivana 
JEVSEK, Kidričeva 17. Titovo 
Velenje 

Od 8. do 12. ure v zobni ambu-
lanti Zdravstvenega doma Velenje, 
sicer v pripravljenosti na domu. 

ZDRAVNIKI V ZDRAVSTVE-
'NEM DOMU TITOVO VELENJE 

Četrtek, 15. april — dr. Zičkar 
(dnevni), dr. Grošelj (nočni) 

Petek, 16. aprila — dr. Prenc 
(dnevni), dr. Pustovrh (nočni) 

Sobota, 17. aprila — dr. Zupan-
čič (glavni), dr. Blatnik (notranji) 

Nedelja, 18. aprila — dr. Zu-
pančič (glavni), dr. Blatnik (not-
ranji) 

Ponedeljek, 19. aprila — dr. 
Pustovrh (dnevni), dr. Zičkar 
(nočni) 

ZDRAVNIKI V ZDRAVSTVENI 
POSTAJI SOSTANJ 

Četrtek, 15. aprila — dr. Pirtov-
Sek 

Petek, 16. aprila — dr. Stupar 
Sobota, 17. aprila — dr. Stupar 
Nedelja, 18. aprila — dr. Stupar 

Kino 

REDM KINO VELENJE 
Petek, 16. 4., ob 18. in 20. uri 

v MOZ IMENOVAN BULDOZER 

— italijanski, akcijski, v gl. vlogi: 
Bud Spencer. 
Sobota in nedelja, 17., 18. 4., ob 
18. in 20. uri: KANTONSKI 
KUNG FU — hongkongški, v gl. 
vlogi: Liang Ren. 
Nedelja, 18. 4., ob 16. uri: 
OTROSKA MATINEJA — KJE 
STA TOM IN JERRY — ameriška 
risanka. 
Ponedeljek in torek, 19., 20. 4., ob 
18. in 20. uri: McVICAR — angle-
Ski, kriminalka, v gl. vlogi: Roger 
Daltrey. 
Sreda in četrtek, 21., 22. 4., ob 18. 
in 20. uri: NISMO ANGELI, ONE 
PA TUDI NE — francoski, 
komedija. V glavni vlogi: Sabine 
Azenna. 
Petek, 23. 4., ob 10. uri: 
DIAMANTNI REZ — ameriški tri-
ler, v gl. vlogi: Burt Reynolds. 

KINO DOM KULTURE VELE-
NJE 
Petek, 16. 4., ob 20. uri: KDO 
NEKI TAM POJE — domači. 
Sobota, 17. 4„ ob 20. uri: ZADNJI 
PODVIG DIVERZANTA OBLA-' 
KA — domači. 
Nedelja, 18. 4., ob 10. uri: 
OTROSKA MATINEJA - KJE 
STA TOM IN JERRY — ameriška 
risanka. 
Nedelja, 18. 4., ob 20. uri: NA 
SVOJI ZEMLJI — domači. 
Ponedeljek, 19. 4., ob 20. uri: 
DRUGA STRAN POLNOCl — 
ameriška drama, v gl. vlogi: Marie-
France Pisier. 
Četrtek, 22. 4., ob 20. uri: 
KALIGULA — ameriško italijan-
ski, zgodovinski. V glavni vlogi: 
Malcolm McDovell. 

KINO SOŠTANJ 
Sobota, 17. 4., ob 15.30: OTRO-
SKA MATINEJA — KJE STA 
TOM IN- JERRY — ameriška 
risanka. 
Sobota, 17. 4., ob 18. in 20. uri: 
ZARJA V DEZELI ZULU — 
ameriško-nizozemski, zgodovinski. 
V glavni vlogi: Burt Lancaster. 
Nedelja, 18. 4., ob 17.30 in 19.30: 
MOŽ IMENOVAN BULDOZER 
— italijanski, akcijski. 
Ponedeljek, 19. 4., ob 19.30: 
NISMO ANGELI, ONE PA TUDI 
NE — francoski, komedija. 
Sreda, 21. 4., ob 19.30: McVICAR 
— angleški, kriminalka. 

KINO SMARTNO OB PAKI 
Petek, 16. 4., ob 20. uri: 
KANTONŠKI KUNG FU — 
hongkongški. 
Nedelja, 18. 4., ob 13.30: OTRO-
ŠKA * MATINEJA — KJE STA 
TOM IN JERRY — ameriška 
risanka. 
Torek, 20. 4., ob 20. uri: NISMO 
ANGELI, ONE PA TUDI NE — 
francoski, komedija. 
Petek, 23. 4„ ob 19. uri: 
DIAMANTNI REZ — ameriški tri-
ler. 

Gibanje prebivalstva 

MATICNI URAD ŠOŠTANJ 

SMRTI: 
Ivan TILINGER, inv. upokoje-

nec, Celje, Mariborska 61, star 71 
let; Ivan VAUKNER, str. upoko-
jenec, Maribor, Vrbanska 5, star 
68 let; Ljudmila REZEC, kmetica, 
Straška gorca, 30, stara 57 let; 
Franc NADVEZNIK, str. upoko-
jenec, Metleče 30, star 81 let; 
Aloiziia PRAZNIK, druž. upoko-
jenka, Uaberke, 20, stara 84 let; 
Zofija BERICNIK, druž. upoko-
jenka, Prešernova 9, Titovo Ve-
lenje, stara 74 let; Alojz TRAP, 
kmet, Ravne 136, star 53 let; 
Franc VOLK, upokojenec, To-
polšica 136. star 74 let; Amalija 
RAMSAK, kmetica, Dobrovlje 22, 
stara 69 let; Karolina DERCA, str. 
upokojenka, Zalec, Savinjskacesta 
24, stara 60 lef 

Proizvodrlja modne 
konfekcije 
ELKROJ 
MOZIRJE, n. sol. o. 
TOZD Konfekcija 
ŠOŠTANJ n. sol o 

Komisija za delovna razmerja TOZD Konfekcija SOŽTANJ 
objavfja 
prosta dela in naloge 
konfekcionar (6 delavk) 
POGOJI: 
— končana osnovna šola 
— 6 mesecev delovnih izkušenj na podobnih delih 

(zaželjene KV šivilie oz. kroiačice) 
Delo združujemo za nedoločen čas s poinim delovnim časom. 
Pisne prijave sprejema splošni sektor DO 15 dni po objavi. 
Vse prijavljene kandidate bomo o izbiri obvestiii najpozneje v 
30 dneh po objavi. 

vegrad 
Gip Vegrad Titovo Velenje 
Izobraževalni center 

Razpis štipendij za 
šolsko leto 1982/83 

Na osnovi plana izobraževanja in potreb DO GIP „VEGRAD" 
Titovo Velenje razpisujemo za šolsko leto 1982/83 naslednje 
štipendije: 

število stopnja 
štipendij za-

htevnosti 
1. Gradbinec II SR 

- zidar 12 IV 
- tesar 10 IV 
- železokrivec 3 IV 

2. Polagalec keramike in pečarstva 5 IV 
3. Slikopleskar 5 IV 
4. Polagalec podov 2 IV 
5. Obdelovalec kovin — strojni ključavničar 3 IV 
6. Vzdrževanje strojev 2 IV 
7. Lesar širokega profila 2 IV 
8. Lesar ozkega profila 2 IV 
9. Brusilec orodij in rezil 1 IV 

10. Irig. gradbeništva — visoke gradnje 1 VI 
11. Dipl. ing. gradb. — visoke gradnje 2 VII 
12. Dipl. ing. strojništva 1 VII 
K izpolnjeni vlogi za uveljavljanje socialno varstvenih pravic, 
obrazec 8,40 priložite overjen prepis ali fotokopijo zadnjega 
spričevala oziroma frekventacijsko potrdilo in potrdilo o iz-
pitih za študente, ki so že vpisani. 

Kandidati za poklic od št. 1 do 9 pa še fotokopijo zdrav-
niškega spričevala o sposobnosti za opravljanje poklica. 

Za kadrovsko štipendtjo se lahko prijavi kandidat, ki pri-
pada družini, katere dohodek na družinskega člana ne presega 
85 % poprečnega mesečnega dohodka na zaposlenega v SR 
Sloveniji, ugotovljenega za preteklo leto. 

Prednost prt podelitvt štipendtje bodo imeli kandtdati z 
boljšim učnim uspehom, nižjim poprečjem dohodka na družin-
skega člana, ob izenačenih pogojih pa otroci delavcev G I P 
»Vegrad«. Kandidati za štipendijo naj pošljejo prijave s prilo-
gami do 1. 7. 1982 na naslov: G I P »VEGRAD« Titovo Velenje, 
Izobraževalni center, Prešernova 9a, Titovo Velenje. 

O izbiri bomo kandtdate obvesttlt do 15.7.1982. Vkol ikorne 
bodo podeljene vse štipendije po tem razpisu, bo komisija za 
izobraževanje naknadno prispele prošnje obravnavala v jesen-
skem roku. 

»Naš čas« glasilo SZDL izdaja 
Center za informiranje, propagando 
in založništvo Velenje, p. o., Titovo 
Velenje, Cesta Františka Foita 10. 

»NAŠ CAS« je bil ustanovljen I. 
maja 1965: do 1. januarja 1973 je 
izhajal kot štirinajstdnevnik »ŠA-
LESKI RUDAR«, kot tednik pa iz-
haja »NAŠ CAS« od 1. marca 1973 
naprej. 

UREDNIŠTVO: Marijan Lipo-
všek (direktor in glavni urednik). 
Stane Vovk (odgovorni urednik), 
Bogdan Mugerle, Janez Plesnik. 
Tatjana Podgoršek, Boris Zakošek in 
Mira Zakošek (novinarji). 

Izhaja ob četrtkih. 
'Jredništvo in uprava Titovo Ve-

lenje, Cesta Františka Foita 10, te-
lefon (063) 850-087 in 850-316 in 
850-317. Brzojavni naslov: Informa-
tivni center Velenje. 

Cena posameznega izvoda je 8 
dinarjev, letna naročnina pa 360 di-
narjev (za tujino 720 dinaijev). 

Žiro račun pri SDK, podružnica 
Velenje, številka 52800-603-38482. 

Grafična priprava, tisk in odpre-
ma: ČGP Večer. Maribor. 

Nenaročenih rokopisov in foto-
grafij ne vračamo. 

Za »NAŠ CAS« se po mnenju Se-
kretariata za informacije izvršnega 
sveta Skupščine SR Slovenije, šte-
vilka 421-1/72 z dne 8. februarja 
1974 ne plačuje temeljnega davka od 
prometa proizvodov. 

Rudarski šolski center Velenje 
Kadrovske štipendije za 
šolsko leto 1982/83 

Razpis 
poklic oziroma stopnja zahtevnosti število 
program poklica V štipendij 

1. obdelovalec kovin SKR 6 
2. kovinar strojnik (obdelovalec IV 25 

kovin, monter in upravljalec 
energetskih naprav, preobli- • 

kovalec kovin) • 

3. elektrikar-energetik IV 
V 

8 
4. strojni tehnik 

IV 
V 12 

5. elektrotehnik-energetik V 6 
6. programerski tehnik V 5 
7. inženir računalništva VI 1 
8. inženir strojništva VI 8 
9. inženir elektrotehnike VI 4 

10. ekonomist (poslovne finance. 
računovodstvo) VI 3 

11. dp. inženir strojništva VII 6 
12. dp. inženir elektrotehnike VII 2 
13. dp. ekonomist (analiza in pla- VII 5 

niranje, poslovna informatika, 
notranja-mednarodna menjava) 

14. dp. pravnik VII 1 

POGOJI: 
1. Kandidati za štipendije naj pošljejo vloge na naslov: 

RUDARSKI ŠOLSKI CENTER, sektor vzgoje in izobra-
ževanja, 63320 Titovo Velenje, Prežihova 3 v roku 
30 dni od objave razpisa. 

2. Vlogi za štipendijo, ki mora biti predložena na obrazcu 
DZS 8,40 je treba priložiti: 
— prepis ali fotokopijo zadnjega polletnega spričevala 

(velja za osnovnošolce in srednješolce), 
— potrdilo o opravljenih izpitih in frekventacijsko 

potrdilo za tekoče študijsko leto (velja za študente). 
3. Za kadrovsko štipendijo se lahko prijavijo kandidati, ki 

pripadajo družini, katere dohodek na družinskega člana 
ne presega 85 odstotkov povprečnega mesečnega 
osebnega dohodka na zaposlenega v SR Sloveniji v 
letu 1981. Le-ta je znašal 10 .146. - din. 
Če bo kandidatov manj, kot je razpisanih štipendij, 
bomo upoštevali tudi vloge kandidatov, ki presegajo ta 
znesek. 

4. Vse kandidate, ki bi želeli postati naši štipendisti ozi-
roma žele dodatne informacije vabimo, da pošljejo 
vloge in pridejo osebno v soboto, 8. maja ob 8. uri na 
Rudarski šolski center, Titovo Velenje, Prežihova 3 
(rumena stavba, učilnica 55). 

5. O rezultatih razpisa bodo kandidati obveščeni do 
31. maja 1982. 

Zdravstveni center Velenje 
tozd BOLNIŠNICA-ZDRAVILIŠČE 
TOPOLŠICA 

OBJAVLJA 
Na podlagi sklepa izvršilnega odbora prosta dela in naloge 

KV TESARJA 
Pogoj: KV delavec 
Pisne prijave z dokazili o izpolnjevanju pogoja pošliite na 
naslov Zdravstveni center Velenje, tozd BOLNISNICA-
ZDRAVILIŠČE TOPOLŠICA, kadrovska služba, 63326 Topol-
šica, v 15 dneh po objavi. 
Vse kandidate bomo o izbiri pisno obvestili najpozneje v 
30 dneh po objavi. 

Z A H V A L A 

O b s m r t i m o ž a i n o č e t a 

Ivana Gradišnika 
se i s k r e n o z a h v a l j u j e m o v s e m , k i s t e g a p o s p r e m i l i n a z a d n j i p o t i i n n a m i z r a z i l i 

s o ž a l j e . 

H v a l a s o r o d n i k o m , p r i j a t e l j e m , d e l o v n i m o r g a n i z a c i j a m i n v s e m , k i s t e n a m 
p o m a g a l i . 

I s k r e n a h v a l a d r . K o p i t a r j u z a v s o s k r b t n p o m o č . 

G r a d i š n i k o v i 

Z A H V A L A 

O b t rag ičn i in bo leč i i zgub i n a š e g a o č e t a , s t a r e g a o č e t a p r a o č e t a 
in b r a t a 

Franca Nadvežnika 
se z a h v a l j u j e m o s o s e d o m za p o m o ć , g o d b i T U Š , d u h o v n i k u , g o v o r n i k o m a tov. Pr t -
mož iču in tov., V o l k u , D r u š t v u u p o k o j e n c e v , T U Š in R Š C - T O ter v s e m , ki s te ga 

p o s p r e m i l i n a z a d n j i po t i in m u d a r o v a l i š t ev i lno cve t j e . 

Žalujoči vsi njegovi. 



V petek, 16. aprila, ob 19. uri, bo 
v knjižnici v Titovem Veleriju 
koncert TRIA LORENZ, na ka-

. terem bosta nastopila tudi solista 
Eva Novšak-Houška, mezzoso-

. praninJožeFalQut ,rog .Obl2 .uri 
bo mladinski koncert v Šoštanju, 
ob 14. uri' pa v domu kulture v 
Titovem Velenju. 

V nedeljo, 18. aprila, ob 1 7 3 0 bo 
v domu kulture v Titovem Velenju 
koncert zabavne glasbe » V dvoje je 
lepše« s solistoma Ljupko in Ivieo. 

Vstopnice po 150 din prodajajo v 
knjižnici v Titovem Velenju, vsak 
dan od 9. do 15. ure, v soboto od 9. 
do 13. ure ter eno uro pred kon-
certom. 

V torek, 20. aprila, ob 19. uri bo 
v knjižnici v Titovem Velenju 
harmonikarski večer, ki ga je pri-
pravila Glasbena šola Velenje. 

Od 21. do 23. aprila bo v domu 
kulture v Titovem Velenju in domu 
kulture v Šoštanju gostovalo 

. Ijubljansko lutkovno gledališče s 
predstavo »Kozlovska sodba v 
Višnji gori«. Razpored predstav 
imajo osnovne šole. 

V razstavnem prostoru Kultur-
nega centra »!van Napotnik« Ve-
lenje je še naprej odprta razstava 
slik akademske slikarke Dorc 
Plestenjak. Slike so tudi naprodaj! 
Razstava je odprta vsak dan od 9. 
do 18. ure, v soboto od 9. do 13. ure. 

Prejšnjo soboto je bilo v Šmart-
nem ob Paki občinsko tekmovanje 
osnovnošolcev naše občine iz 
znanja in veščin s področja SLO in 
d r u ž b e n e s amozašč i t e . Na 
letošnjem, že tretjem tekmovanju, 
je nastopilo 20 ekip z vseh 
osnovnih šol velenjske občine. 

Mladi tekmovalci so morali na 7 
km dolgi poti po bližnjih hribih in 
gozdovih z višinsko razliko 300 m 
pokazati veliko znanja iz veščin s 
področja splošnega Ijudskega 
odpora in družbene samozaščite. 

Pot , ki so jo morale opraviti ekipe, 
je vodila mimo pomembnih obele-
žij iz NOB. Poleg testiranja, kjer 
so morali tekmovalci odgovoriti na 
vprašanja iz področja civilne in 
narodne zaščite, prometne vzgoje, 

Obrtnik Janko Meh 

Obdolžen utajitve davščin 
Pred dnevi je vodja Temeljne-

ga javnega tožilstva Celja — Eno-
ta Titovo Velenje vložil obtožnico 
proti Janku Mehu, 41-letnemu 
zasebnemu zidarskemu obrtniku 
iz Podkra j a pri Titovem Velenju. 
Janka Meha, ki je državljan 
SFRJ in ZRN, obtožnica breme-
ni, da je dal z namenom, da bi se 
deloma izognil plačilu davščin, 
prispevkov za socialno zavaro-
vanje in drugih družbenih daja-
tev, krive podatke o dohodkih iz 
obrtne dejavnosti in osebnih 
dohodkih pri njem zaposlenih 
delavcev oziroma dohodka ni 
prijavil. Obtožnica navaja, da je 
utajil davščin in drugih družbenih 
dajatev v skupnem znesku 
7,028.548 dinarjev, in da gre pri 
tem dejanju za resnejši primer 
oškodovanja družbe. Zato je jav-
ni tožilec predlagal tudi podaljša-
nje pripora do konca glavne 
obravnave in da bi mu izrekli tudi 
kazen zaplembe premoženja. 

Zbrani podatki kažejo, da je 
utajil obdolženec davščine oziro-
ma prispevke na tri načine. S tem, 
ko leta 1980 ni prijavil dohodka v 
višini 6.786.000 dinarjev, je po 
navedbah obtožnice zatajil 
davSčine v škodo davčne uprave 
Skupščine občine Velenje v skup-
nem znesku 6,195.086 dinarjev. 
To pa je prikril tako, da je pri 
velenjski davčni upravi 12. maja 
leta 1980 registriral račun za lažni 
znesek v višini 754.000 dinarjev. 
Po registraciji je račun popravil 
na pravi znesek (7.540.000 di-
narjev) s tem, da mu je pripisal 
ničlo. Ta račun mu je Obrtna-na-
bavno-prodajna zadruga Slovenj 
Gradec nato tudi izplačala. 

Drugi prekršek naj bi bil storil 
prav tako v letu 1980, ko pri 
davcni upravi Skupščine občine 
Velenje ni napovedal dohodka v 
višini 574.581,60 dinarjev. S tem 
se jeizognil plačilu davščin v zne-

sku 522.446 dinarjev. To je storil 
tako, da je dal izplačati gostinske 
usluge za svoje delavce na gradbi-
šču v Pazinu direktno Obrtni 
nabavno-prodajni zadrugi Slo-
venj Gradec, iste stroške pa je 
uveljavljal tudi v davCni napovedi 
za leto 1980. Nadalje obtožnica 
navaja, da obtoženi Janko Meh v 
času od 1. januar ja 1980 do 1. ju-
nija 1981 ni prijavil skupno za 
1,357.917,05 dinarjev osebnih 
dohodkov pri njem zaposlenih 
delavcev. S tem se naj bi bil izog-
nil p lači lu p r i spevkov za 
samoupravne interesne skupnosti 
pokojninskega invalidskega za-
varovanja, otroškega varstva in 
zdravstvenega zavarovanja v 
velenjski občini v skupnem 
znesku 311.016,70 dinarjev. 

S tem je obdolženi Janko Meh 
storil kaznivo dejanje utajitve 
davščin in drugih družbenih daja-
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Kulturni center Ivan Napotnik Titovo Velenje Tekmovanje 

Konovo 

Strelska družinaMrož 

Prireditve Zvrhana mera znanja 

O d s e k za l judsko o b r a m b o pri s k u p š č i n i o b č i n e 
V e l e n j e j e v s o d e l o v a n j u z v e t e r i n a r s k o p o s t a j o 
v Š o š t a n j u opravi l preg led k o n j e v n a c e l o t n e m 
n a š e m o b m o č j u . U g o t a v l j a l i s o s p o s o b n o s t 
konjev za p o t r e b e J L A ter o b e n e m opravi l i tudi 
k o n t r o l o krvi in z d r a v s t v e n e g a s tanja t eh k o -
pitarjev. 
V o b č i n i j e s o r a z m e r n o m a l o k o n j in š e ti s o 
v e č i n o m a starejš i . 

Kar p r e c e j gr ičev j e v o k o l i c i T i t o v e g a V e l e n j a 
z a s a j e n i h z e n o najbol j ž l a h t n i h rast l in — 
v i n s k o tr to . D a j e pr ide lek j e s e n i kar največj i , 
pa j e p o t r e b n e g a p r e k o v s e g a l e ta kar v e l i k o 
truda. V i n o g r a d n i k i s o t a k o ž e mora l i o b r e z a t i 
trto, s e d a j pa j e tudi ž e č a s , da v i n o g r a d e 
o k o p l j e j o . S i c e r pa j e t o pr i je tno o p r a v i l o , ki 
se ga prav radi u d e l e ž i j o š tev i ln i pr i jate l j i . 

N a t o l e s m r t n o n e v a r n o s v e t i l k o v m e s t n e m 
parku n a s j e o p o z o r i l f a n t i č , ki j e b r e z s k r b n o 
in r a d o v e d n o r a z i s k o v a l , kaj j e n o v e g a , skriv-
n o s t n e g a v t eh raznobarvn ih ž i c a h . T o k r a t ni 
bi lo h u d e g a , m o r d a sve t i lka tudi ni v e č pod 
e l e k t r i č n o n a p e t o s t j o , t o d a k d o bi t o preverjal . 
V s e k a k o r t a k š n a , k a k r š n a j e , s e m k a j n e sodi 
in j o j e n u j n o p o t r e b n o o d s t r a n i t i al i popravi t i . 

E n a prvih pr idobi tev , ki s m o j o zgradi l i s 
sredstvi prvega s a m o p r i s p e v k a , j e bi la tud i 
e e s t a prot i R a v n a m . V zadnj ih l e t ih pa j e t o 
c e s t o m o č n o n a č e l z o b č a s a , t a k o da j e o d 
a s f a l t n e p r e v l e k e o s t a l o le š e m a l o . Krajani sio 
si ž e da l j č a s a pr izadeva l i , da bi s a m o u p r a v n a 
in teresna k o m u n a l n a s k u p n o s t z a g o t o v i l a tud i 
sredstva za p o p r a v i l o t e c e s t e . V l e t o š n j e m let u 
b o d o , k o t k a ž e , n j i h o v o ž e l j o uresn ič i l i . 

protipožarne varnosti, so imeli na 
šestih kontrolnih točkah še prakti-
čni preizkus znanja iz prve pomo-
či, orientacije, topografi je in 
poznavanje puške M 48. Vsi tek-
movalci so tudi streljaii z zračno 
puško. Na tekmovanju so poleg 
učencev sodelovali še borci, člani 
civilne zaščite, mladinci, taborniki 
in velenjski radioamaterji itd. 

Učenci so na tekmovanju 
pokazali, da so telesno izredno 
dobro pripravljeni. Pokazali pa so 
tudi zvrhano mero znanja, saj so 
bili rezultati doka j izenačeni. 

Največ znanja iz veščin s pod-
ročja SLO in družbene samo-
zaščite je na občinskem tekmo-
vanju pokazala druga ekipa 
osnovne šole Biba Roeck iz Šošta-
nja, ki je zbrala 1856 točk, druga 
je bila druga ekipa osno .ne šole 
bratov Letonje iz Šmartnega ob 
Paki, imela je le enajst točk manj , 
prva ekipa osnovne šole Miha 
Pintar Toledo pa je zbrala 1838 
točk in osvojila tretje mesto. 

Zmagovalna ekipa je prejela poleg 
pokala še prehodni pokal in zračno 
puško, udeležila pa se bo tudi 
medobčinskega tekmovanja, ki bo 
17. maja v Titovem Velenju. 

Srečanje narodno 
zabavnih 

Pogojno sprejeli 
finančni načrt 

N a seji s k u p š č i n e zveze t e lesno 
k u l t u r n e s k u p n o s t i o b č i n e V e l e n j e 
pre tekl i t e d e n so de l ega t i spre je l i fi-
n a n č n i n a č r t zveze za letos, po k a t e r e m 
b o ime la zveza le tos n a v o l j o 22,3 mi-
l i jonov d i n a r j e v , že l ja k l u b o v in d r u -
štev v d e l o v n i h p r o g r a m i h pa so bile 
to l ikšne, d a bi zveza p o t r e b o v a l a k a r 
50 m i l i j o n o v d i n a r j e v . Z a t o so m o r a l i 
pač te že l je usk lad i t i z d e j a n s k i m i 
m o ž n o s t m i . O b s p r e j e m u f i n a n č n e g a 
nač r t a za le tos so p o s e b e j pouda r i l i . d a 
ga s p r e j e m a j o p o g o j n o , ke r de l ega t i na 
zadn j i seji skupSčine o b č i n s k e t e l e sno 

k u l t u r n e s k u p n o s t i n iso bili sk lepčn i , 
za to tudi n i so spre je l i finančnega na -
črta i n t e r e sne s k u p n o s t i za letos. 

N a seji so izvolili tudi n o v e č l a n e 
p r edseds tva Z T K O in s a m o u p r a v n e 
kon t ro l e . N o v a p r e d s e d n i c a zveze j e 
Vera Zupanči .č , p o d p r e d s e d n i k o b -
č inske zveze pa j e o d s l e j Jože Pr is lan . 
Za p r e d s e d n i k a s a m o u p r a v n e k o n t r o -
le pa so izvolili S rečka G o d c a . 

O de lu zveze v p r e t e k l e m š t i r i l e tnem 
m a n d a t n e m o b d o b j u b o m o o b š i r n e j e 
poroča l i v n a s l e d n j i š tevilki . Vodja d r u g e ^ k i p e o s n o v n e š o l e B iba R o e c k p r e j e m a p o k a l za 

o s v o j e n o prvo m e s t o 

Nastopilo dvanajst ekip 
Dvanajst ekip se je udeiežilo ob-

činskega kviz tekmovanja Tito-
revolucija-mir, ki je bilo pretekli 
pctek v domo družbenopolitičnih 
organizacij na Konovem. Na tek-
movanju pod geslom Titovo 
obdobje so med mladimi iz osnov-
nih šol pokazali najboljše znanje 
učenci osnovne šole Veljko Vlaho-
vič Titovo Velenje (III. ekipa) 

drugi so bili mladi iz oš Anton 
Aškerc, tretji pa spet učenci oš V. 
Vlahovič (I. ekipa). med mladimi 
iz osnovnih organizacij tozdov, 
krajevnih skupnosti in srednji šol 
pa je bil vrstni red naslednji: II. 
Gimnazija Velenje (I. ekipa), 2. d o 
3. mesto pa sta si delili druga eki-
pa Gimnazije in ekipa O O ZSM 
Ere. 

Na republiškem strelskem tek-
movanju s serijsko zračno pu-
ško, ki je bilo pretekli teden v 
Duplici pri Kamniku, so se velenj-
ski strelci znova izk^a l i . 

Najboljše rezultate so nastreljale 
pionirke, ki so dosegle kar dva 
republiška rekorda. Denis Bola, 
Sandra Šafarič in Marijana Perhač 
so skupaj nastreljale 506 krogov ter 
tako za štiri kroge izboljšale svoj 
stari rekord. Zmagala je Denis Bola 
s 177 krogi, tretje mesto pa je 
osvojila Sandra Šafarič s 168 krogi. 

Nekoliko slabše so se odrezali 

pionirji, ki so zasedli sedmo mesto. 
Za prvo ekipo so tekmovali Sandi 
Jovanovič 166, Boris Klančnik 160 
in Fortunat Legner 149 krogov. 
Druga ekipa je bila deveta. Norrno 
za državno prvenstvo, ki bo v Gor-
njem Milanovcu 24. in 25. aprila s;o 
izpolnile ekipno in posamezno 
pionirke, pionir Sandi JovanoviC, 
na prehodnem prvenstvu pa s;o 
izpolnili pogoje za nastop na tem 
tekmovanju še Franjo Zučko , 
mladinec Renato Storman iin 
mladinka Mir jana Perhač. ^ 

ansamblov 
Odbor za glasbeno dejavnost pri 

Zvezni kulturnih dejavnosti občine 
Velenje bo pripravil 'v nedeljo, 18. 
aprila, na Konovem srečanje naro-
dno zabavn ih a n s a m b l o v . 

Sodelovali bodo ansambli Hudej , 
Jožeta Šumaha in Planika. 
Nastopili bodo tudi člani Šaleškega 
okteta, Šaleški fant je ter Šaleška 
folklorna skupina Koleda. 

Srečanje se bo začelo ob 16. uri. 

Denis Bola, Mirjana Perhač in Sandra Šafarič 

Velenje - Izola 28:15(16:7) 
R o k o m e t a š i c e V e l e n j a s o d o s e g t e n o v o z m a g o . V torek so v Rdeč i d v o r a n i v 

T i t o v e m V e l e n j u b rez težav in \ i s o k o p r e m a g a l a e k i p o Izole. ki po svojeim 
r o k o m e t n e m z n a n j u ze lo z a o s t a j a za v e l e n j s k i m i i g r a lkami . T o p r v e n s t v e n o srte-
Canjc so v e l e n j č a n k e o d i g r a l e v n a p r c j . ke r b o d o v s o b o t o o d p o t o v a l e v T i t o v o 
Mi t rov i co in se v o s m i n i j u g o s l o v e n s k e g a p o k a l n e g a t e k m o v a n j a ses ta le s prv;a-
k i n j a m i K o s o v a . 

Prot i Izoli so z a d e t k e doseg le ; S p o l j a r 7. Col ič . O m e r o v i č in Bovha p o 4, Sojič. 
R e d n a k . F r a n g e š in P o d r z a v n i k p o 2 in J u r j o v e c ter K o t n i k po e n e g a . 

Med reševanjem nalog 


